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 Q Po kramnicach nadchodzi czas na kompleksową przebudowę sąsiadującego z nimi placu Armii Ludowej. 
Modernizowany będzie nie tylko plac, ale także przylegające do niego ulice. Na nich powstanie pierwsza w mieście 
strefa płatnego parkowania

Plac ze strefą 
parkingową

WSZYSTKO NA REMONT 
WSZYSTKO NA BUDOWĘ

NOWA  

STRONA INTERNETOWA  

„ZIEMI SOCHACZEWSKIEJ” 

CZEKA  

NA TWOJE OGŁOSZENIE

Szukaj  
nas na: 

www.ziemia-sochaczewska.pl

Do końca lipca  
ogłoszenia drobne  

za darmo

Z nami  
zawsze będziesz 

na bieżąco

REKLAMA Z wojewodą o osuwiskach
 Q Na zaproszenie burmistrza Osieckiego  

w sochaczewskim ratuszu zjawił się wo-

jewoda mazowiecki Jacek Kozłowski. 
Tematem rozmów były skutki nawałnicy  
z 4 czerwca oraz sposoby ich usuwa-

nia. Wojewoda zadeklarował daleko idą-

cą pomoc.
więcej str. 3
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie energe-
tyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
668-432-419, 692-005-758
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 
46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów i 
Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej i 
kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 
46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
660-477-130
awarie  
wodno-kanalizacyjne 
660-477-129
ZKM 
46 862-99-27
ZUS 
46 862-64-33

 Q O nowych regulacjach 
dotyczących gospodarowa-

nia odpadami głośno jest 
już od miesięcy, ale nadal 
wśród mieszkańców poja-

wia się wiele pytań. Postara-

my się odpowiedzieć na te, 
które padają najczęściej. 

Ustawa nakłada na gmi-
ny obowiązek zorgani-
zowania odbioru i zago-
spodarowania odpadów 
komunalnych. Zgodnie z 
rozstrzygniętym przetar-
giem od 1 lipca tego roku 
śmieci odbierać będzie od 
nas konsorcjum firm Re-
mondis i Zebra. Obsługą 
administracyjną systemu 
zajmie się Wydział Ochro-
ny Środowiska i Gospodar-
ki Odpadami Komunalny-
mi Urzędu Miejskiego. 

Druga deklaracja 
po 15 lipca

Za śmieci segregowane 
zapłacimy 8,80 zł od oso-
by miesięcznie, a za śmie-
ci niesegregowane 12.00 zł 
od osoby miesięcznie. Opła-
ty wnosić będziemy bez we-
zwania co kwartał. Kwotę 
obliczamy sami w następu-
jący sposób: liczba osób za-
mieszkujących dom lub 
mieszkanie x 8,80 zł (lub 
12,00 zł) x 3 (liczba mie-
sięcy w kwartale). Wkrótce 
ratusz poda numer wyod-
rębnionego konta banko-
wego. Opłaty wnosimy do 
15 września, 15 grudnia, 
15 marca i 15 czerwca każ-
dego roku. Warto podkre-
ślić, że obowiązek samo-
dzielnego wnoszenia opłat 
raz na kwartał dotyczy w 
zasadzie tylko właścicie-
li domów prywatnych. W 
przypadku budynków wie-
lorodzinnych opłaty będą - 
tak jak dotychczas - dolicza-
ne do comiesięcznych opłat 
czynszowych i wnoszone 
do ratusza przez zarządy 
spółdzielni oraz wspólnot 
mieszkaniowych.

Większość sochacze-
wian będzie musiała kolej-
ny raz wypełnić deklaracje 
dotyczące sposobu odbioru 
odpadów. 

- Nie muszą robić tego 
tylko ci, którzy zadekla-
rowali, że ich śmieci będą 
niesegregowane i nie ule-
gła zmianie liczba osób 
zamieszkujących w da-
nym domu czy mieszka-
niu - mówi naczelnik wy-
działu ochrony środowiska 
i gospodarki odpadami ko-
munalnymi Agnieszka To-

maszewska. - Deklara-
cje zaczniemy rozsyłać do 
mieszkańców około 15 lip-
ca. Będzie to akcja analo-
giczna do tej, która odby-
ła się w lutym. Mieszkańcy 
wspólnot i spółdzielni będą 
musieli przekazać je zarząd-
com. Właściciele domów 
jednorodzinnych  - dostar-
czyć do ratusza. 

Jeżeli ktoś nie złoży dru-
giej deklaracji, burmistrz, 
w drodze decyzji admini-
stracyjnej, sam wyznaczy 
wysokość opłaty na dany 
lokal. Wówczas osoby go za-
mieszkujące będą płacić jak 
za śmieci niesegregowane, 
czyli drożej. 

Okres próby

W poprzednim nume-
rze „Ziemi Sochaczewskiej” 
zamieściliśmy szczegóło-
wy harmonogram odbio-
ru odpadów. Agnieszka To-
maszewska przyznaje, że po 
pytaniu „kiedy będą odbie-
rane śmieci?”, najczęściej 
pada „jak właściwie mamy 
je segregować?”.

- W zasadzie powinni-
śmy segregować odpady tak, 
jak robiliśmy to dotychczas 
- mówi. - Wystarczy spokoj-
nie się zastanowić i kiero-
wać zasadą, że do pojemni-
ków od selektywnej zbiórki 
wrzucamy rzeczy czyste. 
Jeżeli mamy nie do końca 
opróżnione opakowanie po 
jogurcie, należy wyrzucić 
zawartość, a potem je opłu-
kać. Chodzi o to, żeby nie 
zanieczyścić innych odpa-
dów. Podobnie postępujemy 
jeżeli chodzi np.  o zatłusz-
czony papier. Nie wkładamy 
go do makulatury, a łącznie 
ze śmieciami nieposegrego-
wanymi. Tak wyrzucamy 
też opakowania po dezodo-
rantach, piankach do gole-
nia itp.

Agnieszka Tomaszew-
ska przypomina, że pierw-
sze miesiące obowiązywania 
ustawy będą dla mieszkań-
ców okresem wdrażania się. 
Nikt nie będzie karany za 
błędy w prowadzeniu selek-
tywnej zbiórki. To czas na 
wypracowanie nowych na-
wyków.

Szkło,  
papier, plastik...

W blokach śmieci będzie-
my segregować na szkło, pa-
pier, plastik, metale i opa-
kowania wielomateriałowe 
(tzw. tetra paki, czyli mówiąc 
najprościej opakowania po 
sokach, czy mleku). Tak po-

segregowane odpady miesz-
kańcy bloków będą musie-
li wynieść do oznaczonych 
pojemników, które będą sta-
ły na gruntach spółdzielni, 
wspólnot i na terenach miej-
skich.  Niebieskie będą na  
papier, żółte na plastik, szare 
na metale i opakowania wie-
lomateriałowe, białe na szkło, 
zielone na odpady zielone 
(trafi do nich głównie trawa). 

Resztę odpadów tzw. 
zmieszanych - ulegających 
biodegradacji, czyli głów-
nie odpadków kuchennych, 
oraz tych, których nie da się 
wysegregować (np. pamper-
sy) będziemy wszyscy wrzu-
cać do zwykłych pojemni-
ków w śmietnikach. 

Mieszkańcy domków 
jednorodzinnych będą ana-
logicznie segregować śmie-
ci w workach. W białych 
- szkło, w żółtych papier, 
plastik, metale i odpady 
wielomateriałowe, a w zie-
lonych odpady zielone czyli 
trawę i liście. Pozostałe od-
pady, podobnie jak w przy-
padku mieszkańców blo-
ków, wrzucać będą do koszy 
na śmieci zmieszane. 

Nie wszędzie jednak po-
jemniki się pojawiły. Co 
mieszkańcy mają robić w tej 
sytuacji?

- Pojemniki będą sta-
wiane na osiedlach sukce-
sywnie. Dopóki się nie poja-
wią, mieszkańcy wyrzucają 
śmieci, tak jak to robili do-
tychczas. Podobnie w przy-
padku worków. Jeżeli kon-
sorcjum Zebra-Remondis 
ich jeszcze nie dostarczy-
ło, można korzystać z do-
wolnych worków na śmieci 
- mówi Agnieszka Toma-
szewska. 

Pamiętajmy  
o zniżkach

Odpady wielkogabary-
towe, a także akumulatory, 
opony, zużyty sprzęt elektro-
niczny będą zbierane tak jak 
do tej pory - dwa razy w roku. 
Termin oraz miejsca zbiórki 
będą ogłaszane z wyprzedze-
niem. Jak ustaliliśmy, najbliż-
sza zbiórka „gabarytów” od-
będzie się we wrześniu. 

Przeterminowane leki 
będzie można oddać w wy-
znaczonych aptekach. Gruz 
i pozostałości z remontów 
odbierze firma śmieciowa, 
po wcześniejszym zgłosze-
niu takiej potrzeby w wy-
dziale ochrony środowiska 
i gospodarki odpadami ko-
munalnymi.

- Ważne jest również 
to, by osoby korzystają-

ce ze zniżek w ramach So-
chaczewskiej Karty Ro-
dziny i Sochaczewskiej 
Karty Seniora zgłosiły ten 
fakt zarządcom wspólnot 
lub spółdzielniom - po-
wiedziała nam Agnieszka 
Tomaszewska. - Chodzi o 
to, by nikogo nie pominąć 
w kwestii przysługujących 
zniżek. Ratusz zebrał już 
dane dotyczące posiada-
czy kart zamieszkujących 
w domach jednorodzin-
nych. 

Agnieszka Poryszewska

Jak segregować odpady?
Bloki 
Śmieci segregować należy z podziałem na szkło, papier, plastik, metale i opakowania wielomate-
riałowe (tzw. tetra paki, czyli mówiąc najprościej np. opakowania po sokach, czy mleku). Do białych 
wrzucać należy szkło, niebieskich - papier, żółtych - plastik, szarych - metale i opakowania wielomate-
riałowe. Zielone pojemniki przeznaczone zostaną na odpady zielone, trafi do nich głównie trawa. 
Resztę odpadów tzw. zmieszanych, czyli głównie odpadków kuchennych, oraz tych, których nie da się 
wysegregować (np. pampersy) będziemy wszyscy wrzucać do zwykłych pojemników w śmietnikach. 
Domki jednorodzinne 
Śmieci należy segregować w workach. W białych - szkło, w żółtych papier, plastik, metale i odpady 
wielomateriałowe, a w zielonych odpady zielone czyli trawę i liście. 
Do pojemników mieszkańcy domków jednorodzinnych będą wrzucać tzw. odpady zmieszane - 
ulegające biodegradacji, czyli głównie odpadki kuchenne, oraz te, których nie da się wysegregować 
(np. pampersy). Do pojemników trafi też popiół.
Odpady biodegradowalne tj. odpadki kuchenne i odpady zielone mogą być również zagospodarowy-
wane we własnym zakresie na działkach w kompostownikach.

NIE PRZEGAP 

NAJŚWIEŻ- 
SZYCH 

WIADOMOŚCI 
Z MIASTA I 

POWIATU

Ogłaszaj się na 
stronie najczę-

ściej wybieranej 
sochaczewskiej 

gazety

REKLAMA

www.ziemia-sochaczwska.pl

Na terenie miasta pojawiły się plakaty z harmonogramem odbioru śmieci
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REKLAMA

REKLAMA

P.H.U Czesław Tarczyk
Sochaczew, ul. Trojanowska 58; tel. 46 862-88-32, tel./fax 46 862-19-61, 

tel. 501 236 928, tarczyk.tarczyk@vp.pl

Oferuje w cenach

promocyjnych

 Płyta bet. ażurowa Meba 40/60/8         6 zł/szt.
 Płyta gipsowa 1,2 x 2,6                        16 zł/szt.
 Bloczek bet.                                     2,95 zł/szt.
 Deska impreg. cal.                  600 zł/m3 brutto
 Promocja na impregnaty do drewna

A ponadto 

w dobrych cenach

 Kostka brukowa znanych firm,  
    szeroki asortyment
 Gotowe zestawy kominowe (z kamionki)
 Ogrodzenia, bramy 
 Cegły klinkierowe - duży wybór
 Piasek, żwir
 Narzędzia, farby

oraz wiele innych
 materiałów

ZS-266 

 Q Jeden rok szkolny, 671 
uczniów z klas I-III, aż 3.120 
godzin zajęć dodatkowych, 
wyposażenie szkół w me-

ble i sprzęt komputerowy, 
a to wszystko w ramach 

unijnego projektu o na-

zwie „Wczesna edukacja 
przyszłością dla najmłod-

szych”. Sochaczewski ra-

tusz pozyskał aż 473,2 tys. 
zł na cykl zajęć dla dzieci i 
doposażenie szkół podsta-

wowych. 
- Uczniowie różnią się mię-

dzy sobą zdolnościami, umie-
jętnościami i potrzebami. 
Szkoła powinna dostrzegać in-
dywidualne różnice między 
uczniami i każdemu z nich za-
pewnić warunki wszechstron-
nego rozwoju. Stąd też nie 
pozostajemy obojętni i przystę-
pujemy do realizacji kolejnego 
projektu ze środków unijnych 
- mówi z-ca burmistrza Marek 
Fergiński.

Po raz kolejny, dzięki sta-
raniom Urzędu Miejskiego 
uczniowie klas I-III ze szkół 
podstawowych z terenu Socha-
czewa będą mogli skorzystać ze 
specjalnych zajęć logopedycz-
nych, wyrównawczych, teatral-
nych, muzycznych czy gim-
nastyki korekcyjnej. A to nie 
wszystko.

- W każdej z czterech szkół 
rodzice będą mogli zapisać 
dzieci na bezpłatne zajęcia opra-
cowane specjalnie dla uczniów 
z trudnościami w czytaniu i pi-
saniu, z trudnościami w zdo-
bywaniu umiejętności mate-
matycznych, dla maluchów z 
zaburzeniami mowy. Będą tak-
że zajęcia socjoterapeutyczne, 

gimnastyka korekcyjna, zajęcia 
teatralne, muzyczne, plastycz-
ne oraz z języka angielskiego. 
Łącznie zrealizujemy 3.120 go-
dzin zajęć dodatkowych -  do-
daje M. Fergiński.

Całkowita wartość projektu 
to 473.245 zł. Pozyskane przez 
miasto środki pokrywają w 100 
proc. koszty jego realizacji, a to 
oznacza, że ratusz nie dołoży do 
zadania nawet złotówki. Przy-
gotowania do wdrożenia pro-
jektu ruszą już w sierpniu. 

- Zaczniemy od komple-
towania kadry nauczycielskiej 
i instruktorskiej prowadzącej 
te dodatkowe zajęcia, a pierw-
sze lekcje wystartują zaraz po 
zakończeniu innego projek-
tu edukacyjnego, jakim obję-
te są klasy I-III. Mam na myśli 
„Marzenia do spełnienia - edu-
kacja drogą do sukcesu Socha-
czewa”, na który w minionym 
roku zdobyliśmy ponad 480 tys. 
zł. Zamkniemy jeden cykl i na-
tychmiast wchodzimy w drugi 
zestaw zajęć - podkreśla Daniel 
Jarosz kierownik Referatu Pro-
jektów Społecznych UM. 

Jednym z zadań projektu 
jest też doposażenie bazy dy-
daktycznej sal, w którym odby-
wać będą się zajęcia dla uczniów 
objętych projektem zgodnie z 
ich indywidualnymi potrze-
bami. Chodzi o zakup plan-
szy, gier planszowych i elek-
tronicznych, puzzli, zestawów 
kart, programów i innych oraz 
sprzętu do korygowania wad 
mowy czy materiałów plastycz-
nych i innych pozwalających 
rozwijać umiejętności matema-
tyczne, językowe i artystyczne 
uczniów.

Przypomnijmy, że bur-
mistrz Osiecki zwrócił się o 
pomoc do wojewody już na-
stępnego dnia po nawałni-
cy, jaka przeszła nad Socha-
czewem w dniu czwartego 
czerwca. W jej wyniku doszło 
do zalania kilku posesji przy 
ul. Wyszogrodzkiej i Smolnej 
oraz osunięć ziemi na nad-
rzecznych skarpach przy ul. 
Kolejowej w Chodakowie i na 
cmentarzu parafialnym przy 
ul. Traugutta. Trochę inny 
charakter miało osuwisko 
przy Wyszogrodzkiej, gdzie 
woda płynąca z ulicy wymyła 
do pobliskiego parowu część 
podwórka z posesji nr 95. 

Wizyta wojewody Jac-
ka Kozłowskiego związa-
na była przede wszystkich 
z osuwiskami. Miasto samo 
nie jest w stanie udźwignąć 
finansowo kosztów badań 
geologicznych, które czeka-
ją osuwiska na cmentarzu 
i Kolejowej, a tym bardziej 
ewentualnych prac zabez-
pieczających.

- Wojewoda zadeklaro-
wał daleko idącą pomoc w 
tej sprawie. Będzie osobi-
ście nadzorował nasze wnio-
ski do Narodowego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i 
ministerstwa administra-
cji i cyfryzacji, bo to z tych 
dwóch źródeł będą pocho-
dzić pieniądze na dalsze pra-
ce - mówi burmistrz Piotr 
Osiecki. - Wydaje się, że roz-
wiązanie, które wspólnie 
znaleźliśmy, pozwoli nam 
przeprowadzić zarówno ba-
dania, jak i ewentualne pra-
ce zabezpieczające - uważa 
Piotr Osiecki. 

- Przy okazji chciałbym 
podkreślić ogromne zaan-
gażowanie i rolę, jaką prak-
tycznie od pierwszego dnia 
po nawałnicach odgrywa 
dyrektor wydziału bezpie-
czeństwa i zarządzania kry-

zysowego Urzędu Woje-
wódzkiego pan Krzysztof 
Dąbrowski. Bez jego pomo-
cy zapewne byłoby nam o 
wiele trudniej zmagać się ze 
skutkami osuwisk - podkre-
śla burmistrz. 

- Warto dodać, że cały 
czas pracujemy nad usuwa-
niem skutków i przyczyn 
podtopień. Wiele prac zo-
stało już wykonanych. Czę-
sto drobnych, których nie 
widać, ale które pomagają. 
Przecież ulew od czwartego 
czerwca przeszło nad mia-
stem kilka. Odbudowuje-
my przepusty pod drogami, 
przepychamy zapchane ko-
lektory burzowe, jak trzeba 
wymieniamy na nowe - jak 
było przy ul. Piłsudskiego. 
Czasem wystarczy, że zo-
stanie podniesiony krawęż-
nik, czy przebudowany wlot 
do spustu burzowego. Trwa 
oczywiście zlecona przez 
miasto inwentaryzacja 
wszystkich urządzeń wod-
nych i melioracyjnych. Do 
końca sierpnia powinniśmy 
mieć gotową dokumenta-
cję dla terenów w Chodako-
wie, które najbardziej ucier-

piały w czasie czerwcowych 
nawałnic  - wylicza zastępca 
burmistrza Stanisław Wa-
chowski. 

- Pukamy gdzie może-
my. Niedawno na moje za-
proszenie w Sochaczewie 
przebywał także wicedyrek-
tor Mazowieckiego Zarzą-
du Dróg Wojewódzkich ds. 
inwestycji Mariusz Koze-
ra. Udało mi się uzyskać od 
niego zapewnienie, że wa-
dliwe, niedziałające urzą-
dzenie odwadniające przy 
należącej do województwa 
ul. Chodakowskiej zosta-
ną naprawione jeszcze tego 

lata. Dzięki temu skończy 
się problem z zalewaniem 
m.in. Zespołu Szkół im. 
Iwaszkiewicza. Gotowa jest 
też dokumentacja i wszel-
kie pozwolenia na budo-
wę ronda na skrzyżowaniu 
Chodakowskiej z Wyszo-
grodzką, a także na remont 
samej Wyszogrodzkiej. Te-
raz wszystko w rękach za-
rządu województwa, który 
musi przydzielić pieniądze 
dla MZDW na ten cel. Je-
śli się pojawią, inwestycja 
może ruszyć już w przy-
szłym roku - kończy bur-
mistrz Piotr Osiecki. 

Kolejne pieniądze 
dla szkół Wojewoda pomoże 

miastu w sprawie 
osuwisk

 Q Na zaproszenie burmistrza Osieckiego w sochaczewskim ratuszu zjawił się w ostatnią 
środę wojewoda mazowiecki Jacek Kozłowski. Tematem rozmów były skutki nawałnicy  
z 4 czerwca oraz sposoby ich usuwania.

W miejscach osuwisk prowadzone będą specjalistyczne badania geologiczne

Wojewoda oglądał również zniszczenia na cmentarzu  
przy ulicy Traugutta

Projekt pt. „Wczesna edukacja przyszłością dla najmłodszych” opraco-
wany został przez Referat Projektów Społecznych Urzędu Miejskiego. Reali-
zowany będzie ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, priorytetu 
IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach”, działania 9.1 „Wy-
równywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edu-
kacyjnych świadczonych w systemie oświaty”, poddziałania 9.1.2 „Wyrów-
nywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do 
edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług edukacyjnych” Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013. Za finansową i merytoryczną reali-
zację projektu odpowiada Miejski Zespół Ekonomiczny w Sochaczewie.
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27 czerwca odbyło się 
ostatnie posiedzenie So-
chaczewskiej Rady Sportu, 
której kadencja trwa dwa 
lata i kończy się za niecały 
miesiąc (26.07). Spotkanie 
rozpoczął Marek Fergiński 
przypominając postać wi-
ceprzewodniczącego Rady 
Sportu - Sylwestra Roz-
dżestwieńskiego. Zebrani 
uczcili jego pamięć minu-
tą ciszy.

Następnie wybrano 
Mieczysława Głuchow-
skiego jako przedstawicie-
la rady do zespołu opiniu-

jącego wnioski składane 
do Sochaczewskiego Bu-
dżetu Obywatelskiego. 
Członkowie rady przed-
stawili kilka pomysłów 
związanych z projektami 
inwestycyjnymi dotyczą-
cymi infrastruktury spor-
towej naszego miasta.

Na zakończenie spo-
tkania Marek Fergiński w 
ciepłych słowach podsu-
mował pracę Sochaczew-
skiej Rady Sportu oraz 
wręczył podziękowania 
burmistrza jej dotychcza-
sowym członkom.(et)

WIEŚCI Z RATUSZA4
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 Q Rozstrzygnięto przetarg 
na prowadzenie miejskie-

go schroniska dla zwierząt. 
Nowym operatorem „Azor-

ka” będzie sochaczewski 
oddział Towarzystwa Opie-

ki nad Zwierzętami. 

Zmianę operatora schro-
niska wymusiła sejmowa no-
welizacja ustawy o finansach 
publicznych. Wykluczyła ona 
możliwość, by „Azorka”, tak jak 
dotychczas, prowadził  Zakład 
Gospodarki Mieszkaniowej. 
Schronisko nadal będzie utrzy-
mywane przez miasto, któ-
re dopłacać będzie do każdego 
przebywającego w nim czwo-
ronoga. Pokryje również kosz-
ty wynajmu siedziby oraz opie-
ki weterynaryjnej. 

Jak już informowaliśmy, do 
ratusza wpłynęły dwie oferty. 
Chęć prowadzenia schroniska 
zgłosiła w przetargu jego do-
tychczasowa kierownik Zyta 

Rybowicz oraz Towarzystwo 
Opieki nad Zwierzętami - koło 
Sochaczew.

Niższa, i to zdecydowa-
nie była oferta towarzystwa. 
Za dwa lata (od 16 lipca tego 
roku) obsługi schroniska TOZ 
chce 398 tys. zł. Oferta dotych-
czasowej kierownik placów-
ki opiewała na 551 277 zł. Na-
tychmiast po rozstrzygnięciu 
przetargu na internetowych 
forach pojawiły się komenta-
rze, że za takie pieniądze nie da 
się utrzymać schroniska. Oba-
wy budziła zwłaszcza dzienna 
stawka żywieniowa dla psa - w 
zwycięskiej ofercie wynosiła 1,2 
zł dziennie. 

O to, jak udało się nowemu 
operatorowi zaproponować tak 
niskie stawki, zapytaliśmy sze-
fową sochaczewskiego TOZ Al-
donę Kmiecińską. Jak nam po-
wiedziała, dla niej stawka 1,2 
zł nie jest niczym nadzwyczaj-
nym. Towarzystwo prowadzi 

już przytulisko na Dachowej, 
które od kilkunastu lat utrzy-
muje się wyłącznie dzięki dar-
czyńcom i przyjaciołom.

 - My tę stawkę traktuje-
my, jako dopłatę do tego, co 
uda nam się zdobyć dla naszych 
podopiecznych od sponsorów, 
a nie kwotę docelową. Towa-
rzystwo jest ogólnopolską or-

ganizacją, która funkcjonuje, co 
do zasady, bez wsparcia ze stro-
ny państwa czy samorządów. 
Mamy wypracowany system 
działania, na bieżąco pozysku-
jemy sponsorów na terenie ca-
łego kraju  - powiedziała nam 
Aldona Kmiecińska. - Sta-
ramy się docierać do najróż-
niejszych firm. Po tylu latach 

mamy już doświadczenie, któ-
re pozwala nam funkcjonować 
bez przeszkód. Zapewniam, że 
nie ma podstaw do obaw o ja-
kość świadczonej przez nas 
opieki. Ostatnio od jednego z 
weterynarzy, z którymi współ-
pracujemy, usłyszeliśmy wręcz, 
że nasze psy są przekarmione i 
przydałoby im się trochę schud-
nąć. 

Jak usłyszeliśmy, TOZ chce 
by „Azorek” był miejscem w 
pełni otwartym dla mieszkań-
ców. Z tego samego założenia 
wychodzi wiceburmistrz Wa-
chowski. Poza tym, jak mówi, 
schronisko będzie na bieżą-
co nadzorowane przez ratusz. 
Będą to robić zarówno jego pra-
cownicy, jak i współpracujący z 
placówką weterynarz. Chodzi o 
to, żeby przebywające w „Azor-
ku” czworonogi miały zapew-
nione odpowiednie warunki. 

- Dla nas najważniejsze jest 
to, że to miasto jest właścicielem 

schroniska. Samorząd wziął na 
siebie koszty wynajmu, opieki 
weterynaryjnej oraz dostarcze-
ni energii. Zwłaszcza fakt za-
trudnienia przez miasto wete-
rynarza gwarantuje właściwą 
opiekę i dozór nad tym, co dzie-
je się ze zwierzętami. Jeśli poja-
wiłyby się jakiekolwiek sygnały, 
że coś jest nie tak, np. z żywie-
niem, zawsze mamy prawo ze-
rwać umowę. Urząd zostawił 
sobie naprawdę duże możliwo-
ści kontrolne i zamierzamy z 
nich korzystać - deklaruje bur-
mistrz Stanisław Wachowski. 

Dotychczasowa kadra nie 
musi bać się o to, co dalej. Zyta 
Rybowicz otrzymała propozy-
cję pracy w Urzędzie Miasta. 
Pozostałym dwóm etatowym 
pracownikom ofertę złożył 
ZGM. Jedna z tych osób zde-
cydowała się poszukać pracy na 
własną rękę. Druga została za-
trudniona w zakładzie.

Agnieszka Poryszewska 

Firma ze Zgierza wygra-
ła przetarg na oznakowanie 
poziome ulic Traugutta i 
Warszawskiej. Pracownicy 
firmy, przy użyciu specja-

listycznego sprzętu, w cią-
gu jednej nocy wymalowali 
przejścia dla pieszych, linie 
ciągłe i przerywane wzdłuż 
jezdni. (jw)

Zaraz po podpisaniu umo-
wy firma wejdzie na plac budo-
wy. Remont potrwa do połowy 
2014 roku. 

Planowana jest przebudo-
wana istniejącej infrastruk-
tury technicznej w ulicach: 
Reymonta, Wąskiej i 1 Maja. 
Zbudowana zostanie sieć ka-
nalizacji deszczowej, przebudo-
wana sieć wodociągowa, urzą-
dzenia telekomunikacyjne i 
energetyczne kolidujące z no-
wymi rozwiązaniami drogo-
wymi oraz przebudowana li-
nia oświetlenia z napowietrznej 
na kablową w ul. 1 Maja. Trze-
ba tam jeszcze zbudować zasi-
lanie pod lampy uliczne mające 
stanąć na placu, przy ul. 1 Maja 
i Reymonta. 

W parku przewidziane jest 
uporządkowanie istniejącej zie-
leni oraz uzupełnienie nowymi 
nasadzeniami, zakup i montaż 
nowych ławek, a także infokio-
sku. Zlikwidowana zostanie 
stara, nieczynna fontanna. Być 
może w niedalekiej przyszłości 
pośrodku placu stanie też po-
mnik Obrońców Sochaczewa.

Dla kierowców najważniej-
sze jest, że w najbliższej okoli-
cy placu do ich dyspozycji  od-
danych zostanie łącznie 148 
miejsc postojowych, w tym 5 
dla osób niepełnosprawnych. 
Po oddaniu ich do użytku po-
wstanie pierwsza płatna strefa 
parkowania w mieście. 

- Zmiany na placu będą 
mieć zasadniczy charakter. Tak 
szeroko komentowane utworze-
nie strefy płatnego parkowania 
to tylko jeden, niewielki element 
znacznie większego projektu. 
Plac nabierze nowego charak-
teru, stanie się piękny, funkcjo-
nalny. Podobnie będzie z naj-
bliższym otoczeniem tj.  ulicami 
i chodnikami - mówi rzecznik 
burmistrza Robert Małolepszy.

Ratusz planuje, że operato-
rem strefy zostanie Zakład Ko-
munikacji Miejskiej. Jednostka 

z pewnością poradzi sobie z no-
wym zadaniem. 

- Nie chodzi wyłącznie o 
nadzór nad strefą, nad urządze-
niami do poboru opłat, ale o 
bieżące naprawy nawierzchni, 
sprzątanie, odśnieżanie miejsc 
postojowych. W miastach, gdzie 
operatorem są firmy zewnętrz-
ne, mające ludzi i sprzęt  w odle-
głości niekiedy 150 km od dane-
go miasta, na odśnieżenie miejsc 
parkingowych trzeba czekać 2-3 
dni. Nasz ZKM może te prace 
wykonać w godzinę od zgłosze-

nia takiej potrzeby - podkreśla 
dodaje rzecznik. 

Prace remontowe zaczną się 
najprawdopodobniej pod ko-
niec lipca, a potrwają do czerw-
ca przyszłego roku. Większość 
pieniędzy na zadanie - 1,7 mln 
zł miasto pozyskało ze środ-
ków unijnych - programu Jessi-
ca, czyli bardzo nisko oprocen-
towanych pożyczek (niespełna 
1 proc. w skali roku). Projekt fi-
nansowany będzie z dwóch bu-
dżetów miasta, tegorocznego i 
przyszłorocznego. (dw)

Schronisko „Azorek” ma nowego pana

Nowy plac ze strefą 
płatnego parkowania

 Q Wiemy już, kto zajmie się kompleksową przebudową placu Armii Ludowej. 
Najkorzystniejszą ofertę złożyła miastu sochaczewska firma ZWK Józefa Siekierskiego, 
która swoje prace wyceniła na 2.196.000 zł, tj. o ponad 200 tysięcy taniej, niż zakładał ratusz. 

Pożegnanie rady

Traugutta i Warszawska 
odmalowane

Po kramnicach nadchodzi czas rewitalizacji przylegającego do nich placu

Od 16 lipca schronisko poprowadzi TOnZ
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Takie nagromadzenie tra-
gicznych przypadków po-
wieszeń zdarza się niezwykle 
rzadko, twierdzi prokurator 
rejonowy Beata Sobieraj-Sko-
nieczna, chociaż, jak wynika z 
jej obserwacji, jest to u nas naj-
powszechniejszy sposób odbie-
rania sobie życia. Najczęściej 
zdarzają się one wiosną i na je-
sieni. I zdecydowanie częściej w 
ten sposób odbierają sobie ży-
cie mężczyźni. - Być może ko-
biety mają większą odpowie-
dzialność za dzieci, rodzinę i to 
je powstrzymuje od tego kroku 
- dodaje pani prokurator.

Tak było i tym razem. 23 
czerwca o 10.00 rano znalezio-
no 32-latka powieszonego w 
przydomowej komórce w Mło-
dzieszynie. Dzień później po-
licję wezwano do Koszajca w 
gminie Rybno, gdzie rodzi-
na znalazła powieszonego na 
drzewie za domem 43-letniego 
mężczyznę. Z kolei 27 czerwca 
znaleziono mężczyznę w tym 
samym wieku również powie-
szonego na drzewie, ale tym ra-
zem w lesie w gminie Teresin. I 
wreszcie 2 lipca, w przydomo-
wej komórce, w gminie Bro-
chów rodzina znalazła powie-
szoną 57-letnią kobietę.

Jak wynika ze statystyk, 
w Polsce właśnie próby samo-
bójcze przez powieszenie sta-
nowią aż 70 proc. wszystkich 
takich przypadków. Najwię-
cej zamachów na swoje ży-
cie dokonują ludzie dorośli w 
wieku od 45 do 59 lat. Ponad-

to z analiz wynika, że pró-
by samobójcze są odwrotnie 
proporcjonalne do wykształ-
cenia. Najczęściej podejmu-
ją je osoby z wykształceniem 
zawodowym lub podstawo-
wym, najrzadziej z wyższym 
i średnim. 

Co ciekawe, statystycznie 
próby samobójcze rzadko po-
pełniają osoby będące na czy-
imś utrzymaniu. Najrzadziej 
zaś odbierają sobie życie te po-
zostające na zasiłku dla bezro-
botnych.

Była statystyka, teraz trochę 
dydaktyki. Miejmy nadzieję, że 
te dwie znamienne wypowie-
dzi internautów powstrzymają 
choć jednego desperata.

- Więcej samobójstw po-
pełniają mężczyźni, a oni nie 
mają czasu babrać się z tablet-
kami, żyletkami czy czekaniem 
na pociąg. Sposób prosty, nie 
wymaga zbytniego zaangażo-
wania się. Ot, zrobić stryczek i 
bum, mała szansa na odrato-
wanie. Nawet jak na początku 
człowiek się nie udusi i będzie 
wisiał żywy, to i tak prędzej czy 
później umrze, bo sam się już 
nie uratuje. A wykorzystując 
inne sposoby, zawsze ma moż-
liwość wzywania pomocy.

- Dużo się o tym sły-
szy , szczególnie ostatnio taka 
śmierć jest bardzo popularna. 
Ponadto ludzie myślą pewnie że 
jest szybka i bezbolesna, jak to 
pokazują na filmach... cóż, są w 
dużym błędzie.

Sławomir Burzyński

5ZA BARIERĄ PRAWA

REKLAMA

16-letni Patryk, miesz-
kaniec centrum miasta, zna-
ny z drobnych kradzieży, jest  
poszukiwany przez policję. 
Osoby poszkodowane, któ-
rym ukradł różne przed-
mioty, takie jak papierosy, 
gazety, artykuły ze stoisk na 
rynku, zgłosiły jego wyczy-
ny policji. 

Ostatnio ukradł flakon 
perfum i sprzedał go na ul. 
Senatorskiej za 50 zł. 

Aby uniknąć odpowie-
dzialności za swoje wy-
czyny, ukrywa się wśród 
kolegów i znajomych. Po-
licjanci zwracają się z proś-
bą do wszystkich poszko-
dowanych, jak również do 
tych, którzy znają Patryka, 
aby poinformowali ofice-
ra dyżurnego komendy, je-
śli go zauważą. Zapobiegną 
w ten sposób kolejnym kra-
dzieżom. (jw)

W czwartek 4 lipca w 
miejscowości Czerwonka, 
na prywatnej posesji, doko-
nano kradzieży złotej biżu-
terii. Poszkodowani zgłosi-
li sprawę na policję. 

Funkcjonariusze z wy-
działu kryminalnego, dzięki 
doświadczeniu i podjętym 
działaniom, już następne-

go dnia zatrzymali domnie-
manego sprawcę kradzie-
ży. Okazał się nim 17-letni 
mieszkaniec Sochaczewa, 
który w trakcie prowadzo-
nego postępowania, wskazał 
miejsce ukrycia odzyskanej 
przez policjantów biżuterii. 
Za kradzież 17-latkowi gro-
zi 5 lat więzienia. (jw)

 Q Prezydent Komorowski 
zawetował projekt obywa-

telskiej ustawy popierany 
w Sejmie przez wszystkie 

ugrupowania z wyjątkiem 
PO. Miała ona przywrócić 
stan sądów sprzed reformy 
Gowina oraz oddać prawo 
tworzenia i znoszenia tych-

że z rąk ministra w ręce par-
lamentu.

Projekt ustawy, piloto-
wany przez PSL, a referowa-
ny w Sejmie przez mecenasa 
Wojciecha Błaszczyka, jego 
współtwórcę, został skry-
tykowany przez Bronisła-
wa Komorowskiego za jego 
rzekomą „niespójność we-
wnętrzną”. Mimo że, jak 
twierdzi mecenas, w trak-
cie procesu legislacyjnego 
pozytywnie wypowiadało 
się na temat projektu wielu 
wybitnych znawców tej ma-
terii.

Jednocześnie, jak prze-
widywał Wojciech Błasz-
czyk, aby nie zrazić sobie 

wyborców z wielu miast 
i powiatów, którym sądy 
odebrano, prezydent za-
powiedział własną noweli-
zację ustawy o sądach po-
wszechnych. Dzięki niej 
możliwe będzie przywró-
cenie części zlikwidowa-
nych sądów rejonowych. 
Wyznaczać mają to dwa 
kryteria: minimum 60 
tys. mieszkańców przy-
padających na jeden sąd 
oraz przynajmniej 7 tysię-

cy spraw rocznie do rozpa-
trzenia w dwóch głównych 
wydziałach - karnym i cy-
wilnym.

Na razie jednak, jak sły-
szymy i czytamy w mediach, 
PSL jeszcze się nie podda-
ło i czyni starania, aby po-
zyskać głosy części posłów 
PO, by w kolejnym sejmo-
wym głosowaniu odrzucić 
veto prezydenta, do czego 
potrzebne jest 3/5 głosów.

Sławomir Burzyński

Jak już informowali-
śmy, w niedzielę 2 czerw-
ca w wyniku pożaru, spale-
niu uległo siedem stojących 
na parkingu firmy Bakoma 
samochodów ciężarowych, 
a nadpalone zostały czte-
ry inne.

Pożar gasiło siedem jed-
nostek OSP z całego po-
wiatu, a także PSP z So-
chaczewa. Na szczęście w 
samochodach nie było ła-
dunku i stały one w miejscu 
niezagrażającym pobliskim 
halom magazynowym.

Akcja gaśnicza trwała 
prawie 3 godziny. To nie-
typowe zdarzenie wywo-
łało zrozumiałe zaintere-
sowanie i podejrzenia, czy 
nie było to celowe podpa-

lenie. Dlatego też sprawą 
zainteresowała się socha-
czewska prokuratura, aby 
stwierdzić, czy w pożar 
nie były zamieszane oso-
by trzecie.

Powołany przez pro-
kuratora biegły przepro-
wadził badanie spalonych 
aut. Jak powiedziała nam 
prokurator rejonowy Be-
ata Sobieraj-Skonieczna, 
wstępnie wskazał, że praw-
dopodobną przyczyną po-
żaru było zwarcie instala-
cji elektrycznej w jednym 
z samochodów, co wywo-
łało samozapłon. Dokład-
niejsza pisemna analiza i 
opinia biegłego powinna 
wpłynąć do prokuratury 
za tydzień lub dwa. (bus)

Prezydenckie veto z podpórką

Tydzień 
samobójców

 Q W przeciągu kilku dni, od 23 czerwca do 2 lipca, aż cztery osoby na naszym terenie targnęły się 
na swoje życie. Wszystkie próby były niestety udane i w każdym z przypadków było to powieszenie.

16-letni złodziejaszek 
poszukiwany

Kradzież  
złota w Czerwonce

To nie było podpalenie

Pierwsza pikieta w obronie sądów przed ministerstwem sprawiedliwości
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W niedzielę 7 lipca po 
godzinie 15.00 w Bzurze 
natrafiono na ciało zagi-
nionej w lutym mieszkanki 
Sochaczewa.

Ciało znalazł mężczy-
zna, który wybrał się na 
wycieczkę nad Bzurę. Kie-
dy  wszedł do wody, aby się 
wykąpać, zauważył zwłoki. 
O znalezisku powiadomił 
policję. 

Do akcji wkroczyli ra-
townicy, którzy wydoby-
li ciało z rzeki. Na skutek 
długiego przebywania w 
wodzie trudno było je zi-
dentyfikować. Policjantom 
pomógł telefon komórko-

wy znaleziony w ubraniu 
denatki. Okazało się, że 
jest to kobieta poszukiwa-
na przez rodzinę i policję 
od 5 lutego tego roku. Cia-
ło znaleziono w miejscu, w 
którym kobietę widziano 
po raz ostatni. (jw)

W rzece znaleziono 
ciało kobiety
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 Q Rozpoczynające się wa-

kacje to dla wielu dyrekto-

rów szkół wytężony okres 
pracy. Na lato bowiem naj-
częściej planuje się szkol-
ne inwestycje. Tak będzie w 
tym roku w Brzozowie. 

Jak nam powiedział dy-
rektor Andrzej Grabarek, 
jego placówka na termo-
modernizację czeka już od 
2005 roku. Dwa lata temu 
zakończono całkowitą wy-
mianę okien, w ubiegłym 
położono nowy dach, teraz 
przyszedł czas na ocieplenie 
budynku.

Wiąże się to oczywiście 
ze znaczącą poprawą wy-
glądu szkoły, z której ścian 
odpada już tynk i nie pre-
zentuje się zachęcająco. Na 
szczęście, co widzimy na 
zdjęciu, prace już ruszyły i 
tylko patrzeć, jak szkoła w 
Brzozowie będzie piękniej-
sza.

- Trochę na tę termo-
modernizację czekaliśmy 
- mówi Andrzej Graba-
rek - ponieważ gmina zło-
żyła wniosek o unijne do-
finansowanie. Ciągnęło się 
to i nie od razu je otrzy-
maliśmy, więc gmina po-

mału remontowała szkołę 
za swoje. Najpierw powsta-
ła nowa kotłownia i przebu-
dowana została stołówka z 
zapleczem kuchennym, co 
kosztowało około 500 tys. 
zł. Później nastąpiła wspo-
mniana wymiana części 
okien, co pochłonęło ok. 60 
tys. zł, a następnie wymia-
na dachu za ok. 300 tys. zł. 
Teraz rozpoczęliśmy termo-
modernizację. Firma z Bło-
nia, która wygrała przetarg, 
zażyczyła sobie prawie 216 
tys. zł. Łącznie inwestycje 
te kosztowały gminę  nie-
co ponad milion złotych. 

Natomiast w połowie roku 
dostaliśmy informację, że 
z Regionalnego Programu 
Operacyjnego otrzymamy 
około 600 tys. zł unijnej do-
tacji.

Mówiąc o poprawie wi-
zerunku szkoły, trzeba też 
wspomnieć, iż w ubiegłym 
roku wybudowane zostało 
środowiskowe boisko, plac 
zabaw dla najmłodszych, a 
także chodnik od kościoła 
do szkoły. Wszystko to rów-
nież z pomocą programów 
unijnych.

Sławomir Burzyński

 Q Jak wiadomo, od 1 lipca 
weszła w życie nowa usta-

wa śmieciowa, nakładająca 
na samorządy obowiązek 
odbioru i zagospodaro-

wania odpadów komunal-
nych. Trzy tygodnie temu 
informowaliśmy o wysoko-

ści opłat w poszczególnych 
gminach, oprócz gminy So-

chaczew.

Dziś już wiadomo, że 
przetarg na dwa lata wygra-
ło w tej gminie Konsorcjum 
Remondis-Zebra, podając 
sumę 938 602 zł. Przyjęte 
przez radę gminy stawki to 
7,20 zł od osoby za odpady 
segregowane i 14 zł za nie-
segregowane. Przypomnij-
my, że podobnie jest w No-

wej Suchej. Tu wygrał EKO 
SERWIS z Kutna z sumą 
prawie 500 tys. zł. Taniej 
jest w Iłowie, gdzie prze-
targ wygrała firma VEOLIA 
z Tomaszowa Mazowieckie-
go, żądając 557 tys. zł. Za 

odpady segregowane miesz-
kańcy zapłacą tu 6,12 zł, a 
za niesegregowane 12 zł.

W Rybnie wygrała rów-
nież VEOLIA (blisko 429 tys. 
zł) - stawki odpowiednio 6 i 
12 zł. Młodzieszyn też obsłu-
giwać będzie VEOLIA (nieco 
ponad 681 tys. zł) - stawki 6 
i 12 zł. VEOLIA zwyciężyła 
także w Brochowie (prawie 
556 tys. zł) - stawki 6 i 12 zł. I 
wreszcie w Teresinie wygrało 
Konsorcjum Remondis-Ze-
bra (nieco ponad 1 641 tys. zł) 
- stawki 6 i 12 zł. 

Tymczasem Krajowa 
Inspekcja Ochrony Środo-
wiska zapowiada wnikli-
we kontrole gmin i przed-
siębiorstw odbierających 
odpady pod kątem pra-
widłowego zastosowania 
zmienionych przepisów, jak 
również tego, czy ceny zo-
stały właściwie skalkulowa-
ne.  Sprawdzane będą także 
zakłady przetwarzania od-
padów. (bus)

 Q Po rezygnacji dotych-

czasowego dyrektora Zbi-

gniewa Pakuły w Wyczół-
kach rozstrzygnięty został 
konkurs na nowego dyrek-

tora szkoły. 

Swoje kandydatury zgło-
siły trzy panie: Magdale-
na Dąbrowska i Alicja Ga-
łaj, nauczycielki ze szkoły 
w Wyczółkach oraz Lidia 
Grzegrzółka, nauczycielka z 
Nowej Suchej.

Dziesięcioosobowa ko-
misja zebrała się w środę 3 
lipca, by wysłuchać trzech 
koncepcji prowadzenia szko-

ły przedstawianych przez 
kandydatki. Komisje sta-
nowiły trzy osoby z organu 
prowadzącego szkołę, czyli 
gminy Sochaczew, dwie oso-
by z kuratorium oświaty, po 
jednej z rady rodziców i rady 
pedagogicznej, oraz dwie ze 
związków zawodowych.

Te osoby w tajnym gło-
sowaniu, zdecydowaną ilo-
ścią głosów, na nowego 
dyrektora wskazały wielo-
letnią nauczycielkę Alicję 
Gałaj. Teraz, nominacja no-
wej dyrektor czeka na pod-
pis wójta Mirosława Orliń-
skiego.(bus)

„Powitanie lata” w No-
wej Suchej to tradycyjnie 
już rekreacyjno-sporto-
wy festyn obfitujący w wie-
le różnorodnych konkuren-
cji, w których rywalizują 
mieszkańcy obdarowywani 
na koniec wcale nie błahymi 
nagrodami.

Tym razem dodatko-
wą atrakcją były tzw. er-
gometry wypożyczone z 
warszawskiego AZS, czy-
li urządzenia do „suchej” 
zaprawy wioślarskiej. Jak 
mówi, prowadzący ze swa-
dą i humorem całą imprezę, 
Adam Kaźmierczak: - Je-
śli ktoś zejdzie z tego urzą-
dzenia o własnych siłach 
po 400 metrach wiosłowa-
nia, to naprawdę jest do-
bry. Zmęczenie jest masa-
kryczne, jednak możliwość 
sprawdzenia się znakomita.

Ale były też propozycje 
dla mniej wytrzymałych, 
choćby możliwość pojeż-
dżenia zabytkowym moto-
cyklem z koszem lub konną 
bryczką czy wręcz w siodle. 
Dla zwolenników wschod-
nich sztuk walki swoje 
umiejętności zaprezento-
wali członkowie klubu Ta-

ekwondo wraz z mistrzem 
Krzysztofem Buczyńskim, 
który dał pokaz walki z sza-
blami. Zagrały także bębny 
L’ombelico del Mondo, jak 
zawsze przyciągając tłumy 
widzów.

Było też coś dla cia-
ła. Zapachy z grilla rozpły-
wały się nad festynem, zaś 
wyjątkowym przysmakiem 
była pajda domowego chle-
ba z domowym smalcem 
pani Kaźmierczakowej. No-
wością festynu był konkurs 
kulinarny „Paszteciarnia” 
przygotowany przez stowa-
rzyszenie seniorów z No-
wej Suchej. Pasztetu można 
było spróbować a także ku-
pić, a było w czym wybierać 
- z oliwkami, z suszonymi 
pomidorami, jajeczny czy z 
pieczarkami.

Po posiłku ponownie 
przystąpiono do sporto-
wych zmagań w wielobo-
ju rodzinnym, przeciąga-
niu liny oraz podnoszeniu 
7,5-kilogramowego ciężar-
ka. A potem do późna zaba-
wa na deskach przy muzyce 
grupy BRAVO.

Sławomir Burzyński 

Sucha powitała lato

W szkole w Brzozowie będzie cieplej

 Q Słoneczna pogoda i wiele zapowiadanych atrakcji przyciągnęły na festyn w Nowej Suchej 
kilkaset osób nie tylko z tej gminy.

A oto zwycięzcy poszczególnych konkurencji:
 Strzał do bramki kobiet - Paulina Zieleniewicz
 Strzał do bramki mężczyzn - Arkadiusz Cieślak
 Rzut lotką kobiet - Edyta Trzcińska
 Rzut lotką mężczyzn - Tomasz Jurczak
 Rzut do kosza kobiet - Justyna Leszczyńska
 Rzut do kosza mężczyzn - Maciej Stań
 Wyścigi wioślarskie kobiet - Magdalena Szymańska
 Wyścigi wioślarskie mężczyzn - Michał Wojciechowski
 Bieg przedszkolaków dziewcząt - Amelia Dąbek
 Bieg przedszkolaków chłopców - Łukasz Rogalski
 Podnoszenie ciężarka - Krzysztof Cieślak
 Konkurencja rodzinna - Kacper,  
    Grażyna i Janusz Drązikowscy
 Przeciąganie liny - Robert Gajda, Mariusz Linart,  
    Jarosław Kaliński i Rafał Przydatek

W konkursie siłaczy zwyciężył tym razem Krzysztof Cieślak

Przeciąganie liny to zawsze kluczowy punkt festynu

Dzieci cieszyły się z rozdawanych przez klaunów słodyczy

Gmina Sochaczew 
ujawniła stawki

Nowy dyrektor  
w Wyczółkach
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Prace na fasadzie szkoły ruszyły pełną parą
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REKLAMA

Spółdzielnia Mieszkaniowa Lokatorsko-Własnościowa  
w Sochaczewie przy ul. Piłsudskiego 26 

informuje,
że ogłasza przetarg na ustanowienie odrębnej  
własności lokali mieszkalnych, czyli sprzedaż lokali.
W przypadku zainteresowania, oferty należy składać do dnia 
31.07.2013 r. do godz. 10.00.
Szczegółowe informacje na stronie internetowej spółdzielni  
www.sml-w.pl lub w biurze Spółdzielni pokój nr 3 albo pod  
nr 46 862-39-49.

ZS-776 

Informacja
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  
o gospodarce nieruchomościami informuję, że na tablicy ogłoszeń  
w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszone zostały :
   1. Zarządzenie Nr 146/2013 Burmistrza Miasta Sochaczewa w sprawie 

    ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do wynajęcia; 
   2. Zarządzenie Nr 103/2013 Burmistrza Miasta Sochaczewa w sprawie  
   ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do przekazania 

   w nieodpłatne użytkowanie. 
Burmistrz Miasta

Piotr Osiecki

ZS-778

Promocyjne ceny
I Semestr Bezpłatny
SZANSA DLA CIEBIE

NABÓR WRZESIEŃ 2013
 Zaoczne Liceum Ogólnokształcące dla Doro-
słych w Sochaczewie po gimnazjum i 8-letniej 
szkole podstawowej oraz po ZSZ na semestr III
 Zaoczna Szkoła Policealna dla Dorosłych  
w Sochaczewie
 Kursy kwalifikacyjne przygotowujące  
do egzaminu na tytuł technik

W szkole policealnej  
i na kursach kształcimy w zawodach:

 technik ekonomista
 technik informatyk
technik elektronik

 technik mechanik - technik samochodowy
 technik administracji

Wydajemy zaświadczenia i legitymacje szkolne
Podania i informacji udzielamy pon.-pt. w godz. 7.00-17.00 
w siedzibie szkoły 96-500 Sochaczew, ul. Warszawska 35, 

tel. 46 862-34-73.
ZS-775 

Stoi, jeszcze o własnych, rzec by można, siłach, bo na prawie peł-
nych kołach, ale już taki zdołowany, nie wadzący nikomu, ze spusz-
czonymi, jakby smutnymi reflektorami-oczami. Mimo wiszącego, jak-
by naderwanego ucha-lusterka z jednej strony, z dziurą w bagażniku, 
jakby mu ktoś sprzedał kopa, przedstawia jeszcze jakąś wartość. Bo to 
Francuz. Citroen na warszawskich, chyba z Mokotowa, numerach reje-
stracyjnych. Służbowy, prywatny? Stoi, już od jakiegoś roku, na parkin-
gu osiedlowym przy al. 600-lecia 27.  Kto, kiedy i po co nim przyjechał? 
Nikt nic nie wie, nikt nic nie widział, ani nie słyszał.

Stoi sobie i... pewnie czeka na swojego właściciela albo właściciel na 
niego. Tylko, chyba nie wie, że on właśnie tu, w Sochaczewie stoi.

Może kradziony, może ktoś go sobie „pożyczył”, żeby np. z Warsza-
wy do Sochaczewa nie jechać zatłoczonym, opóźnionym, bez wentyla-
cji pociągiem? Chyba nikt go nie porzucił, bo nawet w takim stanie, wart 
jest jakieś pieniądze. A dokumenty do niego? 

Może zepsuty, ale żeby przez rok nikt się nim nie zainteresował? Raz 
tylko, na telefoniczny wniosek mieszkańców pobliskiego bloku, obejrza-
ła go policja, zrobiła zdjęcia i… dalej nic się w tej sprawie nie dzieje.

Stoi sobie biedaczek opuszczony, nie wadzi nikomu, bo jest stosow-
nie zaparkowany, ale wzbudza pewne zainteresowanie „ekologów-zło-
miarzy”, których tylko dobre oświetlenie i częste nocne patrole policji od 
niego odstraszają.

Szkoda, żeby zmarniał do reszty. Dlatego jeśli ktokolwiek coś wie 
na temat stojącego przy al. 600-lecia 27 citroena, niech da znać, żeby w 
końcu trafił do swojego właściciela. 

FAN

Ps Niestety, takich porzuconych samochodów jest w Sochaczewie 
dużo więcej. Kiedyś, do połowy rozebrane auto stało miesiącami przy 
ul. Zawadzkiego, ostatnio zabrano „rezydenta” spod jednego z bloków 
na osiedlu Żeromskiego. Gdyby tak przeprowadzić inwentaryzację, to 
pewnie nazbierałoby się ich sporo. Tylko kto ma się tym zająć?  

Jestem z miasta

Porzucony czy co?

Radny Edward Stasiak pro-
ponuje przebudowę ulicy na 
odcinku od ul. Pokoju do al. 
600-lecia. Milion złotych z bu-
dżetu obywatelskiego stanowił-
by wkład miasta w remont dro-
gi należącej do powiatu.

 - Inwestycja miałaby zo-
stać przeprowadzona w partner-
stwie między obydwoma samo-
rządami. Złożyłyby się na nią po 
połowie - powiedział nam rad-
ny. - Sądzę, że pieniądze z bu-
dżetu obywatelskiego zmobili-
zowałyby starostwo. W kwestii 
remontu pierwszego etapu uli-
cy władze powiatu wycofały się 
z równorzędnego finansowania 
przedsięwzięcia, które ostatecz-
nie przejęło miasto. Liczę, że tym 
razem będzie inaczej. 

Jak usłyszeliśmy, projekt 
konsultowany był z mieszkań-
cami ul. Staszica. Poparli oni 
pomysł radnego Stasiaka. Lu-
dzie doskonale zdają sobie 
sprawę, że wyremontowanie 
pierwszego odcinka drogi nie 
rozwiąże problemu całego cią-
gu komunikacyjnego. 

- Wydaje mi się że kwota 1 
mln zł z budżetu obywatelskie-
go, wraz z drugim milionem z 
kasy starostwa, byłaby wystar-
czająca - mówi Edward Sta-
siak. -  Remont ul. Staszica jest 
najbardziej kosztowny w obrę-
bie ścisłego centrum. Dalej po-
łożony odcinek, pomimo że 
dłuższy,  nie wymaga tworze-
nia tak szerokiej infrastruktury 
towarzyszącej. Mam tu na my-
śli  np. zatoczki dla autobusów 
czy chodniki po obydwu stro-
nach jezdni. 

Wnioskodawca wierzy, że 
potencjał jego projektu tkwi w 
konsekwencji. Wychodzi z za-

łożenia, że zamiast rozpoczy-
nać kolejne przedsięwzięcie, 
warto jest się skupić na dokoń-
czeniu remontu ul. Staszica. 

- Nikomu nie trzeba tłuma-
czyć że jego realizacja posłuży 
tysiącom ludzi. Mam nadzieję, 
że jeszcze w tym roku rozpocz-
nie się modernizacja na od-
cinku od ul. Warszawskiej do  
Szkoły Podstawowej nr 4. Uda-
ło nam się poczynić pierwszy 
krok. Teraz mamy szansę na 
kolejny - twierdzi radny.

Obecnie czekamy na roz-
strzygnięcie przetargu na re-
mont i przebudowę pierwsze-
go etapu inwestycji.  Pierwszy 
z ogłoszonych przetargów nie 
przyniósł wyłonienia wyko-
nawcy. Został unieważniony. 
Przypomnijmy, że prace finan-
suje miasto oraz Zakład Wodo-
ciągów i Kanalizacji. 

- Złożona oferta zakłada-
ła zbyt wysokie koszty po stro-
nie zadań finansowanych przez 

ratusz, a zbyt niskie po stro-
nie tych, za które miał zapłacić 
ZWiK. Zgodnie z obowiązują-
cymi przepisami, nie mogliśmy 
dokonać przesunięć w ramach 
tych pieniędzy - powiedzia-

ła nam naczelnik wydziału in-
westycji i modernizacji Urszu-
la Cielniak. - Kolejna procedura 
przetargowa zostanie urucho-
miona w najbliższych dniach. 

Agnieszka Poryszewska

 Q Przy al. 600-lecia, obok 
marketu i stacji diagno-

stycznej, znajduje się duży 
parking samochodowy, 
który miał służyć dla osób 
przyjeżdżających na zakupy 
lub w celu dokonania prze-

glądu swojego pojazdu. 

Od dłuższego już czasu, 
parking ten służy jako komis 
samochodowy. Stoją na nim 
auta różnych marek, nie tylko 
z naszego regionu. Na samo-
chodach są rejestracje z War-
szawy, Krakowa, czy nawet po-
jazdy na duńskich numerach. 

Codziennie, stoi przeciętnie 
około dwudziestu pojazdów 
do sprzedania. W oknach są 
oferty z danymi kontaktowy-
mi sprzedających, wraz z inny-
mi informacjami.

Nie ma obecnie przepisów 
zabraniających stawiania sa-
mochodów do sprzedaży na 
parkingach. Proceder ten po-
woli się rozprzestrzenia. Nie 
tylko na parkingach miejskich 

czy osiedlowych, widać co raz 
więcej aut z kartkami „sprze-
dam”. Często blokują one 
miejsce osobom, które chcia-
łyby postawić swój pojazd na 
kilkanaście minut, żeby zała-
twić sprawę, bądź dokonać za-
kupów, ale nie mają wolnych 
miejsc.

A może by tak wyjść z 
pomysłem i utworzyć w na-
szym rejonie giełdę samo-
chodową, na której chętni 
mogliby handlować swoimi 
pojazdami. Ile miejsc zwol-
niłoby się wówczas na par-
kingach w mieście. (jw)

Zamiast parkingu samochodowy komis

Milion na remont 
ulicy Staszica?

 Q Do ratusza wpływają propozycje mieszkańców do Sochaczewskiego Budżetu 
Obywatelskiego. Przyglądamy się kolejnemu projektowi, złożonemu przez Edwarda 
Stasiaka. Dotyczy on drugiego etapu remontu ul. Staszica.

Budżet w pigułce
Wszystkie zgłoszone do Budżetu Obywatelskiego projekty, 
zostaną poddane pod powszechne głosowanie. Te, które uzyskają 
najwięcej głosów od sochaczewian, wpisane będą do realizacji w 
budżecie miasta na rok 2014. Uchwałą Rady Miejskiej na ten cel 
przeznaczono aż milion złotych. 
W zasadzie nie ma żadnych ograniczeń co do tego, na co mogą 
zostać przeznaczone pieniądze. Może być to przedsięwzięcie 
praktycznie z każdej dziedziny - od inwestycji drogowej, po 
organizację wydarzenia kulturalnego. 
Ratusz rozpowszechnia wśród mieszkańców specjalną gazetę 
informacyjną poświeconą budżetowi. Oprócz tego, w czasie imprez 
plenerowych Sochaczewskiego Lata, na placu Kościuszki 14 i 28 
lipca oraz 11 i 25 sierpnia, stanie specjalny punkt informacyjny. 
- Precyzyjne informacje o budżecie obywatelskim znajdują się 
na specjalnie utworzonej stronie internetowej www.obywatelski.
sochaczew.pl. Umieściliśmy tam m.in. wzór wniosku na którym 
należy zgłaszać propozycje. Może je przedstawić każdy tj. osoby 
indywidualne, organizacje społeczne, spółdzielnie, wspólnoty 
mieszkaniowe - wyjaśnia rzecznik prasowy UM Robert Małolepszy.
Wypełnione formularze składamy pomiędzy 10 czerwca a 13 
września do Biura Obsługi Klienta UM (ul. 1 Maja 16) l 
ub przesyłamy podpisany skan drogą elektroniczną na adres:  
budzet2014@sochaczew.pl. 

Zdaniem Edwarda Stasiaka warto konsekwentnie inwestować w ul. Staszica

Stojące rzędem auta są na sprzedaż
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Tym samym wszyst-
kie sochaczewskie szkoły 
podstawowe mają dyrek-
torów, którzy otrzyma-
li powierzenia do spra-
wowania funkcji na okres 
pięciu lat. W ubiegłym 
roku burmistrz przedłu-
żył kadencję dyrektor 
Hannie Celedzie ze Szko-
ły Podstawowej nr 2. W 
ostatnich dniach podobne 
decyzje zapadły z stosun-
ku do Ewy Malinowskiej, 
dyrektora Szkoły Podsta-
wowej nr 4 oraz Krzysz-
tofa Werłatego z SP nr 3. 
Dyrektor zmienił się tylko 
w jednej sochaczewskiej 
podstawówce, która dzia-
ła razem z gimnazjum, a 
mowa oczywiście o Cho-
dakowie. Szefowa tamtej-
szego Zespołu Szkół Te-
resa Lutyńska odchodzi 
w sierpniu na emerytu-
rę, burmistrz miał więc 
obowiązek ogłoszenia 
konkursu na opuszczane 
przez nią stanowisko. 

- W pozostałych szko-
łach burmistrz Osiecki nie 
miał wątpliwości w kwestii 
przedłużenia kadencji dy-

rektorom. Placówki działają 
dobrze, rodzice i uczniowie 
są zadowoleni, a każda zmia-
na na stanowisku kierowni-

czym to swego rodzaju rewo-
lucja, która w społeczności 
szkolnej zawsze wywołuje co 
najmniej zaciekawienie, ale 

zdarza się, że i poważne oba-
wy - mówi rzecznik prasowy 
Urzędu Miejskiego Robert 
Małolepszy.

Właśnie obawy wśród 
części nauczycieli i pracow-
ników w chodakowskim Ze-
spole Szkół, w skład którego 
wchodzi Szkoła Podstawo-
wa nr 7 oraz Gimnazjum nr 
3 wzbudził wynik konkur-
su na stanowisko dyrekto-
ra. Swe kandydatury zgłosiły 
cztery osoby, w tym dwóch 
dotychczasowych wicedy-
rektorów chodakowskiej 
placówki. Komisja konkur-
sowa złożona z dziewięciu 
osób (o jej składzie czytaj po-
niżej w wyjaśnieniu rzeczni-
ka prasowego UM) wybrała 
jednak  Zbigniewa Pakułę, 
który do tej pory nie miał 
związków z Zespołem Szkół. 

Do redakcji „ZS” wpły-
nął list od pracowników 
szkoły, w którym część z 
nich nie zgadza się z wy-
borem, sugerując, że komi-
sja konkursowa nie usza-
nowała ich zdania. Do tych 
zarzutów ustosunkował się 
rzecznik ratusza Robert 
Małolepszy. (ap)

Po pierwsze należy wyjaśnić tryb wyboru dyrekto-
ra szkoły, który obowiązuje we wszystkich jednostkach w 
Polsce, czy to prowadzonych przez miasto, gminę, czy po-
wiat. Określają go bardzo ścisłe i rygorystyczne przepisy 
ministra edukacji. 

Do konkursu na dyrektora szkoły mogą zgłosić się wyłącznie 
osoby posiadające dyplom z zakresu „zarządzania oświatą”. Kandy-
daci muszą być niekarani, z odpowiednim doświadczeniem. Muszą 
mieć też co najmniej dobrą ocenę z dotychczasowego miejsca pracy. 

Komisja konkursowa składała się z trzech przedstawicieli 
burmistrza miasta, dwóch wojewódzkiego kuratora oświaty, po 
jednym członku miała rada pedagogiczna, rada rodziców oraz 
związki zawodowe działające w tej szkole – co w przypadku Ze-
społu Szkół w Chodakowie oznaczało przedstawicieli NSZZ So-
lidarność i Związku Nauczycielstwa Polskiego. W sumie więc 
komisja liczyła dziewięć osób – jeszcze raz podkreślę przedstawi-
ciele burmistrza byli w mniejszości. 

Obrady komisji są tajne. Każdy z członków komisji podpisuje 
przed rozpoczęciem prac zobowiązanie do zachowania poufności co 
do przebiegu prac, jak i samego głosowania. Głosowanie także jest 
tajne – żaden z członków komisji nie wie, jak głosowali inni. Nawet 
wynik głosowania jest tajny. Kandydat, który wygrywa musi uzyskać 
bezwzględną większość głosów. 

Trudno więc mówić, że burmistrz ma wpływ, na to, jak głosuje 
komisja. Po wyborze, jeśli nie ma żadnych przeciwwskazań formal-
nych, a w tym przypadku nie ma, burmistrz nie ma prawa odmówić 
zatwierdzenia wyników konkursu. 

Trzeba też w tym miejscu powiedzieć, że zwycięzca konkur-
su - pan Zbigniew Pakuła, to pedagog z wieloletnim doświadcze-
niem. Przez ostatnie 14 lat dyrektor Zespołu Szkół w Wyczółkach 
(szkoła podstawowa + gimnazjum), cieszący się ogromnym za-
ufaniem lokalnej społeczności, czego dowodem jest fakt, że od 
11 lat jest radnym Rady Powiatu. Jako dyrektor doprowadził do 
wybudowania w 2006 roku sali gimnastycznej, na którą szkoła 

czekała ponad 20 lat; w 2009 do kapitalnego remontu starej czę-
ści szkoły (z 1934r.), w szkole wymieniono wszystkie okna, docie-
plono budynek i wykonano elewacje zewnętrzną. Dyrektor sku-
tecznie zabiegał też o środki sponsorskie dla szkoły – pozyskał 
m.in. 1000 m2 kostki brukowej, którą ułożono przed budynkiem. 
Szkoła ma jedne z najlepszych wyników w nauczaniu w całym 
powiecie, jest niezwykle aktywna na wielu polach - konkursów, 
zawodów sportowych, angażuje uczniów i rodziców w zajęcia po-
zalekcyjne. 

Wobec insynuacji, jakie pojawiają się na forach internetowych, a 
także w niektórych mediach trzeba też dodać, że pan Zbigniew Pa-
kuła nigdy nie był skazany, karany, nigdy też przeciw niemu nie to-
czyło się żadne postępowanie prokuratorskie, a tym bardziej sądowe. 

Nie można więc mówić ani pisać, że wybór dyrektora był kontro-
wersyjny. Przebieg konkursu nie budzi żadnych wątpliwości. 

Robert Małolepszy  
rzecznik prasowy UM

Wyjaśnienia rzecznika prasowego ratusza

Jeden nowy dyrektor
 Q W ostatni poniedziałek burmistrz Piotr Osiecki oficjalnie powierzył pełnienie stanowisk dyrektorskich szefom trzech sochaczewskich 

placówek edukacyjnych – Szkół Podstawowych nr 3, 4 i Zespołu Szkół w Chodakowie.

 Q Jak szybko i wygod-

nie dojechać do stolicy, a 
po dotarciu do Warszawy 
przesiąść się do metra i 
dalej swobodnie dojechać 
do pracy? Rozwiązaniem 
może okazać się budowa 
szlaku komunikacyjnego 
biegnącego z Sochaczewa 
przez Błonie i Ożarów do 
Warszawy. 

Na studium wykonalności 
tego projektu sochaczewski sa-
morząd przeznaczy 50 tys. zł. 

W trakcie ostatniej se-
sji (21.06) sochaczewscy radni 
jednogłośnie upoważnili bur-
mistrza do podpisania porozu-
mienia i tym samym włącze-

nia naszego miasta do grupy 
dziesięciu samorządów żywo 
zainteresowanych budową 
szlaku komunikacyjnego łączą-
cego Sochaczew ze stacją me-
tra „Chrzanów” na Bemowie. 
Na studium wykonalności tego 
projektu miasta: Warszawa, So-
chaczew, Błonie, Ożarów Ma-
zowiecki, gminy Kampinos, 
Sochaczew, Leszno, Stare Ba-
bice oraz władze powiatów so-
chaczewskiego i warszawskie-
go-zachodniego przeznaczą 
maksymalnie pół miliona zło-
tych, a za dokumentację zapła-
cą solidarnie, po 50 tys. zł. Stu-
dium pokaże, czy możliwa jest, 
w jakim śladzie, ile potrwa i ile 
może kosztować budowa po-

łączenia biegnącego od Socha-
czewa przez Kampinos, Błonie, 
Leszno, Ożarów Mazowiecki i 
Stare Babice do Warszawy. 

Skąd ten temat na se-
sji? 4 czerwca o szybkim połą-
czeniu Sochaczewa ze stolicą 
rozmawiali w starostwie Po-
wiatu Warszawskiego Zachod-
niego przedstawiciele 10 samo-
rządów, w tym burmistrz Piotr 
Osiecki. Ustalili, że wystąpią 
do radnych w swoich gminach, 
miastach i powiatach z propo-
zycją zawarcia porozumienia 
w sprawie wykonania studium 
nowej linii komunikacyjnej. Do 
1 lipca wszystkie dziesięć samo-
rządów zobowiązało się prze-
słać staroście powiatu warszaw-

skiego-zachodniego podjęte 
uchwały intencyjne zawierają-
ce zapewnienie, że każda jed-
nostka przeznaczy na studium 
po 50.000 zł.  

21 czerwca, podczas miej-
skiej sesji, burmistrz Piotr 
Osiecki prosił radnych, by nie 
przywiązywali się do określenia 
„połączenie szynowe”, jakie co-
raz częściej pojawia się w dzien-
nikarskich relacjach. 

- Dopiero studium pokaże, 
który środek transportu byłyby 
najszybszy, najtańszy w utrzy-
maniu i bieżącej eksploatacji, 
przyjazny środowisku. Może to 
być kolej, albo np. szybki trans-
port autobusowy zwany metro-
busem - mówił P. Osiecki. 

W tym przypadku pojazdy 
poruszają się na specjalnie wy-
dzielonych torach lub po wy-
dzielonej jezdni, inne pojazdy 
nie mają możliwości wjazdu, 
unika się korków, metrobusy 
docierają na miejsce bez zakłó-
ceń. 

- Taki alternatywny spo-
sób transportu omówił na spo-
tkaniu w starostwie w Ożaro-
wie Mazowieckim dr Andrzej 
Brzeziński z Politechniki War-
szawskiej. Przedstawił, ale ni-
czego nie rekomendował, a swe 
wystąpienie zakończył stwier-
dzeniem, że ostateczna decy-
zja musi być podjęta w opar-
ciu o studium wykonalności i 
o obiektywną analizę ekono-

miczną przedsięwzięcia - doda-
je burmistrz.

O połączeniu Sochaczewa, 
Błonia i Ożarowa z warszawską 
stacją metra „Chrzanów” mówi 
się już od ponad 2 lat. Opraco-
wano już wstępną koncepcję li-
nii komunikacyjnej, teraz przy-
szedł czas na głębsze analizy, 
gdyż w 2014 roku rozpoczy-
na się nowa perspektywa unij-
na, ogłaszane będą pierwsze 
konkursy na dotacje i pożycz-
ki pochodzące z kasy wspólno-
ty. Od dawna wiadomo, że w la-
tach 2014-2020 przy podziale 
środków unijnych preferowane 
będą duże projekty, realizowa-
ne przez kilka gmin, miast i po-
wiatów. (dw)

Szybkie połączenie z Sochaczewa do Warszawy

Uroczystość wręczenia nominacji. Od lewej: Krzysztof Werłaty - dyrektor SP 3, burmistrz Piotr Osiecki, Ewa Malinowska  
- dyrektor SP 4, Zbigniew Pakuła - nowy dyrektor Zespołu Szkół, wiceburmistrz Marek Fergiński
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Warsztat Terapii Zajęcio-
wej działający przy Spółdzielni 
Inwalidów „Jutrzenka” jest pla-
cówką pobytu dziennego, z któ-
rego obecnie korzysta pięćdzie-
siąt osób z różnym stopniem 
niepełnosprawności. Od ponie-
działku do piątku podopieczni 
WTZ nabywają nowych umie-
jętności w  dziesięciu pracow-
niach tematycznych, między 
innymi malarskiej, tkackiej, 
stolarskiej, wikliniarskiej. To 
właśnie w nich powstaje jedyne, 
niepowtarzalne rękodzieło. 

Dwadzieścia 
lat minęło...

Chodakowska placówka 
od dwudziestu lat stwarza nie-
pełnosprawnym możliwość 
uczestniczenia w rehabilitacji 
społecznej i zawodowej, przy-
gotowując ich tym samym do 
samodzielnego i w miarę nor-
malnego życia. 

- Pierwszą aukcję wyro-
bów rękodzielniczych przepro-
wadziliśmy w marcu 1994 r. - 
wspomina Magdalena Osińska, 
kierownik WTZ. - Nasi wycho-
wankowie zdobyli wiele nagród 
i wyróżnień, m.in. w kilku edy-
cjach Ogólnopolskiego Kon-
kursu Malarskiego im. Teofi-
la Ociepki w Bydgoszczy czy 
Konkursu Plastycznego Osób 
Niepełnosprawnych „Siedl-
ce, Podlasie, Anioły”. Braliśmy 
także udział w kilku ogólno-
polskich konkursach plastycz-
nych organizowanych przez 
PFRON. Jesteśmy bardzo dum-
ni, że szczecińska galeria „Pod 
Sukniami” zorganizowała wy-
stawę prac naszego uczestnika. 
Ponadto dorobkiem artystycz-
nym uczestników gorąco za-
interesowana jest warszawska 

Fundacja Awangarda - dodaje 
Magdalena Osińska. 

Wyjątkowi 
niepełnosprawni 

Jak opowiada szefowa 
WTZ, jej podopieczni aktyw-
nie uczestniczą we wszelakich 
zawodach sportowych. Próbują 
także swoich sił w konkursach 
wokalnych. Przez dwadzieścia 
lat otrzymali 126 pucharów. 
Gościli wiele znanych osób, 
oraz lokalnych artystów. 
Uczestniczyli w dziewiętnastu 
wycieczkach turystycznych od 
Wybrzeża do Tatr. Działalność 
WTZ była inspiracją do napisa-
nia kilkunastu prac dyplomo-
wych. 

- Niezmiernie przykro jest 
nam rozstawać się z uczestni-
kami po zakończonym proce-
sie terapii. Było ich dotychczas 
ponad dwustu. Niektórzy ode-
szli ze względu na stan zdrowia, 

przeszli do innych placówek, 
wyprowadzili się z Sochaczewa, 
podjęli pracę, założyli rodzinę, 
a jeszcze inni odeszli do wiecz-
ności. Każdy pozostawił po so-
bie dorobek, z którego korzysta-
ją następcy - mówi Magdalena 
Osińska. 

Obecnie WTZ współpra-
cuje z wieloma placówkami 
zajmującymi się pomocą spo-
łeczną, jest też zaprzyjaźnio-
ny z innymi warsztatami, na-
wet tymi z odległych zakątków 
Polski. 

Radość  
i łzy wzruszenia

Jubileuszowe spotkanie 
było okazją do podziękowań i 
wyróżnień dla pracowników i 
osób związanych z Warsztatem 
Terapii Zajęciowej. Nie zabra-
kło listów gratulacyjnych, upo-
minków oraz kwiatów. Wielka 
radość przeplatała się ze łzami 

wzruszenia, których nie kryła 
Magdalena Osińska. - To, czym 
zajmuję się zawodowo, jest ca-
łym moim życiem - wyznała 
podczas gali. 

Jubileuszowi towarzyszy-
ła aukcja wyrobów uczestni-
ków Warsztatu Terapii Zaję-
ciowej. Zebrano dwa tysiące 
złotych. Do zlicytowania było 
siedem przedmiotów: obrazy 
(haft Matki Bożej oraz akryl 
na płótnie przedstawiający so-
chaczewski ratusz), haftowany 
koronkowy obrus, lniana tor-
ba z motywem drzewa, dywan 
tkany ręcznie oraz dwa anio-
ły na drewnie wykonane tech-
niką decoupage. Dochód z au-
kcji zostanie przeznaczony na 
trzydniowy wyjazd do Berli-
na, który zaplanowano na po-
łowę sierpnia. W trakcie impre-
zy czynne było również stoisko 
z innymi cudeńkami, które wy-
szły spod rąk niepełnospraw-
nych artystów. 

Zwieńczenie jubileuszu 
stanowił występ podopiecz-
nych WTZ, którzy przygoto-
wując swój popis wzorowali 
się na „Teleexpresie”. Zgodnie 
z formułą tego popularnego 
programu, wykonawcy w te-
legraficznym skrócie przybli-
żyli najważniejsze fakty z ży-
cia WTZ. Nie zabrakło tańców 
i największych przebojów. Za-
powiadał je, wcielający się w 
rolę Marka Sierockiego, jeden z 
uczestników. 

Z kolei prezentem od 
uczniów Państwowej Szkoły 
Muzycznej była wiązanka wy-
konanych przez nich utworów. 
Obchody 20-lecia warsztatu za-
kończył tort oraz wspólne roz-
mowy przy lampce szampana. 

Katarzyna Łażewska 

 Q W sobotnie popołudnie 
29 czerwca sochaczewska 
szkoła muzyczna miała za-

szczyt gościć kameralną 
orkiestrę smyczkową Se-

renata Columbiana, na jed-

nym z trzech zaplanowa-

nych koncertów w ramach 

tournée po Polsce. Patro-

nat nad tym wydarzeniem 

objął burmistrz Sochacze-

wa Piotr Osiecki. 

Kolumbijska muzy-
ka ludowa jest eklekty-
zmem trzech różnych kul-
tur: afrykańskiej, indiańskiej 
i hiszpańskiej. Serenata Co-
lumbiana to projekt sekcji 
smyczkowej, stworzony w 
celu ochrony i promocji ko-
lumbijskiej muzyki współ-
czesnej i ludowej, działający 
w ramach „Fundación Orqu-
esta Sinfónica de Bogota” 
(FOSBO), założonej w 2008 
roku w stolicy Kolumbii. 

Serenata Columbiana 
składa się z 15 instrumenta-
listów, grających na 4-stru-
nowych chordofonach: 8 
skrzypków, 3 altowiolistów, 
3 wiolonczelistów i jedne-
go kontrabasisty. Dodatko-
wo, sochaczewski występ 
uświetniła dwójka solistów: 

sopranistka Beatriz Mora i 
grający na instrumentach 
perkusyjnych Mario Sar-
miento. Orkiestrą kame-
ralną podczas sochaczew-
skiego koncertu  dyrygował 
Zbigniew Zając.

Muzycy zaprezentowa-
li zróżnicowany stylistycz-
nie repertuar, składający się 
z 11 utworów autorstwa XX-
-wiecznych kompozytorów 
wywodzących się z Amery-
ki Południowej. Były kla-
syczne symfoniczne opusy, 
rozbudowane struktural-
nie suity; a z drugiej strony 
rozluźniające atmosferę ak-
centy humorystyczne, takie 
jak chociażby utwór „Kotka 
łakomczuszka”, autorstwa 
Fulgencio Garcii, będący 
aluzją do miejsca cyganerii 
bogotańskiej z lat trzydzie-
stych ubiegłego stulecia. 

Finałem koncertu było 
wykonanie tzw. drugiego 
hymnu Kolumbii, utworu 
„Colombia tierra querida” 
(tłum. ,,Ukochana kolum-
bijska ziemia"), którego re-
fren melomani odśpiewali 
razem z orkiestrą, po czym, 
za doskonały występ, na-
grodzili muzyków gromki-
mi brawami. (mf)

 Q W czwartek 27 czerw-

ca w boryszewskim ośrod-

ku kultury otwarto wystawę 
podsumowującą całorocz-

ną pracę pracowni pla-

stycznych prowadzonych 

przez Ewę Kubeł-Zielińską. 

Właściwie wystawy są 
dwie - w holu olbrzymi po-
kaz twórczości najmłod-
szych „W krainie koloru” i w 
galerii na piętrze prezentacja 
rysunku grupy starszej, w 

której zajęciach biorą udział 
również osoby dorosłe.

Szczególne wrażenie robi 
kilkaset barwnych prac wy-
konanych różnymi techni-
kami: od wyklejanek po pa-
stele i farby. Obserwować 
możemy drogę uwrażliwia-
nia dzieci na kolory, do cze-
go zapewne potrzebna jest 
zarówno wiedza, ale też 
wrażliwość i wiele cierpliwo-
ści, aby żaden etap nie został 
zaniedbany. To wszystko, jak 

się wydaje, posiada Ewa Ku-
beł-Zielińska, stąd tak świet-
ne efekty dziecięcych prac.

Z kolei w galerii na pię-
trze porządek i równowa-
ga, również we wrażliwych 
na półtony i kreskę rysun-
kach. Jak mówi Ewa, bar-
dzo ważne jest, aby w pra-
cowni panował ład, bo on 
ma duży wpływ na tworzo-
ne prace. Bałagan zakłóca 
myślenie i skupienie na mo-
delu czy martwej naturze. 

Takich miejsc, dostępnych 
dla wszystkich chętnych, 
powinno być, jej zdaniem, 
w mieście znacznie więcej, 
bo w nich ludzie w różnym 
wieku mogą znaleźć uspo-
kojenie i oderwanie, od czę-
sto stresującej, nerwowej 
codzienności.

Zachęcam do odwiedze-
nia boryszewskiego ośrod-
ka kultury, oba pokazy są 
naprawdę warte zobaczenia.

Sławomir Burzyński

Jubileusz  
z aukcją w tle

 Q Uroczysta gala z okazji jubileuszu 20-lecia Warsztatu Terapii Zajęciowej przy Spółdzielni 
Inwalidów „Jutrzenka” odbyła się 28 czerwca w sochaczewskiej szkole muzycznej. Imprezie 
towarzyszyła aukcja dzieł wykonanych przez podopiecznych WTZ oraz występy artystyczne. 

MOK Boryszew w krainie koloru i półtonów

Były gratulacje i życzenia...

... a także występy podopiecznych WTZ

Ewa Kubeł-Zielińska ze swoimi podopiecznymi

Colombia tierra querida
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Dokładnie rok temu py-
taliśmy właścicieli i na-
jemców pawilonów rozlo-
kowanych dookoła placu, 
dlaczego nie chcą popra-
wić standardu tego miej-
sca. Problem polegał na tym, 
że  teren w całości jest wła-
snością prywatną, podzielo-
ną na małe działki. Ludzie 
skarżyli się na siebie nawza-
jem nawet do burmistrza, iż 
sąsiedzi parkują nie na swo-
im, albo nie dają przejeżdżać 
przez swój skrawek działki. 
Natomiast na zaniedbanej 
nawierzchni placyku albo 
stała woda, albo unosiły się 
nad nią chmury kurzu. Ale 
byli też i tacy, którzy twier-
dzili, iż położenie twardej 
nawierzchni pogorszy sy-
tuację, bo tarasujących plac 
samochodów przybędzie. 
Wcześniej bowiem część kie-
rowców bała się po prostu w 
dziury z błotem wjeżdżać.

Zaczęło się od gazety
Doszło do tego, że, jak 

mówiła wówczas właści-
cielka sklepu wędkarskie-
go: „Klienci zaczęli się od nas 
odbijać, zwłaszcza jesienią i 
zimą nie można było tu wje-
chać lub wejść, a i latem, przy 
większych opadach, było tra-
gicznie.” Wtedy jednak, jak 
twierdzi najemca jednego z 
pawilonów Rafał Majewski, 
nastąpił przełom. Po publika-

cji w „Ziemi Sochaczewskiej”, 
która ukazała całą kwadratu-
rę koła na Kościuszki bis, lu-
dzie pomału zaczęli na ten te-
mat ze sobą rozmawiać.

- Od tamtego czasu ta-
kich spotkań w różnych 
konfiguracjach odbyło się 
kilkadziesiąt - mówi Rafał 
Majewski. - Każde z nich 
pomału przybliżało nas do 
konsensusu. Jednak trwało 
to jak dla mnie zbyt długo 
i ciągle pojawiały się nowe 
przeciwności. Wkurzyłem 
się w końcu i postanowiłem 
działać bardziej radykal-
nie. Poprosiłem więc bur-
mistrza Piotra Osieckiego, 
by zorganizował w urzędzie 
miasta spotkanie wszyst-

kich najemców i właścicieli 
pawilonów z Kościuszki bis. 
Burmistrz zgodził się i choć 
wiadomo było, że finanso-
wo pomóc nie bardzo może, 
bo to tereny prywatne, 
Sama rozmowa w jego obec-
ności w ratuszu sprawiła, 
że atmosfera wokół projek-
tu wspólnej inwestycji stała 
się cieplejsza. Takie spotka-
nia odbyły się dwukrotnie i 
myślę, że to bardzo  tej idei 
pomogło - dodaje pan Rafał.

Radykalnie  
ale skutecznie

Doszło w końcu do tego, 
iż niemal wszyscy zgodnie 
wyłonili wykonawcę. Gdy 
przyszło do podpisywania 

umowy, znów parę osób się 
nie zgodziło, bo „to jest mój 
plac, to co mi tu będzie fry-
zjerka swoich klientów pa-
kowała?”, padały takie i 
tym podobne zastrzeżenia. 

- Zagotowałem się już 
wtedy i wjazd na plac, któ-
ry należy do mnie, zacząłem 
zastawiać tujami w skrzyn-
kach. To wreszcie poskut-
kowało - mówi Rafał Ma-
jewski.

Jak podkreśla nasz 
główny rozmówca, napra-
wa i utwardzenie jedno-
rodną kostką nawierzch-
ni placu pociągnie za sobą 
kolejne estetyczne zmiany. 
Już część osób myślała bo-
wiem o poprawie niezbyt 

efektownych elewacji swo-
ich pawilonów. Zapowia-
da to pani Kasia, chce tego 
też pani Ania, podobnie jak 
panowie Barański i Majew-
ski. Być może przyłączą się 
inni. Oczywiście mają być 
one utrzymane w podob-
nym klimacie. By nie było 
estetycznych zgrzytów, pla-
nują oddzielić krąg handlo-
wy, wiodący dookoła placu 
przy frontach pawilonów, 
rzędami tui. Dzięki temu w 
środku powstanie nie par-
king, lecz plac spacerowy, 
jedynie z możliwością za-
parkowania. 

- Całość zostanie oświe-
tlona wieczorami i obję-
ta monitoringiem. Będzie 

pięknie. Zobaczy pan - 
mówi uradowany Rafał Ma-
jewski.

Jak wszyscy... 
to wszyscy

Przy okazji kostka 
przed pawilonami zostanie 
wymieniona na jednolitą, 
bo teraz wyglądało to róż-
nie. Niestety, jedna z wła-
ścicielek do tej wspólnej 
inwestycji nie przystąpiła. 
Na szczęście jej fragment 
jest w samym narożniku. 
Zwłaszcza po posadzeniu 
tui, nie będzie rzucał się w 
oczy.

- No cóż, skoro wszy-
scy się zgodzili, to ja też - 
powiedział nam właściciel 
warsztatu szewskiego Jó-
zef Madanowski. – Nie mo-
głem się wyłamać, skoro 
moja działka jest w środku 
placu, choć zapłacę pewnie 
ze 6 tys. zł, a to niemało. Bę-
dzie lepiej dla wyglądu, ale 
gorzej dla kieszeni. 

Właściciele pawilo-
nów i ich najemcy obawia-
ją się jednak, że gdy plac 
utwardzą, ludzie zaczną 
tu parkować, by wyruszyć 
na zakupy do miasta. Zaś 
ich klienci nie będą mieli 
miejsca. Mają jednak na-
dzieję, że znajdą skutecz-
ny sposób, aby temu zapo-
biegać.

Sławomir Burzyński

 Q Nasza publikacja, doty-

cząca trudnej sytuacji, w 
jakiej znajduje się niepeł-
nosprawna Anna Dębicka, 
spotkała się z dużym odze-

wem sochaczewian. Liczy-

my, że to jeszcze nie koniec 
akcji pomocowej. 

Anna Dębicka na ner-
ki choruje od 4 roku ży-
cia. 27-latka musi korzystać 
z dializ. Czeka na prze-
szczep. Oprócz tego cier-
pi na osteoporozę, porusza 
się na wózku inwalidzkim. 
Niedługo przejdzie opera-
cję tarczycy. Pomimo tych 
wszystkich problemów jest 
osobą pogodną i ciepłą. W 
Miejskim Ośrodku Pomocy 
Społecznej zarówno o niej, 
jak i o jej rodzinie mają bar-
dzo dobrą opinię. Oprócz 
Ani w domu zamieszku-
je jej mama i młodszy brat, 
który uczy się w szkole za-
wodowej.  Utrzymują się ze 
wsparcia pomocy społecz-

nej i renty Ani. Ta ostatnia 
nie przekracza 500 zł i w 
dużej mierze, przeznaczana  
jest na leki. 

- O tej rodzinie w żad-
nym wypadku nie moż-
na powiedzieć że jest rosz-
czeniowa. Nie ma też w 
niej problemu z alkoho-
lem. Szczerze mówiąc, je-
żeli chodzi o samą Anię, to 
zawsze nam imponowała. 
Jeszcze gdy mogła chodzić, 
była bardzo aktywna. An-
gażowała się w rozwiązy-
wanie problemów rodziny 
- powiedziała nam pracow-
nik socjalny MOPS, Małgo-
rzata Mitręga.  

W pomoc dziewczy-
nie zaangażowała się Edy-
ta Szczepanik z rodziną. To 
od niej dowiedzieliśmy się o 
problemach rodziny Dębic-
kich.

Pierwsze, doraźne 
wsparcie zorganizowała re-
dakcja „Ziemi Sochaczew-
skiej” wraz z przyjaciół-

mi. Przygotowaliśmy dużą  
paczkę zawierająca najróż-
niejsze artykuły spożywcze 
i kosmetyki. W dniu uka-
zania się gazety do redak-
cji zadzwonił pan Czesław 
Tarczyk, który zadeklaro-

wał przekazanie telewizora 
i kuchenki gazowej. Zapro-
ponował również ufundo-
wanie materiałów wykoń-
czeniowych, np. farby. Z 
kolei pragnąca zachować 
anonimowość mieszkanka 

Trojanowa przekazała lo-
dówkę.

Skontaktował się z nami 
również Piotr Kierzkowski z 
Urzędu Miasta. Jak nam po-
wiedział, Ania byłaby ideal-
nym beneficjentem projektu 
„Sochaczew miastem e-in-
nowacji”. W jego ramach 
uczestnicy otrzymają kom-
putery z dostępem do In-
ternetu oraz podłączenie do 
sieci. Udział w projekcie jest 
całkowicie bezpłatny.

- Na pewno  domowni-
cy odczują korzyści z po-
siadania nowego sprzętu 
- mówi. - Będzie to ważne 
dla Ani, która ma trudno-
ści z przemieszczaniem się. 
Niedogodności w pewnym 
stopniu zrekompensuje jej 
dostęp do Internetu. Za jego 
pomocą będzie mogła rów-
nież załatwić część spraw 
bez wychodzenia z domu. 

Ponieważ budynek, w 
którym mieszka rodzina, 
wymaga kapitalnego re-

montu, na pierwszy plan 
wysuwają się nadal trudno-
ści lokalowe. Jedna z czy-
telniczek, Joanna Roszak, 
postanowiła przekazać ro-
dzinie nowe okno. W bar-
dzo złym stanie znajduje się 
łazienka. Poza tym zepsu-
ła się pralka. Dom jest za-
wilgocony, nie ma w nim 
ogrzewania. Warto byłoby 
wymienić choć część mebli 
i pościel. 

W imieniu Ani dzię-
kujemy wszystkim, którzy 
zdecydowali się wesprzeć 
rodzinę Dębickich. Jedno-
cześnie ponawiamy apel o 
pomoc. Wszystkich, którzy 
mogliby przekazać meble, 
artykuły budowlane, sprzę-
ty domowe, a nawet żyw-
ność, artykuły chemicz-
ne i higieniczne, prosimy o 
kontaktowanie się z naszą 
redakcją: tel. 46  862-23-55 
oraz ziemiasochaczewska@
gmail.com. 

Agnieszka Poryszewska

Czytelnicy ruszyli z pomocą dla Ani

Ania otrzymała już część najpotrzebniejszych sprzętów 

Mały plac - wielka batalia
 Q Właściciele pawilonów na tyłach placu Kościuszki od lat nie mogli dogadać się  w sprawie utwardzenia placyku tzw. Kościuszki bis. Po 

naszej pierwszej publikacji coś się wreszcie ruszyło i dziś układanie kostki dobiega końca.

Wyboje i kałuże odstraszały klientów Ułożenie kostki ma być początkiem zmian na Kościuszki bis
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 Q Ok. 90.000 zł przezna-

czył w tym roku socha-

czewski ratusz na szeroko 

rozumianą AKCJĘ LATO - 
organizację kolonii, półko-

lonii, zawodów sportowych 
i pływackich, zajęć kultural-
nych, akcji propagujących 
zdrowy styl życia, trzeź-

wość. 

W Szkole Podstawowej 
nr 3 jak co roku organizowa-
ne są dwutygodniowe pół-
kolonie, w których udział 
weźmie stu uczniów szkół 
podstawowych. Zajęcia wy-
startują 15 lipca. Od 9.00 
do 15.00 opiekę dzieciom 
zapewni kadra Miejskiego 
Przedszkola nr 1. W progra-
mie wycieczki, zajęcia spor-
towe i świetlicowe, wspól-
ne wyjścia na basen itp.  Na 
półkolonie ratusz przezna-
czył 25 tys. zł. 

Dla starszych uczniów 
UM zorganizował dziesię-
ciodniowy wyjazd nad mo-
rze. 70 uczniów pojedzie do 
Chłapowa koło Władysła-
wowa (54,6 tys.). Za takie 

kolonie rodzice wnoszą je-
dynie symboliczną opłatę w 
wysokości 50 zł. Kandyda-
tów na półkolonie i kolonie 
co roku typują pracownicy 
socjalni MOPS i pedagodzy 
szkolni.

Ratusz dofinansuje rów-
nież akcję letnią organizo-
waną przez miejscowe jed-
nostki kultury,  sportu, 
pomocy społecznej. Spe-
cjalne zajęcia z dziećmi pla-
nują m.in. domy kultury, 
MOSiR, Miejska Biblioteka 
Publiczna, Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej oraz MOPS, 
a szczegółów należy szukać 
na ich stronach interneto-
wych. 

Ratusz pokryje też czę-
ściowe koszty kolonii lub 
półkolonii organizowanych 
dla 14 dzieci zameldowa-
nych w Sochaczewie, ale 
pozostających pod opie-
ką powiatowych instytucji: 
Domu Dziecka w Giżycach 
i Zespołu Szkół w Ermino-
wie. Na dopłatę do ich wy-
poczynku przeznaczono 
ponad 2 tys. zł.

 Q Po sukcesie ostatniego 
Rodzinnego Spływu Ka-

jakowego, w którym po-

płynęło ponad 80 osób, 
sochaczewskie WOPR zde-

cydowało się na organiza-

cję kolejnego. 

Tym razem, mamy nadzieję 
ku zadowoleniu wszystkich, zde-
cydowaliśmy się zmienić trasę. 
Wystartujemy od kościoła w Bo-
ryszewie i spłyniemy aż do Przy-
stani w Plecewicach. Taka trasa 
pozwoli zapoznać się uczestni-
kom spływu z widokami Socha-
czewa widzianymi z perspekty-
wy rzeki Bzury. Czas wyprawy 
szacujemy na około 2,5-3h. 

Uczestnikom gwarantu-
jemy pełne bezpieczeństwo. 
Mamy nadzieję, że Rodzin-
ne Spływy Kajakowe wpiszą 

się na stałe w kalendarz imprez 
letnich organizowanych w So-
chaczewie. Jest to okazja do ak-
tywnego i miłego spędzenia 

wypoczynku w popołudniowy 
weekend, poznając uroki Bzury. 

Do zobaczenia na spły-
wie 13 lipca o godz. 14.30! 

Organizator zapewnia: 
kajak wraz z wyposażeniem, 
opiekę ratowników WOPR, 
ognisko z kiełbaską po za-
kończeniu spływu, transport.

Zgłoszenia i wpłaty wpiso-
wego w kwocie 40 zł od osoby 
przyjmowane będą do 10 lip-
ca (bar piwny, ul. Reymonta 
14 w godz. 10.00 – 18.00, pły-
walnia ORKA, MOSiR Socha-
czew - ratownicy. Informacje 
dodatkowe można uzyskać te-
lefonicznie: 509 044 106. Ilość 
kajaków ograniczona.

Jak widać, czeka nas po-
południe niezapomnianych 
artystycznych wrażeń na 
najwyższym poziomie. 

Oto wstępny program 
Sochaczewskiego Lata 2013. 
Wstępny, gdyż oferta bę-
dzie się poszerzała o kolejne 
atrakcje... 
14.07.2013 r. - „Bez-

pieczne wakacje” 
Scena:

 15.00 - 15.40 Koncert 
Sochaczewskiej Orkiestry 
Dętej pod dyrekcją K. Pod-
czaskiego

 15.40 - 16.10 Pokazy - 
Natalia Gawrylczyk-Zieliń-
ska - Gymmy Fitness Club

 16.10 - 17.00 Kon-
cert Zespołu muzycznego 
EURO TOP 2 (Marcin Ja-
worski)

 17.00 - 18.00 Koncert 
pt. „Yaga w repertuarze Ju-
liette Greco” (Teatr Piosen-
ki Francuskiej z Krakowa)
Plac:

 15.00 - 18.00 - Biblio-
teka Publiczna - „Gdzie w 
Polskę na wakacje” (kier-
masz książki)

 Kiermasz rękodzieła 
artystycznego

 pokaz pierwszej po-
mocy oraz omówienie bez-
pieczeństwa nad obszarami 
wodnymi (MOSiR)

 Udzielanie pierw-
szej pomocy potrzebują-
cym (Krystyna Stańkowska 
- Szkoła Podstawowa nr 3, 
ZHP)

 OKNO SZTUKI: 
Piotr Dąbrowski. Perfor-

mans „Bezpieczne waka-
cje” 
21.07.2013r.  
„I Sochaczewski 
Charytatywny Mara-

ton ZDROWIA - ZUM-

BA FITNESS” (hala 
sportowa MOSiR,  
ul. Kusocińskiego 2)  
- 16.00 - 19.00

Charytatywnie  
dla Kacperka Janiaka!

Wstęp wolny - dobro-
wolny datek przy wejściu!!

Instruktorzy z całej Polski
Rezydent - Ewa Osińska
• Maciek Jopek - My-

ślenice • Marta Frankel - 
Warszawa • Monika To-
kaj- Grodzisk Mazowiecki 

• Sylwia Sowa - Okrasa - 
Grodzisk Mazowiecki • 
Magda Wiśniewska -Byd-
godzcz • Monika Wicińska 
- Mszczonów • Agniesz-
ka Sawicka - Warszawa • 
Kamil Solski - Żyrardów • 
Ewelina Rożnowska - So-
chaczew • Magda Rychlica 
- Sochaczew

Przyjdź, poćwicz, po-

móż! Zabierz całą rodzinę!

 Przedszkole AKADE-
MIA SMYKA zadba o na-
szych najmłodszych uczest-
ników maratonu.

 Kobiety w wieku 50 
- 69 lat będą mogły nieod-
płatne skorzystać z badań 
mammograficznych

 Trenerzy i dietety-
cy m.in. z Akademii Pro-
mocji Zdrowia & Formy w 
Warszawie, udzielą specja-
listyczny porad z zakresu 
zdrowego trybu życia, jak 
również pomogą zadbać o 
sylwetkę.

Losowanie nagród dla 

wytrwałych!

28.07.2013 r. - Piknik 
historyczny „7 wie-

ków Sochaczewa” 

Teren motocrossu 

15 - 18 - organizuje Mu-
zeum Ziemi Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą

15 - 18 - OKNO SZTU-
KI: Małgorzata Krosz-
czyńska. Instalacja arty-
styczna „Ballada o tem, 
jak Zbyszko Księżnę Ma-
zowiecką przed torem ra-
tował” 

 Q Miejski Ośrodek Kultu-

ry w Sochaczewie, przy ul. 
Żeromskiego 8 przygoto-

wał dla uczniów spędzają-

cych wakacje w Sochacze-

wie zorganizowany letni 
wypoczynek w ramach ak-

cji „Lato w mieście”. 

W ośrodku od 29 lip-
ca do 9 sierpnia codziennie 
od poniedziałku do piątku 
w godzinach 10.00 – 15.00 
na dzieci i młodzież w wie-
ku 7 – 12 lat czekać będą 
zajęcia taneczne, plastycz-
ne, teatralne, gry i zabawy, 
zajęcia na scenie, projekcje 
filmów, basen oraz piesze 
i autokarowe wycieczki. A 
wszystkie zajęcia odbywać 
się będą pod czujnym okiem 
instruktorów.   

Zapisy na turnus przyj-
mowane będą w sekreta-
riacie Miejskiego Ośrod-
ka Kultury w dniu 15 lipca 
2013 r. od godz. 10.00 (ilość 
miejsc ograniczona).

Ze względu na duże za-
interesowanie, w pierwszej 
kolejności zapisywać bę-
dziemy osoby, których opie-
kunowie osobiście stawią 
się w ośrodku, w dalszej ko-
lejności (w przypadku wol-
nych miejsc) przyjmować 
będziemy zgłoszenia telefo-
niczne.

Przy zapisie prosimy o 
przedłożenie dokumentu 
PESEL dziecka.

Opłata – 80 zł/od osoby 
za dwa tygodnie - płatność 
w dniu zapisu. 

MOK

Jadwiga Kowalik - Yaga 
jest kompozytorką i wokalistką związaną ze sceną krakowskiego 
Teatru Piosenki Francuskiej. Ukończyła Akademię Muzyczną 
w Krakowie, a także prestiżową paryską Conservatoire Mobel. 
Sochaczewskiej publiczności zaprezentuje program złożony 
z największych przebojów Juliette Greco, wykonywanych 
w języku francuskim oraz polskim, a jako akompaniator 
towarzyszył jej będzie na akordeonie Walentyn Dubrowskij, 
multiinstrumentalista pochodzący z Ukrainy, od 20 lat mieszkają-
cy w Krakowie.
Piosenka francuska to pewien specyficzny gatunek artystyczny, 
dla którego charakterystycznymi wyznacznikami są: literacki 
tekst, melodyjna warstwa muzyczna oraz tematyka utworów 
nawiązująca do współczesnej rzeczywistości, problemów 
codzienności, w których emocje i uczucia wykonawcy mają 
szczególne znaczenie.

Sochaczewskie 
Lato 2013 - lipiec

 Q W niedzielę 14 lipca, na placu Kościuszki, odbędzie się pierwsza z cyklu pięciu 
wakacyjnych imprez plenerowych pod wspólnym tytułem SOCHACZEWSKIE LATO 2013. 
Inauguracyjny piknik nosi tytuł „Bezpieczne wakacje”, a jego największym wydarzeniem 
będzie koncert krakowskiej wokalistki o pseudonimie YAGA, które zaśpiewa piosenki  
z repertuaru Juliette Greco. 

Będzie kolejny spływ kajakowy

Takie wyprawy cieszą się dużym powodzeniem

Wakacje w MOK

Akcja Lato

 QJuż w najbliższy weekend, 
13 i 14 lipca, w ramach socha-

czewskiego lata kulturalnego 
odbędzie się dwudniowy fe-

stiwal muzyki niezależnej, na 
którym wystąpi 13 zespołów.

Impreza rozpocznie się w 
sobotę o godz. 14 w Miejskim 
Ośrodku Kultury przy ul. Że-
romskiego. Pierwszego dnia za-
grają trzy sochaczewskie grupy: 
Endorphnia, Prodlef i aCTAG-
GA. Skład uzupełni białostoc-
ki Monroe’s Mysterious Death. 
Głównymi gwiazdami tego 
dnia będą zaś lubelski Dope-
lord i pochodząca z Gdyni gru-
pa Ampacity.

W niedzielę impreza prze-
nosi się do lokalu „Pełna Qltur-
ka”. Od godz. 15 zaprezentują się 
muzycy z: Alice in Weedland, 
Green Asylum, Sun Frenzy i 
Dirty Ground. Finałem festiwa-
lu będzie występ trzech rosyj-
skich kapel. Zagrają: Sound of 
Ground, The Moon Mistress i 
The Grand Astoria.

Organizatorzy: Kolektyw 
Twórczy Sochaczew, „Kultur-
ka”, UM Sochaczew, MOK, 
Socho Portal Sport - serdecz-
nie zapraszają. Wstęp wolny. 
Harmonogram imprezy oraz 
więcej informacji o wykonaw-
cach na facebookowym profi-
lu festiwalu.

Socho Art Festival
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„Polubić siebie”  
- nowy program w Świetlicy KLEKS

Od 11 czerwca do końca listopada tego roku Stowarzyszenie Pomocy Osobom Po-
trzebującym „Przystań” realizuje w Świetlicy „KLEKS” program „Polubić siebie” , któ-
ry współfinansowany  jest ze środków Samorządu Województwa Mazowieckiego.

Program obejmuje zajęcia profilaktyczno - edukacyjno - socjoterapeutyczne, chore-
oterapeutyczne, rękodzielnicze z elementami recyklingu, aerobic, indywidualne zajęcia 
logopedyczne, a także biwak rekreacyjno-sportowy. 

W związku z 60 rocznicą śmierci Juliana Tuwima rok 2013 ogłoszono jego rokiem 
- i między innymi dlatego w ramach projektu przygotowywane jest przedstawienie, pt. 
„Cudowna i zabawna kraina Juliana Tuwima”.

Z Samorządu Województwa Mazowieckiego uzyskaliśmy także środki na dofinan-
sowanie zakupu podręczników szkolnych i materiałów edukacyjnych dla naszych pod-
opiecznych. 

Wydarzeniem wieńczącym projekt będzie wystawa prac dzieci z zajęć rękodziel-
niczych z elementami recyklingu oraz prezentacja przedstawienia, na które już dzisiaj 
wszystkich serdecznie zapraszamy. O miejscu i terminie poinformujemy pod koniec 
października. Korzystając z okazji wszystkim czytelnikom życzymy udanych wakacji.       

Projekt współfinansowany ze środków Samorządu Województwa Mazowieckiego
ZS-795 

Ogłoszenie o licytacji nieruchomości
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sochaczewie Przemysław Kosyra  
(tel. 46 811-16-76) ogłasza, że: dnia 14.08.2013 r. o godz. 15.00 w budynku Sądu Rejono-

wego w Sochaczewie mającego siedzibę przy 1 Maja 7 w sali nr, odbędzie się 

druga licytacja nieruchomości

należącej do: Paweł Mieczysław Kołodziejak
Przedmiotem sprzedaży jest nieruchomość gruntowa niezabudowana (1/2 części), 
położona w Sochaczewie, przy ulicy Jagiellońskiej 5. W rejestrze ewidencji gruntów i 
budynków oznaczona jako działka ewidencyjna nr 1522/3 obszaru 0,0707 ha, położona 
w Sochaczewie, w obr. ewid. 0001 - Chodaków, przy ulicy Jagiellońskiej 5. Stan prawny 
nieruchomości gruntowej jest uregulowany w Księdze Wieczystej nr PL1O/00035999/7 
prowadzonej przez V Wydział Ksiąg Wieczystych Sądu Rejonowego w Sochaczewie. 
Działka gruntu jest niezabudowana i częściowo ogrodzona (brak ogrodzenia od strony 
zachodniej, tj. od działki nr 1522/2). Działka gruntu równa, płaska, zadbana. Nieruchomość 
posiada dostęp do sieci energetycznej, wodociągowej i telefonicznej. Kanalizacja sanitar-
na w ulicy Jagiellońskiej znajduje się na końcowym etapie inwestycji (sieć została ułożona 
w ulicy, podłączona do kolektora w ulicy Młynarskiej i zakryta).
Suma oszacowania wynosi 20 936,00 zł, zaś cena wywołania jest równa 2/3 sumy 
oszacowania i wynosi 13 957,33 zł.
Licytant przystępujący do przetargu zobowiązany jest złożyć rękojmię w wysokości 1/10 

sumy oszacowania, tj. 2 093,60 zł w gotówce.
Zgodnie z przepisem art. 976 § 1 kpc w  przetargu nie mogą uczestniczyć osoby, które 
mogą nabyć nieruchomość tylko za zezwoleniem organu państwowego, a zezwolenia 
tego nie przedstawiły oraz inne osoby wymienione w tym artykule.

Komornik Sądowy
Przemysław Kosyra

ZS-777 

- Bardzo nas cieszy ogrom-
ne zainteresowanie taką forma 
pomocy osobom starszym - po-
wiedziała nam Joanna Kamiń-
ska, naczelnik wydziału zdro-
wia i polityki społecznej UM. 
- To dowód na to, że Karta Se-
niora była dobrym pomysłem. 
Codziennie napływają nowe 
wnioski, staramy się załatwiać 
je na bieżąco.

Oprócz lokalnych zniżek, 
niezwykle ważny jest odzew 
firm, które złożyły oferty dla 
posiadaczy Karty Seniora. 

- Jako pierwsza zgłosiła się 
do nas firma „Fizjomed Reha-
bilitacja” pani Moniki Milew-
skiej. Po niej udział w projekcie 
zapowiedziały dwa sanatoria 
z terenu Polski - informuje Jo-
anna Kamińska. - Liczymy na 
oferty kolejnych firm. 

„Fizjomed Rehabilita-

cja” mieści się w Sochaczewie 
przy ul. Medycznej (obok szpi-
tala) i proponuje seniorom 30 
proc. zniżki na wszystkie zabie-
gi rehabilitacyjne (elektrotera-
pię, laseroterapię, ultradźwięki, 
masaż, wyciągi na kręgosłup, 
terapię indywidualną i rehabili-
tację domową). 

Katalog zniżek na pobyty 
sanatoryjne zaproponował po-

siadaczom karty Ośrodek Tuli-

pan mieszczący się w Ustroniu 
Zawodziu u podnóża malow-
niczych gór Czantorii Wielkiej 
i Równicy.

Sanatorium Ustroń spe-
cjalizuje się w organizacji poby-
tów leczniczych, sanatoryjnych 
głównie dla seniorów. Dla po-
siadaczy Sochaczewskiej Karty 
Seniora proponuje rabat na na-
stępujące rodzaje pobytów sa-
natoryjnych: 10 proc. rabatu na 
pobyty sanatoryjne klasyczne 
(pobyt obejmuje: zakwaterowa-
nie, pełne wyżywienie, wizy-
ta lekarska i 18 zabiegów tygo-
dniowo w dni robocze), 10 proc. 
rabatu na pobyty psychologicz-
ne (pobyt obejmuje: zakwatero-
wanie, pełne wyżywienie, dwa 
lub trzy masaże w zależności 
od długości turnusu, sauna i ja-
cuzzi w miarę potrzeb, praca z 
terapeutą w terapii grupowej i 
indywidualnej), 10 proc. raba-
tu na pobyty „AKTYWNI 50 
+ „ (pobyt obejmuje: zakwate-
rowanie, pełne wyżywienie, wi-
zyta lekarska, 5 x gimnastyka 
ogólnousprawniająca grupo-
wa, 8 x zabieg podnoszący kon-
dycję, sauna, jacuzzi, wykłady 
na temat zdrowego odżywia-
nia,  wycieczka po okolicy  z in-

struktorem Nordic Walking, 10 
proc. rabatu na pobyty sanato-
ryjne z kuracją z ziołami Ojca 
Grzegorza Sroki (pobyt obej-
muje: zakwaterowanie, pełne 
wyżywienie, wizyta lekarska, 
15 zabiegów tygodniowo w dni 
robocze, kuracja ziołami Ojca 
Grzegorza Sroki)

Rabat udzielany jest na 
podstawie okazania karty pod-
czas przyjazdu. Więcej infor-
macji: Ośrodek Tulipan, Ustroń 
43-450 ul. Szpitalna 21; tel. 33 / 

854-37-80; www.hotel-tulipan.
pl www.sanatorium-ustron.pl

Trzecią firmą, która przy-
stąpiła do programu Socha-
czewska Karta Seniora jest 
Ośrodek MAGNOLIA - Sa-
natorium Ustroń. Posiada-
czom karty MAGNOLIA 
proponuje 10 proc. rabatu na 
następujące rodzaje poby-
tów sanatoryjnych: pobyty 
sanatoryjne klasyczne (w ra-
mach pobytu: zakwaterowa-
nie, pełne wyżywienie, wi-

zyta lekarska i 18 zabiegów 
tygodniowo w dni robocze), 
pobyty sanatoryjne z kuracją 
ziołami Ojca Grzegorza Sroki 
(w ramach pobytu: zakwate-
rowanie, pełne wyżywienie, 
wizyta lekarska, 15 zabiegów 
tygodniowo w dni robocze, 
kuracja ziołami Ojca Grzego-
rza Sroki)

Rabat udzielany jest na 
podstawie okazania karty pod-
czas przyjazdu. Kontakt: Ośro-
dek MAGNOLIA, ul. Szpitalna 

15, Ustroń, www.hotel-magno-
lia.pl, tel. 33  854-36-90

Oprócz zaprezentowanych 
ofert seniorzy mogą skorzystać 
z 50-procentowych zniżek w 
miejskich placówkach kultu-
ry i sportu, z porad psychologa, 
a osoby 75+ z tańszego o poło-
wę wywozu śmieci posegrego-
wanych. 

- Zachęcamy osoby, które 
ukończyły 65 lat, do skorzy-
stania z Karty Seniora. Aby 
ją otrzymać, wystarczy zgło-
sić się do Biura Obsługi Klien-
ta UM i poprosić o wnio-
sek, można go także pobrać z 
miejskiej strony internetowej 
www.sochaczew.pl (zakładka 
„mieszkaniec”/polityka spo-
łeczna) - przekonuje Joanna 
Kamińska. Zapowiada przy 
tym, że z chwilą przeniesienia 
się wydziału zdrowia i polityki 
społecznej do kramnic,  senio-
rzy podczas jednej wizyty za-
łatwią sprawę. Teraz, najpierw 
trzeba złożyć wniosek, póź-
niej zgłosić się po odbiór karty. 
Wydział nie robią jednak pro-
blemu, jeśli w imieniu osoby 
starszej sprawę załatwiają dzie-
ci bądź wnukowie - zapewnia 
naczelnik Kamińska.  

Jolanta Sosnowska

Mnóstwo chętnych 
na Kartę Seniora

 Q Od 28 maja, kiedy w mieście zaczęła obowiązywać Sochaczewska Karta Seniora, wydano ich około 200. Pojawiły się także pierwsze firmy 
oferujące zniżki dla seniorów. W projekcie mogą wziąć udział mieszkańcy Sochaczewa w wieku powyżej 65 lat.

Gabinet rehabilitacyjny Moniki Milewskiej proponuje seniorom 30 proc. zniżki
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 Q Corocznie nauczyciele 
bibliotekarze z powiatu so-

chaczewskiego odwiedzają 
ciekawe miejsca i bibliote-

ki. Tym razem wybraliśmy 
się do Biblioteki Centralnej 
Polskiego Związku Niewi-
domych oraz do Zachęty – 
Narodowej Galerii Sztuki. 

Biblioteka dla niewi-
domych i słabowidzących 
mieszcząca się przy ul. Kon-
wiktorskiej w Warszawie to 
jedyna tego typu placów-
ka w Polsce. Uczestnicy wy-
cieczki mieli okazję poznać 
bibliotekę „od kuchni”. Mo-
gliśmy dowiedzieć się, jak 
prawidłowo pomóc osobie 
niewidomej. W bardzo inte-
resujący sposób pracę tej bi-
blioteki przybliżyła nam bi-
bliotekarka tam pracująca 
– osoba niewidoma. Wszy-
scy z zaciekawieniem i z po-
dziwem obserwowali, jak 
doskonale radzi sobie, opro-
wadzając nas po różnych 
działach biblioteki. 

Mogliśmy zobaczyć 
zbiory pisane alfabetem 
Braille’a, który jest alfabe-
tem uniwersalnym - po-
sługują się nim osoby nie-
widome na całym świecie. 
Wadą książek wydawanych 
w brajlu jest ich duża obję-
tość. Wydanie jednej książ-
ki, która ma 130 stron, to 3 
tomy książki brajlowskiej. 
Mogliśmy zobaczyć rów-
nież ogromny zbiór „ksią-
żek mówionych”. Są one 
niejednokrotnie arcydzie-
łami sztuki, bowiem są czy-
tane przez wybitnych akto-

rów oraz znanych lektorów 
radiowych i telewizyjnych. 
Zarówno książki brajlow-
skie jak i mówione są bar-
dzo drogie, ponieważ uka-
zują się w małym nakładzie. 

Obecnie BCPZN groma-
dzi także książki na płytach 
CD, MP3 oraz w standardzie 
Daisy. Zbiory tej placówki już 
w 85% są zdigitalizowane. 
Czytelnikami specyficznej 
biblioteki są w przeważają-
cej części osoby zamieszka-
łe w Polsce, ale także polonia 
rozsiana po całym świecie. 
Mieliśmy również okazję zo-
baczyć Tyflogalerię. Tu odby-
wają się wykłady, spotkania z 
ciekawymi ludźmi, wystawy 
oraz pokazy filmów z audio-
deskrypcją. 

Następnie udaliśmy się 
do Zachęty - Narodowej Ga-
lerii Sztuki, która mieści się 
w pięknym, eklektycznym 
gmachu ocalałym w cza-
sie II wojny światowej. Za-
chęta gromadzi dzieła pol-
skiej sztuki współczesnej. 
My mieliśmy okazję obej-
rzeć wystawę ,,Wolny strze-
lec". Freelancer - to osoba 
o nienormowanym czasie 
pracy. Wolnymi strzelcami 
są artyści zależni od popy-
tu i podaży na rynku sztu-
ki. W podobnej sytuacji za-
wodowej jest obecnie wiele 
osób, nie tylko artystów. 
Mogliśmy dowiedzieć się, 
iż w Zachęcie organizowa-
ne są również warsztaty ro-
dzinne, spotkania dla senio-
rów, przeglądy filmów czy 
koncerty. 

Mariola Woźnicka

 Q Parlament przyjął nowe-

lizację tzw. ustawy przed-

szkolnej. Najważniejszą 
zmianę rodzice odczują 
już od września. Koszt jed-

nej płatnej godziny pobytu 
dziecka w przedszkolu zo-

stanie obniżony do złotów-

ki.
 
Nowelizacja ma się stać 

początkiem procesu głębo-
kich zmian w systemie wy-
chowania przedszkolnego, 
który powinien się zakoń-
czyć 1 września 2017 r.

- Jego celem jest syste-
matyczne zwiększanie do-

stępności wychowania 
przedszkolnego oraz za-
pewnienie wszystkim dzie-
ciom w wieku od 3 do 5 lat 
miejsca w przedszkolach i 
innych formach wychowa-
nia przedszkolnego - po-
wiedziała nam naczelnik 
wydziału edukacji UM Be-
ata Okraska-Ćwiek.

Wszystkie samorządy 
będą otrzymywały dotacje z 
budżetu państwa. Ma to po-
zwolić na obniżenie do zło-
tówki opłaty za każdą do-
datkową godzinę pobytu 
dziecka w przedszkolu po-
nad bezpłatny wymiar usta-

wowy finansowany przez 
gminę. Przypomnijmy, że 
teraz za każdą płatną godzi-
nę pobytu rodzice w Socha-
czewie płacą około 2,8 zł.

Jeszcze w tym roku sa-
morządy otrzymają łącznie 
504 miliony zł. Oznacza to, 
że dotacja wyniesie dokład-
nie 414 złotych w przelicze-
niu na każde dziecko objęte 
wychowaniem przedszkol-
nym. W roku 2014 dota-
cja przedszkolna wynieść 
ma już 1,6 miliarda złotych, 
co w przeliczeniu na każde 
dziecko oznacza 1242 złote. 
W kolejnych latach będzie 

ona wzrastać o wskaźnik 
inflacji. Ponadto, zgodnie 
z nowelizacją, każdy czte-
rolatek będzie miał zagwa-
rantowane miejsce w przed-
szkolu od września 2015 
roku, a trzylatek od wrze-
śnia 2017 roku.

- Prezydent podpisał już 
nowelizację. Czekamy na jej 
uprawomocnienie. Zaczy-
namy już przygotowania do 
wdrożenia nowego systemu 
opłat. W tym względzie ko-
nieczne będzie m. in. przy-
jęcie nowej uchwały Rady 
Miasta - mówi pani naczel-
nik. (ap) 

 Q 20 czerwca, w PSM I i II 
st. im F. Chopina w Socha-

czewie odbył się koncert  
interpretacji ruchowych. 
Na scenie zaprezentowali 
się uczniowie klas I,II, III i IV 
działu dziecięcego. Chore-

ografie przygotowała  mgr 
Dagna Czajkowska.

W programie znalazły się 
m.in.  piosenki Witolda Luto-
sławskiego, tj. „Kotek”, „Idzie 
Grześ”, „Pióreczko”, „Rzecz-
ka” i „Taniec”. Wszystkie pio-
senki wykonane były wraz z 
ruchem scenicznym  z wy-
korzystaniem rekwizytów. 
Oprócz piosenek, zaprezen-
towane zostały interpreta-
cje ruchowe do klasycznych 
utworów instrumentalnych. 

„Walc kwiatów” Czajkow-
skiego   oraz „Taniec węgier-
ski” Brahmsa wykonali naj-
młodsi uczestnicy, czyli klasa 
I. W wykonaniu klasy IV zo-
baczyliśmy rytmiczną Polkę 
z szarfami.

Rozrywkowym akcen-
tem była „Deszczowa pio-
senka”. Na scenie tańczy-
li nie tylko uczniowie, lecz 
także ich różnobarwne pa-
rasole, a publiczność kla-
skała energicznie w rytm 
muzyki. Koncert zakoń-
czyła piosenka „Dłonie”, a 
tuż po niej okrzyk radości : 
WAKACJE!!!

Po koncercie Rada Ro-
dziców zorganizowała dla 
wszystkich wykonawców 
słodki poczęstunek.

Maturalny maraton roz-
począł się 7 maja i trwał prawie 
do końca miesiąca. Na pierw-
szy ogień, rzecz jasna, poszedł 
język polski. Obowiązkowo 
maturzyści musieli zdawać 
jeszcze matematykę i język 
obcy nowożytny, gdzie królo-
wał angielski. Na drugim miej-
scu znalazł się język niemiecki. 
Pojedyncze osoby zdecydowa-
ły się na rosyjski, francuski i 
włoski. Aby zdać maturę, trze-
ba było otrzymać z każdego 
przedmiotu minimum 30 pro-
cent możliwych punktów (za-
równo w części ustnej jak i pi-
semnej). 

Jak podała Centralna Ko-
misja Egzaminacyjna, egza-
min maturalny najlepiej zdali 
uczniowie liceów ogólnokształ-
cących – 90 proc., nieco dalej 
znalazły się technika – 71 proc. 
oraz licea profilowane –  60 
proc. Najsłabiej matura wypa-
dła w liceach uzupełniających – 
24 proc. i w technikach uzupeł-
niających – 23 proc.

Najczęściej wybierany-
mi przedmiotami dodatkowy-
mi na poziomie podstawowym 
były geografia, wiedza o społe-
czeństwie i biologia. 

Do tegorocznego egzami-
nu w Sochaczewie przystąpiło 
680 osób. 

Najwięcej, bo ponad 200, 
pisało maturę w Zespole Szkół 

Rolnicze Centrum Kształ-

cenia Ustawicznego, czyli w 
„ogrodniku”. 133 osoby przy-
stąpiły do egzaminów w li-
ceum, z czego pomyślnie zdało 
86,5 procent, w technikum zaś 
na 73 abiturientów świadectwo 
maturalne otrzyma 63 proc. 

Jak informuje Elżbieta Kro-
piak, wicedyrektor ds. pedago-
gicznych, tegoroczna matura 
najsłabiej wypadła w techni-
kum o kierunku architektura 
krajobrazu. Tam zdawalność 
była mniejsza niż 40 proc. W 
pozostałych technikach oscy-
lowała między 70 a 80 proc. 
Przedmiotem, który wypadł 
najgorzej jest matematyka. 
Trzydzieści pięć osób będzie ją 
poprawiało w sierpniu.  

W Zespole Szkół Centrum 

Kształcenia Praktycznego, 
czyli tzw. „osiemdziesiątce” eg-
zamin zdawało ponad 180 abi-
turientów. W liceum ogólno-
kształcącym na 57 osób ponad 
70 procent zdało go zadowalają-
co. W technikum było ich 104, z 
czego maturę zaliczyło 62 proc. 

– W naszej szkole dwadzie-
ścia osób będzie miało popraw-
kę, trzynaście to uczniowie 
technikum. Najwięcej osób ob-
lało matematykę. Niestety, sześć 

osób nie zdało więcej niż jedne-
go przedmiotu i tym samym 
nie mają możliwości poprawki 
– tłumaczy Anna Majcher, wi-
cedyrektor ZSCKP. 

W ZS im. Jarosława Iwasz-

kiewicza maturę pisało 81 osób. 
W liceum ogólnokształcącym 
zdających było 45. Sześć z nich 
podejdzie do poprawki.

Absolwentów technikum, 
którzy najważniejszy egzamin 
w życiu mają za sobą, było 36. 
Dwie osoby nie zdały w ogóle, 
a dwie będą ponownie zaliczać. 

Jedynie absolwenci Liceum 

Ogólnokształcącego im. F. 

Chopina, których było 190, w 
komplecie przystąpili do egza-
minu dojrzałości i w komplecie 
go zaliczyli. 

– Od początku istnie-
nia nowej matury wszyscy 
uczniowie ją zdają. Z obo-
wiązkowych przedmiotów, tj. 
polski, angielski, matematyka, 
bardzo dużo osób uzyskało 

100-procentowy wynik. Jedna 
uczennica z czterech przed-
miotów otrzymała 100 proc, 
czyli maksimum punktów. 
Ponadto dwie uczennice były 
zwolnione z języka polskiego, 
gdyż są finalistkami olimpia-
dy – mówi Adam Radożyc-
ki, dyrektor sochaczewskiego 
„Chopina”. 

Według CKE egzamin ma-
turalny w kraju zdało 81 pro-
cent. Średni wynik z języka 
polskiego na poziomie podsta-
wowym wyniósł 55 proc., zaś 
na rozszerzonym 63 proc. Ma-
tematykę pozytywnie zaliczyło 
55 proc. z części podstawowej i 
54 z rozszerzonej. Angielski na 
poziomie podst. wypadł na 68 
proc. a na rozszerzonym na 67. 

Dla tych osób, które nie 
zdały egzaminu z jednego 
przedmiotu, jest jeszcze nadzie-
ja – sesja poprawkowa, która 
odbędzie się 27 sierpnia. 

Katarzyna Łażewska 

Jak poszła 
matura?

 Q 28 czerwca absolwenci szkół średnich zapoznali się z wynikami tegorocznych matur. 
Sprawdzamy, jak egzamin dojrzałości wypadł w sochaczewskich szkołach. 

Godzina w przedszkolu za złotówkę

W ubiegłym tygodniu absolwenci otrzymali wyniki egzaminu maturalnego

Najpierw biblioteka 
a po niej Zachęta

Pokazy rytmiczne
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USŁUGI
  Vertal- żaluzje  - werticale 

-rolety materiałowe 

-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery. 
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692,  
512-342-751.

ZS-1

  Autozłom,  
kasacje pojazdów,  
odbiór pojazdów,  
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR”  

WIDEOFILMOWANIE, HD, 
FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY,  
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

  Przeprowadzki  
- transport 
kompleksowo, 
tel. 510-121-089.

ZS-9 B,R

  Usługi hydrauliczne, 
nowoczesne  
instalacje sanitarne  
w miedzi  
i plastiku,  
tel. 46 863-40-87, 
601-154-847.

ZS-10

  Pranie dywanów  
i tapicerek,  
tel. 608-582-751, 
46 863-57-55.

ZS-12 B,R

  ROLETY, ŻALUZJE,  
VERTICALE,  
MOSKITIERY, MARKIZY, 
REFLEKSOLE. DARMAR 
Sochaczew,  
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”).  
Największy wybór! 
Najniższe ceny!  
www.darmar-sochaczew.pl  
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-16

  Malowanie,  
gipsowanie, KG,  
tel. 602-383-118.

ZS-19

  NAJLEPSZE W MIEŚCIE 
PRANIE DYWANÓW, 
WYKŁADZIN, TAPICE-

REK MEBLOWYCH I 
SAMOCHODOWYCH. 
PRZY TRZECH 
DYWANACH KOLEJNY 
DO 6 M2 GRATIS. TEL. 
602-380-336.

ZS-21 Cz,D,B

  Tynki maszynowe, 
profesjonalnie,  
tel. 608-444-405.

ZS-23

  Wylewki maszynowe,  
tel. 511-440-509.

ZS-31 B,R

  Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-64

  PROFESJONALNE 
PRANIE DYWANÓW,  
WYKŁADZIN,  
TAPICEREK,  
www.profesjonalnepranie.pl, 
tel. 516-689-712.

ZS-67 2B,K

  Usługi hydrauliczne,  
tel. 662-480-962.

ZS-81

  Wylewki agregatem  
tel. 531-402-222.

ZS-177 R,B

  AGD lodówki,  
tel. 601-344-139.

ZS-210

  Układanie kostki brukowej 
i granitowej,  
tel. 602-386-081.

ZS-290

  Krycie dachów papą,  
tel. 783-680-749.

ZS-293

  Dachy kryjemy  
blachą, papą,  
malujemy, podbitki, 
ocieplenie  
budynków,  
utylizacja eternitu,  
tel. 604-182-211.

ZS-308

  Układanie kostki 
brukowej - granitowej, 
marmury - granity,  
tel. 698-618-407, 
664-376-682.

ZS-446 B 

  TYNKI GIPSOWE, TRADY-

CYJNE, WYLEWKI, SOLIDNIE,  
TEL. 502-370-226.

ZS-510

  Glazura, terakota, 
remonty, solidnie,  
tel. 602-670-035.

ZS-542

  Wylewki betonowe 
agregatem,  
tel. 600-872-737.

ZS-549 R,B

  Usługi budowlane,  
tel. 668-340-984.

ZS-557

  Wywóz szamba,  
tel. 664-627-946.

ZS-600

  Dachy papą,  
tel. 725-229-079.

ZS-605

  Kompleksowe usługi 
hydrauliczne,  
tel. 601-818-310.

ZS-624

  Firma budowlana MAR-

-BUD podejmie się budowy 
domów jednorodzinnych 
i obiektów handlowo-

-usługowych z materiałów 
własnych lub powierzonych,  
tel. 692-487-743.

ZS-641

  Cyklinowanie, układanie, 
tel. 501-249-461.

ZS-642

  Cyklinowanie, montaż 
parkietów i schodów, VAT,  
tel. 502-321-194,  
46 838-31-57.

ZS-697

  Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia, Wojska 
Polskiego 42 A,  
tel. 602-623-007.

ZS-743

  Glazurnik - hydraulika,  
tel. 692-391-125.

ZS-760

  Ocieplanie budynków, 
malowanie  
662-214-003

ZS-767

  Układanie glazury, terakoty,  
wykończenia wnętrz, 
docieplenia, kominki,  
tel. 604-166-988.

ZS-781 B

  Instalacje elektryczne, 
awarie domy  
jednorodzinne i obiekty.  
Tanio i solidnie,  
tel. 534-304-308.

ZS-789 B

  Instalacje hydrauliczne, 
kotłownie c.o., awarie 
domy jednorodzinne  
i obiekty. Tanio i solidnie, 
tel. 534-304-308.

ZS-790 B

  Wykończenia wnętrz, 
budowa domów, 
adaptacja poddaszy, 
elewacja budynków, 
faktura VAT,  
pięć lat gwarancji,  
tel. 693-350-888.

ZS-792 B

  Ocieplanie budynków, 
elewacje, krycie papą,  
tel. 502-506-930.

ZS-793

NIERUCHOMOŚCI
  Wynajmę 2 pokojowe 
mieszkanie w domu 
prywatnym (tanio),  
tel. 531-715-994.

ZS-250

  Posiadam do wynajęcia  
w Sochaczewie,  
al. 600-lecia 21 dwa lokale 
po 125 m² z możliwością 
ich połączenia lub osobno, 
tel. 501-160-531,  
505-038-219.

ZS-487

  KWATERY/NOCLEGI 
PRACOWNICZE  
SOCHACZEW,  
TEL. 606-989-590.

ZS-488 B,D

  Sprzedam działki 
rolno-budowlane o pow. 
3000 m², w miejscowości 
Janów-Ruszki,  
tel. 503-724-118.

ZS-569

  Sprzedam działkę 
budowlaną  
o pow. 1.000 m² w gminie 
Sochaczew, Kożuszki 
Parcel, cena 74.000 zł  
- do negocjacji,  
tel. 604-565-060.

ZS-686

  Sprzedam działkę  
1100 m, 80 zł Sadowa,  
tel. 698-625-794.

ZS-688

  Sprzedam dom  
w Boryszewie  
o powierzchni 74 m²,  
z oddzielnym garażem. 
Powierzchnia  
działki 433 m²,  
tel. 692-462-827,  
46 863-57-84.

ZS-691

  Sprzedam działki 
budowlane 1200 m²  

i 3000 m² w Sochaczewie, 
ul. Konopnickiej,  
tel. 509-732-616.

ZS-693

  Sprzedam M-4, 63 m²,  
III p., os. Ogrody,  
tel. 516-542-280.

ZS-698

  Sprzedam działki 
budowlane po 900 m², 
Sochaczew,  
ul. Karwowska,  
tel. 501-836-301.

ZS-700

  Sprzedam dom 280 m², 
stan surowy, na działce  
o powierzchni 2400 m²,  
w Sochaczewie,  
ul. Gawłowska,  
tel. 501-836-301.

ZS-701

  Do wynajęcia mieszkanie 
3-pokojowe  
w Sochaczewie,  
tel. 603-049-905, 
534-691-714.

ZS-702

  Sprzedam mieszkanie 
M-5 w Sochaczewie,  
tel. 605-419-075.

ZS-715

  Kawalerka w centrum 
do wynajęcia, może być 
również na biuro,  
tel. 516-914-097.

ZS-718

  Sprzedam mieszkanie  
68 m², drugie piętro,  
z garażem,  
al. 600-lecia,  
tel. 512-432-904.

ZS-720

  Sprzedam  
w Sochaczewie  
dom z zabudowaniami  
na działce 6.000 m²,  
tel. 504-370-535.

ZS-721

  Sprzedam  
mieszkanie  
dwupokojowe 37 m²,  
na ul. Żeromskiego,  
tel. 608-350-891.

ZS-722

  Sprzedam  
dom 140 m²,  
piętrowy w Sochaczewie, 
350 tys.,  
tel. 509-769-003.

ZS-730 

  Sprzedam lub zamienię  
na mniejsze M-4, 63 m², IV p, 
tel. 46 862-60-93.

ZS-738

  Działki  
budowlane, 1300 m²,  
tel. 601-239-766.

ZS-739

  Wynajmę duże  
pomieszczenie  
na nieuciążliwą  
działalność,  
tel. 606-383-244.

ZS-741

  Do wynajęcia dom - 
segment w centrum 
Sochaczewa, 80 m²,  
lub 190 m² (z garażem) - 
wysoki standard,  
na usługi, lub usługi  
z mieszkaniem,  
tel. 697-326-446.

ZS-742

  Sprzedam działkę  
3000 m², w Kozłowie 
Biskupim,  
tel. 500-376-806.

ZS-754

  Sprzedam mieszkanie trzy 
pokoje z kuchnią, 63 m²,  
I piętro, al. 600-lecia, 
dobra lokalizacja,  
niskie opłaty,  
tel. 512-085-220.

ZS-758

  Do wynajęcia mieszkanie 
2-pokojowe, ul. Lotników, 
tel. 661-739-570.

ZS-759

DROBNE

Niniejszym informujemy o przerwach w dostawie 
energii elektrycznej jakie wystąpią na terenie 
Sochaczewa i okolic:

15.07.2013 r. w godz. 8:00 do 15:00:  
Sochaczew ul.: Piłsudskiego bloki nr 38 i 30, Ziemowita 14a.
15 - 18.07.2013 r. w godz. 8:0 do 15:00: Erminów 2.
16.07.2013 r. w godz. 8:00 do 15:00:  
Jeżówka 1, 2 i MBM, Roztropna 1, 2, 3 i Hydrofornia.
17.07.2013 r. w godz. 8:00 do 16:00: Mokas 1, 2, 3.
18.07.2013 r. w godz. 8:00 do 15:00: Kuznocin RSP.

ZS-794

NOWA STRONA 

INTERNETOWA 

„ZIEMI 

SOCHACZEWSKIEJ” 

CZEKA NA TWOJE 

OGŁOSZENIE

Ogłaszaj się na stronie 
najpopularniejszej 

sochaczewskiej gazety

www.ziemia-sochaczewska.pl
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  Sprzedam działki 
budowlane  
o pow. 1043 m² każda, 
zbrojone, woda, światło,  
w miejscowości Paprotnia 
gmina Teresin, 
kontakt 602-300-603  
lub 790-368-694

ZS-766

  Tanio sprzedam dom  
w Sochaczewie  
502-368-488

ZS-769

  Do wynajęcia  
duży pokój  
511-073-473

ZS-770

  Sprzedam M-4, 69 m², 
II p, Osiedle Victoria, 
centralna klatka,  
tel. 887-700-800.

ZS-771

  Sprzedam gospodarstwo 
rolne o powierzchni 8 ha 
z budynkami lub same 
budynki w gminie Iłów,  
tel. 534-253-408.

ZS-780

  Wynajmę budynek 
usługowy o pow. użytk.  
65 m² w Sochaczewie,  
tel. 692-391-040.

ZS-782

  Sprzedam M-4,  
64 m², parter,  
osiedle Victoria,  
tel. 662-148-191.

ZS-784

  Do wynajęcia  
M-4, 68,5 m², IV p,  
tel. 731-719-619.

ZS-785

  Sprzedam 3 ha ziemi, 
Kozłów Nowy B.,  
tel. 787-152-512.

ZS-786

  Sprzedam 3,8 ha  
rolno-budowlanej w 
otulinie Puszczy  
Kampinoskiej 4zł/m² 

Górki, gm. Brochów,  
tel. 885-934-540.

ZS-788

  Sprzedam 38 m²,  
pokój z kuchnią, II p.,   
w centrum do remontu,  
tel. 602-367-962.

ZS-791

  Sprzedam kiosk handlowy,  
tel. 661-817-012.

ZS-796

  Do wynajęcia kwatera,  
tel. 511-073-473.

ZS-797

  Tanio sprzedam uzbrojoną 
działkę budowlaną 1240 
m² w Paprotni,  
tel. 504-000-789.

ZS-798

  Odsprzedam sklep 
dziecięcy w Sochaczewie 
tel. 514-255-746

ZS-799

  Posiadam do wynajecia 
M-3 w Sochaczewie  
tel. 661-954-120

ZS-800

ZDROWIE
  Centrum  
Stomatologiczne „Eldent”, 
ul. 15 Sierpnia 1,  
862-50-61,  
pon.-pt. 9-19, sob. 9-12.  
Ortodoncja, protetyka 
estetyczna, chirurgia 
stomatologiczna.  
Pełny zakres usług. 

ZS-4

  Lekarz specjalista 
dermatolog  
Ewa Brochocka-Zegadło. 
Gabinet prywatny  
Sochaczew,  
ul. Trojanowska 20,  
Tel. 691-513-051.

ZS-13 B

  Prywatny Gabinet 
Psychologiczny  
- Joanna Rojek.  
Psycholog.  
Certyfikowany  
psychoterapeuta. 
Diagnoza psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci.  
Zapisy pod nr  
tel. 608-349-658. 
Sochaczew, ul. Wąska 7.

ZS-74

  Pensjonat  
„Pod Wierzbami”  
w Ładach, k/Iłowa  
zaprasza na turnusy 
rehabilitacyjne i leczenie  
 

poszpitalne pod opieką 
kardiologa. Możliwość 
dofinansowania 

z PFRON-u  
www.podwierzbami.com,  
tel. 24 277-40-71  
601-803-830.

ZS-28

PRACA
  Zatrudnię hostessy  
z Sochaczewa!  
Tel. 784-371-394.

ZS-755

  Zatrudnię kasjerów  
na Stację Paliw  
- Bieniewo Parcele,  
tel. 693-860-048.

ZS-764

  Blacharz samochodowy 
poszukuje pracy  
w swoim zawodzie  
lub innym  
tel. 515-617-618

ZS-768

  Zakład odzieżowy  
w Sochaczewie  
zatrudni mechanika  
- konserwatora maszyn  
i urządzeń szwalniczych, 
tel. 691-719-400.

ZS-779

FINANSE
  Chwilówka  
z dojazdem do klienta,  
tel. 504-228-936.

ZS-108 R

  KREDYTY  
NA OŚWIADCZENIE! 
Gotówkowe  
i konsolidacyjne  
nawet do 200.000 
brutto na 120 miesięcy! 
ZADZWOŃ  
46 862-15-40.

ZS-756 B

MOTORYZACJA
  Sprzedam Toyotę Corollę 
1.4, benzyna, 2000 r., 
+ opony zimowe,  
cena do uzgodnienia,  
tel. 509-930-401.

ZS-773

  Sprzedam motorower 
PIAGGIO-C32,  
rok produkcji 2003  
tel. 668-364-619

ZS-801

RÓŻNE
  Sprzedam stemple 
budowlane,  
tel. 605-664-220.

ZS-753

  Wynajem rusztowań  
warszawskich,  
tel. 692-391-040.

ZS-783

  Komplet  
wypoczynkowy 3 + 2 + 1 
sprzedam bardzo tanio. 
Stan bardzo dobry,  
tel. 600-370-207.

ZS-787

OGŁOSZENIA 15

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

O K U L I S T Y K A
 LASEROWE ZABIEGI OCZU
 USG OCZU
 PRACOWNIA ANGIOGRAFII OCZU
 PORADNIA LECZENIA JASKRY
 PORADNIA OKULISTYKI DZIECIĘCEJ
 PERYMETRIA STATYCZNA
 CYFROWE BADANIE DNA OCZU
 ZABIEGI LASEROWE W CUKRZYCY
 ZABIEGI W CHOROBACH POWIEK
 ZABIEGI PLAMKI (SIATKÓWKI)
 BEZDOTYKOWY POMIAR CIŚNIENIA OKA

dr Mikołaj Krajewski
dr Dorota Matusiak
dr Jadwiga Juszko
dr Barbara Popiołek
dr Agnieszka Chustecka
dr Dariusz Dudek

KLINIKA ALFA, 
tel. (46) 863-38-74

ZS-11

Podejmę pracę
■ Uczciwa rencistka w średnim wieku podejmie pracę:  
sprzątanie, prasowanie, tel. 696-112-203.

Kupon dla szukających pracy
Imię: .............................................................................................................
Nazwisko: ...................................................................................................
Treść: ............................................................................................................ 
........................................................................................................................ 
........................................................................................................................
........................................................................................................................

PRACOWNIA USG
USG: jamy brzusznej, tarczycy, 

piersi, węzłów chłonnych, 
ginekologiczne, ortopedyczne, 
echo serca i inne.
MAMMOGRAFIA
SPECJALISTYCZNY 
OŚRODEK  
OKULISTYCZNY
PORADNIE:
● OKULIŚCI (DOROŚLI/DZIECI)
● LARYNGOLODZY
● DERMATOLODZY
● ORTOPEDZI (USG)
● GINEKOLODZY (USG, KOLPOSKOPIA)
● KARIOLODZY (ECHO SERCA, HOLTER)
● CHIRURDZY
● NEUROLODZY (DROŚLI /DZIECI)
● UROLOG (USG)

● REUMATOLO

● ENDOKRYNOLOG (USG)
● INTRERNISTA

● PULMONOLG

● GASTROLOG

● PSYCHIATRA
● REHABILITANCI MEDYCZNI
● PSCHOODZY (DOROŚLI/DZIECI)
● MEDYCYNA PRACY
● DIETETYCY
● LOGOPEDZI
● AKUPUNKTURA

● SZKOŁA RODZENIA
● GIMNASTYKA KOREKCYJNA
● BADANIA LABORATORYJNE KRWI 
(8.00-10.00)

KLINIKA ALFA
SOCHACZEW, UL. POLNA 9
(naprzeciwko ogródka jordanowskiego)

(46) 86 11 321,  
(46) 86 33 874, 793 793 003

www.klinikaalfa.pl
ZS-17

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

dr Andrzej Wojdas
■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Diagnostyka i leczenie: 
    - chrapania 
    - bezdechów sennych
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew

ul. Żeromskiego 41 A lok. 22
(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 -20.

Zapisy
46 862-88-92,  
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA  
REHABILITACJA  

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

■ usprawnianie funkcjonalne  
   metoda PNF
■ rehabilitacja neurologiczna  
   i ortopedyczna
■ terapia manualna
■ masaż leczniczy  
   (segmentalny)
■ rozciąganie  
   i autorozciąganie mięśni
■ gimnastyka korekcyjna
■ Kinesiotaping  
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706
ZS-7

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna
świadczenia również 

w ramach NFZ 

w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, uroflometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek  

JW. Construction)
Rejestracja: 

46 880-70-70 

lub 46 880-70-71

508-351-528
ZS-15

STOMATOLOGIA
lek.stom.  
Dorota Wrzesińska-Mirowska
Tel. 603-203-800
ul. Żeromskiego 27, II p. gab. 7
Sochaczew, budynek DEES

 bezbolesne znieczulenie  
     mikroprocesorowe

 stomatologia zachowawcza
 stomatologia dziecięca
 protetyka 

 profilaktyka: scaling, 
   piaskowanie

GABINET  
KLIMATYZOWANY

ZS-119

Koordynator transportu 
- spedytor, doradca klienta, 
windykator terenowy, pielę-
gniarka, pracownik ochro-
ny, lider zespołu-punkt ob-
sługi klienta, lider zespołu 
- kasy, lider zespołu - sto-
isko z żywnością, lider ze-
społu - stoisko przemysło-
we, kasjer - sprzedawca, 
sprzedawca, magazynier, 
pracownik produkcji, pako-
wacz, pracownik budowla-
ny, operator koparko-łado-
warki - pracownik drogowy, 
kierowca z prawem jazdy 
kat. C+E, D, tynkarz, po-
mocnik murarza, spawacz 
MIG-MAG, maszynista po-
jazdów trakcyjnych, usta-
wiacz w transporcie kolejo-
wym.

OFERTY  

PRACY EURES

AUSTRIA - ślusarz, 
parkieciarz, regipsiarz, ma-
larz, dekarz, brukarz/gla-
zurnik, wykwalifikowany  
pracownik cnc, szklarz, sto-
larz, spawacz, pracownik 
w metalu, monter instala-
cji gazowej i sanitarnej, ka-
mieniarz, elektroinstalator. 
BELGIA - programista apli-
kacji internetowych,  starszy 
programista PHP, hodow-
ca świń, brygadzista, trak-
torzysta, konserwator ma-

szyn, menadżer produkcji 
warzyw. CZECHY - spa-
wacz, operator urządzeń 
w odlewni, operator wyta-
czarko- frezarki poziomej. 
HOLANDIA - stolarz bu-
dowlany, cieśla szalunko-
wy, robotnik ogólnobudow-
lany, mechanik, osoba do 
kompletowania zamówień, 
pracownik produkcji, pra-
cownik produkcji żywno-
ści, mechanik/monter ma- 
szyn rolniczych. NIEMCY 

- blacharz samochodo-
wy, pielęgniarka, mecha-
nik samochodowy, drukarz, 
sprzedawca, hydraulik, me-
chatronik, rzeźnik, mon-
ter urządzeń, formierz wy-
robów, mechanik obróbki 
skrawaniem, mechanik sa-
mochodowy, protetyk sto-
matologiczny, spawacz 111, 
kelner, spawacz mag, to-
karz/frezer, ślusarz, pra-
cownik produkcji, elektryk/
elektromonter, pracownik 
budowlany, monter bram 
garażowych, elektryk, for-
mierz wtryskowy, operator 
CNC, monter klimatyzacji i 
wentylacji, pomoc domowa, 
instalator sanitarny, pomoc 
przy sprzątaniu. WIELKA 

BRYTANIA - kierowca cię-
żarówki, inżynier testowy, 
pielęgniarka, spawacz MIG/
MAG, szwacz, krojczy.
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SZYMON WŁODARSKI
Szymon to drugi syn Iwony i Grzegorza Wło-

darskich z Serok, gm. Teresin. Urodzony we wto-
rek, 2 lipca 2013 r. o godz. 5.05. Waga 3,450 kg. 
Wzrost 52 cm.

JULIA JANICKA
Julia to drugie dziecko Eweliny i Sławomira 

Janickich z Sochaczewa. Urodzona we wtorek, 2 
lipca 2013 r. o godz. 22.55. Waga 2,950 kg. Wzrost 
50 cm.

ADRIAN WIECZOREK
Adrian to drugi syn Katarzyny i Łukasza 

Wieczorek ze Święcic, gm. Ożarów Mazowiecki. 
Urodzony w środę, 3 lipca 2013 r. o godz. 10.30. 
Waga 2,660 kg. Wzrost 50 cm.

NIKOLA ALMERT
Nikola to trzecie dziecko Ewy Sztypok i Mi-

chała Almerta z Sochaczewa. Urodzona w środę, 
3 lipca 2013 r. o godz. 11.15. Waga 3,5 kg. Wzrost 
52 cm.

WIKTORIA KAZIMIERSKA
Wiktoria to drugie dziecko Anny i Marci-

na Kazimierskich z Kornelina, gm. Nowa Sucha. 
Urodzona w czwartek, 4 lipca 2013 o godz. 9.45. 
Waga 3,870 kg. Wzrost 54 cm.

CÓRKA państwa CEGIEŁKA
Dziewczynka jest drugą córką Jolanty i An-

drzeja Cegiełka z Kawęczyna, gm. Teresin. Uro-
dzona w piątek, 5 lipca 2013 o godz. 0.25. Waga 
3,450 kg. Wzrost 50 cm. 

SYN państwa DERMIAHA
Chłopiec jest drugim dzieckiem Sylwii i Ma-

riusza Dermiaha z Brochowa. Urodzony w pią-
tek, 5 lipca 2013 o godz. 2.50. Waga 3,050 kg. 
Wzrost 53 cm.

ROZMAITOŚCI16

WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

BI
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NASZE DZIECI
urodzone w szpitalu od 2 do 5 lipca

 Q Wracamy z naszą rubry-

ką adopcyjną prowadzoną 
wspólnie z fundacją „Nero”. 
Tym razem prezentujemy 

suczkę, która znalazła się w 
wyjątkowo trudnej sytuacji. 

Suczka, o której mowa, ma 
na imię Piła. Wolontariusze 
„Nero” znaleźli ją gdy „miesz-
kała” na terenie Młodzieszyna. 
Schronienie znalazła pod ster-
tą palet. Tam też się oszczeniła. 

- Szczerze mówiąc Piła była 
potwornym dzikusem. Cudem 
udało nam się ją złapać - opo-
wiada prezes fundacji Jadwiga 
Wiśniewska. - W końcu jednak 
los się do niej uśmiechnął. Wraz 
ze swoimi maluchami trafiła do 
domu tymczasowego. 

Była to dla niej prawdziwa 
szkoła życia. Została nauczo-
na spać na swoim posłaniu, jeść 
z miski i chodzić na smyczy. 
Dla psa, który nigdy nie musiał 
współpracować z człowiekiem, 

była to długa i ciężka praca. Kie-
dy wydawało się, że Piła poko-
nała największe trudności i teraz 
wystarczy czekać na to, aż ktoś 
ją zaadoptuje, nastąpił drama-
tyczny zwrot. Sytuacja rodzin-
na jej tymczasowych opiekunów 
zmusiła ich do oddania Piły. 

- Nie mamy gdzie jej zabrać. 
Sprawa jest podbramkowa. Ape-
luję, a właściwie błagam o czaso-
wy lub stały dom dla Piły - mówi 
Jadwiga Wiśniewska. - Osoby, 
które mogłyby pomóc fundacji, 
prosimy o kontakt pod nume-
rem telefonu: 502-156-186, lub 
fundacjanero@gmail.com.

Wszystkich, którzy rozwa-
żają posiadanie czworonożne-
go przyjaciela, zachęcamy do 
odwiedzenia stron interneto-
wych: www.nero.egonet.pl, lub-
fundacjanero.e-sochaczew.pl 
oraz profilu „Nero” na Facebo-
oku. Na bieżąco zamieszczane 
są tam informacje o szukają-
cych domu psach i kotach. (ap)

Piła czeka na 
uśmiech losu

W programie „Bitwa o 
dom” wybrane w drodze ca-
stingu rodziny urządzały 
mieszkania według własnych 
pomysłów. Przebieg prac, wy-
konanie oraz pomysłowość 
oceniało jury w składzie: Mał-
gorzata Rozenek, Natalia Nguy-
en oraz Tomasz Pągowski. Pod-
czas wielkiego finału na żywo, 
widzowie zadecydowali, że do 
swojego wymarzonego „M” 
wprowadzą się Roksana i Piotr 
Gogolewscy z Łodzi. 

W finałowej trójce znaleźli 
się również rodzice trójki dzie-
ci Marlena i Dariusz. Obecnie 
wynajmują mieszkanie. Wła-
sne „M” to jedno z ich naj-
większych marzeń. Pani Mar-
lena pochodzi z Sochaczewa. 

Jak mówi, choć teraz już tu 
nie mieszka, nadal jest bardzo 
związana z rodzinnym mia-
stem.

 - Jak mogłoby być inaczej? 
W Sochaczewie mam przecież 
całą rodzinę: rodziców rodzeń-
stwo, a także znajomych - mówi. 

Pomimo że Marlenie i Da-
riuszowi nie udało się zdobyć 
kluczy do zaprojektowanego 
przez siebie mieszkania, okaza-
ło się, że nie wszystko jest jesz-
cze stracone. 

- Developer zapewnił, że 
ma dla nas bardzo korzystną 
propozycję - powiedziała nam 
pani Marlena. - Na razie nie 
poczyniliśmy jeszcze żadnych 
konkretnych ustaleń. Z tego co 
zrozumiałam, będziemy mogli 

kupić mieszkanie po cenie niż-
szej niż rynkowa i na zasadzie 
preferencyjnego kredytu. 

Rodzina jest bardzo zainte-
resowana takim rozwiązaniem. 
Przyznają, że przy tak wyśru-
bowanych kryteriach przyzna-
wania kredytów hipotecznych 
i mając trójkę dzieci, w rozmo-
wach z bankami są praktycznie 
bez szans. 

- To były niesamowite trzy 
miesiące, podczas których dali-
śmy z siebie wszystko. Zupełnie 
niespodziewanym plusem „Bi-
twy o Dom” jest dla mnie tak-
że to, że w trakcie kręcenia ko-
lejnych odcinków schudłam 17 
kg - śmieje się pani Marlena. 

Jak usłyszeliśmy, para nie 
żałuje udziału w programie i 

zgłosiłaby się do niego bez wa-
hania jeszcze raz. 

- Musieliśmy się liczyć w 
wieloma wyrzeczeniami. Mąż 
wziął trzymiesięczny urlop bez-
płatny. Formuła show wyma-
gała obecności na planie nie-
mal bez przerwy. W opiece nad 
dziećmi pomagała nam rodzi-
na - mówią. - Z drugiej stro-
ny poznaliśmy mnóstwo osób, 
których nie mielibyśmy szan-
sy poznać w „realnym” świecie, 
mamy za sobą świetną przygo-
dę i tego nikt nam nie odbie-
rze. Niesamowite było również 
wsparcie i wyrazy sympatii, 
które otrzymaliśmy. Dziękuje-
my za nie, a także za wszystkie 
oddane na nas głosy. 

Agnieszka Poryszewska 

O włos od wygranej 
w „Bitwie o Dom”

 Q Drużyna: Marlena Rogowiec, Dariusz Fabijańczuk wraz z dziećmi: Julią, Patrykiem i 
Mateuszem dotarli do finału show stacji TVN. Niestety nie udało im się wygrać mieszkania, 
ale jak ustaliliśmy, nie wszystko jest jeszcze stracone...

 Q W tym roku grupa ta-

neczna ABSTRAKT rozpo-

częła swoje wakacje wyjaz-

dem do Szigetszentmiklos 
na Węgrzech, gdzie odby-

wały  się Mistrzostwa Świa-

ta w Tańcu Sportowym. 

W skład polskiej kadry 
narodowej wchodziło  50 
młodych tancerzy z Socha-
czewa.  Abstrakt prezentował 
swoje umiejętności w stylach 
disco dance, disco freestyle, 
dance show oraz funky w ka-
tegoriach solowych, duetach, 
mini formacjach i formacjach. 
Łącznie było to ponad 50 pre-
zentacji.  Mimo upalnej pogo-
dy, tancerze dzielnie walczyli 
o miejsca na podium. 

- Wyjechaliśmy 19 
czerwca nocą. Podróż była 

długa i męcząca. Po 14 go-
dzinach jazdy w końcu do-
jechaliśmy do celu podróży 
- opowiadają uczestnicy wy-

prawy. - Po drodze, z okien 
autokaru mogliśmy podzi-
wiać piękne widoki Buda-
pesztu oraz Balatonu. 

Już pierwszego dnia nasi 
najmłodsi uczestnicy star-
towali w zawodach zdoby-
wając pierwsze tytuły mi-
strzowskie, tym samym 
zaczynając dobrą passę. Pod-
czas zawodów nawiązali-
śmy wiele przyjaźni z tance-
rzami z innych krajów, nasi 
najmłodsi koledzy zorgani-
zowali nawet mini turniej 
akrobatyczny Polska-Serbia. 

Jak co roku pobyt na Mi-
strzostwach Świata należy 
do najbardziej emocjonują-
cych i wzruszających wyjaz-
dów. Cieszymy się, że po raz 
kolejny mogliśmy reprezen-
tować Polskę i Sochaczew, 
wzruszać się słuchając hym-
nu i przynosić sławę i dumę 
naszemu miastu - dodają.

Abstrakt mistrzem świata

Radość z zajęcia najwyższego stopnia podium
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Niestety nic. Projekt bu-
dżetu, który otrzymałem w 
listopadzie i który przedsta-
wiłem Radzie Pedagogicz-
nej oraz obowiązujący plan 
finansowy są takie same.

A więc wkrótce zabraknie 
pieniędzy na przykład na 
środki utrzymania czysto-

ści w szkole.
To są dokuczliwe proble-

my, ale nie najważniejsze. 
Dużo bardziej potrzebna 
jest szkole obiecana nadbu-
dowa i pomoce dydaktycz-
ne. 

Przypomnijmy, że na po-

trzeby szatni szkolnej prze-

znaczono cztery sale lek-

cyjne na parterze. Teraz ich 
brak jest bardzo odczuwal-
ny. Miała go zrekompenso-

wać nadbudowa piętra, któ-

rą starostwo odłożyło na 
bliżej nieokreślony termin. 
Chyba że ostatnio coś się 
zmieniło?

Nic mi nie wiadomo na 
ten temat. A warunki lo-
kalowe, mówiąc delikat-
nie, mamy bardzo skrom-
ne. Cała kadra liczyła na to, 
że rozwiąże je zaniechana 
rozbudowa szkoły. Biorąc 
pod uwagę fakt, że w jed-
nym budynku znajdują się 
dwie szkoły - liceum i gim-
nazjum, jest nam napraw-
dę bardzo ciasno. Słysza-
łem natomiast o planowanej 
termomodernizacji szkoły, 
ale nie wiem, kiedy się od-
będzie. Przypuszczam, że 
ocieplenie budynku w obec-
nym kształcie oznacza zu-
pełne zaniechanie rozbudo-
wy.

Mówiąc o pomocach dy-

daktycznych, co pan miał 
na myśli?

Marzył mi się dziennik 
elektroniczny, który w dzisiej-
szych czasach nie jest niczym 
wyjątkowym. To  bardzo 
usprawniłoby pracę nauczycie-
li,  kontakty z rodzicami. Uła-
twiłoby także wypisywanie 
świadectw. Do tego potrzeba 
około 30 laptopów. Licząc, że 
za jeden trzeba zapłacić 1,5 tys. 
zł, nie są to duże pieniądze, ale 
nam brakuje nawet na wspo-
mniane przez panią środki 
czystości, więc nie ma co ma-
rzyć o laptopach, czy tablicach 
interaktywnych.

Ja z kolei słyszałam o prze-

starzałym sprzęcie i syste-

mie operacyjnym w pracow-

ni komputerowej. Uczniowie 
w domach pracują na dużo 
nowocześniejszym opro-

gramowaniu.
To prawda. My także 

słyszymy takie uwagi. Pra-
cownie komputerowe były 
modernizowane ze środ-
ków unijnych ponad pięć 
lat temu. Technologie w tej 
dziedzinie tak szybko się 
rozwijają, że nasz sprzęt jest 
już mocno przestarzały.

Mimo tych wszystkich pro-

blemów szkoła i jej ucznio-

wie odnoszą coraz lepsze 
wyniki.

Jestem z tego bardzo 
dumny. Egzamin gimna-
zjalny wypadł lepiej niż 
w ubiegłym roku. Średnia 
szkoły wyniosła 83,5 proc. 
Maturę też uczniowie na-
pisali bardzo dobrze. Jak 
co roku  wszyscy zdali.  W 
corocznym rankingu „Per-
spektyw” przesunęliśmy się 
z  350 miejsca w Polsce na 
132, a na Mazowszu  na 36.

Jednym słowem zostawia 
pan szkołę w doskonałej 
kondycji dydaktycznej. Nie 
szkoda panu? 

Szkoda, ale tak jak po-
wiedziałem na początku, to 
był bardzo trudny rok. Nie 
chciałbym problemów za-
wodowych przypłacić zdro-
wiem. Nie jest tajemnicą, że 
podczas 4-letniego dyrekto-
rowania w „Chopinie” prze-

szedłem zawał. Nie chciał-
bym, aby się powtórzył.

Czyli definitywnie pan od-

chodzi.
Tak. To jest już sprawa 

przesądzona. 29 maja złoży-
łem rezygnację. Został ogło-
szony konkurs na to stano-
wisko, a 17 lipca poznamy 
nowego dyrektora, który 
rozpocznie urzędowanie 1 
września.

Czy ktoś ze starostwa roz-

mawiał z panem. Pytał o 
powody rezygnacji, zachę-

cał do pozostania na stano-

wisku do końca kadencji, 
czyli jeszcze rok? W koń-

cu nieczęsto zdarza się, że 
dyrektor odchodzi przed 

upływem kadencji.
Nie było takiej rozmo-

wy. W krótkim czasie po 
złożeniu rezygnacji otrzy-
małem pismo informujące, 
że starosta ją przyjął.

Słyszy się o różnych kan-

dydatach na pana miej-

sce spoza szkoły, czy ktoś 
z grona pedagogicznego 

„Chopina” stanie do kon-

kursu?
Tego nie wiem, choć 

byłbym bardzo zadowolo-
ny, gdyby tak się stało. Uwa-
żam, że najlepsza droga do 
dyrektorskiego stanowiska 
prowadzi przez wszystkie 
szczeble - od nauczyciela, 
poprzez wicedyrektora do 
szefa placówki. Ja również 
taką drogę przeszedłem, 
poznałem tę szkołę od pod-
szewki, bo spędziłem w niej 
20 lat.

Czy zostanie pan w szkole 
jako nauczyciel?

Przechodzę na emery-
turę. Dalszych  decyzji nie 
podjąłem. Muszę uspoko-
ić emocje i nabrać dystan-
su. Być może w przyszłości,  
jeśli szkoła będzie odczu-
wać taką potrzebę. Póki co 
życzę przyszłemu dyrekto-
rowi dalszego podnoszenia 
wyników edukacyjnych i 
rozwiązania problemów lo-
kalowych, których mnie się 
nie udało rozwiązać z przy-
czyn ode mnie niezależ-
nych.

Złożył pan rezygnację z 
zajmowanego stanowiska 

przed upływem kadencji. 
Dlaczego?

To był dla mnie bardzo 
trudny rok. Szkoła przeszła sze-
reg kontroli, od sanepidu po-
czynając, poprzez kuratorium, 
na organie prowadzącym koń-
cząc. Czuję się bardzo zmęczony 
i szczerze mówiąc zniechęcony.

Kto zlecił te kontrole?
Z mojej wiedzy wynika, że 

kontrola z kuratorium odbyła 
się na zlecenie organu prowa-
dzącego.

Czyli starostwa?
Tak. 

Na ostatniej sesji rady po-

wiatu poinformowano rad-

nych, że kontrola była wyni-
kiem anonimu, jaki wpłynął 
do starostwa.

Mnie też tak powiedziano. 
Ale szczerze mówiąc uważam, 
że od czasu kiedy ludzie posie-
dli taką umiejętność, piszą różne 
rzeczy, także anonimy i donosy, 
ale one najczęściej niewiele mają 
wspólnego z rzeczywistością, 
gdyż piszą je ludzie o niskiej sa-
moocenie, którzy w ten sposób 
chcą się dowartościować.

A czego dotyczył ten ano-

nim, bo radnym nie przed-

stawiono jego treści.
Proszę zrozumieć, że nie 

mogę się odnieść do treści 
anonimu czy też donosu na 
forum publicznym. Nie po-
zwala mi na to poczucie przy-
zwoitości. Należę do grona 
nauczycieli, którzy wychowu-
ją młodzież wpajając jej pod-
stawowe wartości etyczne. Dla 
mnie autor donosu, szczegól-
nie, kiedy ma na względzie 
własne korzyści, a nie dobro 
szkoły, przekracza wszelkie 
zasady, co jest moralnie na-
ganne. Wobec tego taka oso-
ba nie jest dla mnie żadnym 
partnerem w dyskusji, szcze-
gólnie na łamach prasy.

To co badała kontrola z ku-

ratorium?

Kontrola dotyczyła  na-
uczania, promowania i klasy-
fikowania w latach 2009-2013.

A tak po ludzku?
Wszystkie dokumenty 

były w porządku. Zwróco-
no jednak uwagę na drob-
ne uchybienia w zapisach 
dotyczących np. frekwencji. 
Życzyłbym sobie i innym 
dyrektorom tylko takich 
uchybień w nawale pracy. 

A jakie zarzuty postawiono 

panu?
Zarzutów dotyczących 

bezpośrednio mnie nie było.

Potem była kolejna kontro-

la, tym razem ze starostwa. 
Kto pana kontrolował?

Uchwałę o kontroli pod-
jął zarząd powiatu.

Ale mnie chodzi o to, kto 
personalnie ze starostwa 
znajdował się w komisji.

Pan dyrektor Bogusław Bę-
zel, pani Jolanta Kulpa-Szcze-
paniak i pan Przemysław Gaik.

I co sprawdzali.
Różne rzeczy, np. orga-

nizację wycieczek szkolnych, 
kronikę szkolną, grafik dy-
żurów, zakres obowiązków 
wicedyrektorów i czynności 
dodatkowych nauczycieli, ap-
teczki pierwszej pomocy itp.

A jakieś wnioski pokontrol-
ne?

Zarzucono mi brak wi-
docznych informacji o za-
kazie palenia papierosów w 
szkole, co jest nieprawdą. 
Wskazano na jedno wyjście 
ewakuacyjne, które nie było 
otwarte, choć  takich wyjść 
jest osiem. Odniesiono się 
także do kontroli sanepidu, 
która wniosła swoje zastrze-
żenia, z tym że uchybienia 
zostały dawno usunięte.

Dopytuję dlatego, że na se-

sji nie przedstawiono rad-

nym wniosków pokon-

trolnych. Dyrektor Bęzel 
powiedział, że zarząd cze-

ka na pana ustosunkowa-

nie się do przedstawionych 
zarzutów.

Powiem tak. Kontro-
la organu założycielskie-
go odbyła się prawie czte-
ry miesiące temu. Protokół 
pokontrolny otrzymałem 12 
czerwca. Swoje wyjaśnienia 
przekazałem w poniedzia-
łek 17 czerwca rano. A wiec 
w dniu sesji.

Czy nie ma pan wrażenia, 
że to co się ostatnio dzie-

je wokół szkoły,  to kara 
za niesubordynację Rady 
Pedagogicznej, która od-

ważyła się zabrać głos w 
ważnych dla placówki spra-

wach? Czytelnikom przy-

pomnijmy, że chodzi o list 
otwarty wystosowany w li-
stopadzie przez nauczycie-

li „Chopina” do Rady Po-

wiatu Sochaczewskiego w 

sprawie fatalnej sytuacji w 
szkole i późniejsze publika-

cje na ten temat.
Takie wrażenie to spra-

wia. I tak to odbieram  ja 
oraz nauczyciele. 

A czy coś się zmieniło w 
szkole pod względem fi-

nansowym?
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Moje odejście jest przesądzone
 Q Z Adamem Radożyckim, dyrektorem Liceum Ogólnokształcącego im. F. Chopina oraz Gimnazjum Powiatowego,  

o przyczynach jego odejścia ze stanowiska, kondycji i przyszłości szkoły rozmawia Jolanta Śmielak-Sosnowska. 

Po naszych publikacjach, dotyczących sytuacji w LO  
im. F. Chopina, do redakcji 

"
ZS" wpłynął list od Rady Pedagogicz-

nej szkoły. Nauczyciele piszą w nim [że na sesji Rady Powiatu 
- red.] 

"
padło sformułowanie, iż kontrole przeprowadzone w szkole 

były wynikiem anonimowego listu, który wpłynął do kuratorium. 
Oświadczamy zatem, że my, niżej podpisani, nie jesteśmy 
autorami tego listu."
Pod oświadczeniem podpisało się 46 nauczycieli 

"
Chopina". 

W zeszłym tygodniu błąd techniczny spowodował, że rozmowa z dyrektorem Adamem Radożyckim nie ukazała się w całości. Naprawiamy to niedopatrze-
nie i zamieszczamy jeszcze raz pełną wersję wywiadu. Przepraszamy naszego Rozmówcę i Czytelników.

REKLAMA

PROMOCJA OBOWIĄZUJE W DNIACH 9 - 15.07.2013r.
 ZS-25

 Serek wiejski 150 g ze szczypiorkiem (Piątnica) 1,69 zł/szt.
 Serek wiejski 150 g lekki (Piątnica)  1,69 zł/szt.
 Jogurt naturalny 370 g (Zott)   1,79 zł/szt.
 Kiełbasa Podwawelska extra (Stół Polski)  15,99 zł/kg
 Kiełbasa Krakowska parzona (Aleksandria)  15,99 zł/kg

W „SPOŁEM” 
dobre produkty  
zawsze pod ręką :

Dyrektor Adam Radożycki żegna się ze swoją posadą
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KOLARSTWO

RUGBY JUDO

Orkan w MPJ reprezentują: 
Lach, Paluch, Orliński, Kakareko, 
Połeć, Seklecki, Traczyk, Przybyl-
ski, Palasik, Pawłowski, Plichta, 
Popławski, Mitrowski, Sejdak, 
Czarnecki, Młyńczak, Kępa, Pi-
łowski, Krześniak oraz Maciak.

Orkan Sochaczew - Po-

snania Poznań  29:19 (19:7)

punkty: Mitrowski (10), 
Popławski (9), Plichta (5), 
Krześniak (5)

Tylko przez kilka pierw-
szych minut gra była wyrów-
nana. Następnie Orkan złapał 
wiatr w żagle i nasi rugbiści 
trzykrotnie przyłożyli piłkę na 
polu punktowym rywali. Do-
piero tuż przed przerwą po-
znaniakom udało się przerwać 
szyki obronne sochaczewian i 
zdobyć punkty. W drugiej po-
łowie gra była bardziej wyrów-
nana, a drużyny zdobywały 
przyłożenia na przemian. Po 
meczu trener Maciej Misiak 
zadowolony z wyniku, krótko 
powiedział „Momentami grali-
śmy jak mistrzowie. Jutro czeka 
nas najważniejszy mecz z Bu-
dowlanymi Łódź".

Pozostałe wyniki I dnia

Budowlani Łódź - Pogoń 
Siedlce  54:12 (21:0)

Budowlani Lublin - Sparta 
Jarocin  64:5 (33:5)

Lechia Gdańsk - Juvenia 
Kraków  3:3 (0:3)

Orkan Sochaczew - Bu-
dowlani Łódź  5:24 (5:7)

punkty: Młyńczak (5)

Był to najważniejszy dla Or-
kana mecz eliminacji. Ewen-
tualne zwycięstwo dawało na-
szym juniorom przepustkę do 
finału. Pierwsi punkty zdobyli 
Budowlani. Niemal natychmia-
stowa riposta Orkana kończy 
się przyłożeniem Młyńczaka. 
Po przerwie łodzianie zaczęli 
przeważać i zasłużenie wygra-
li. Szkoda jednak sytuacji, któ-
rych nie wykorzystali Młyńczak 
i Maciak. Mogły one odmienić 
losy meczu.

Pozostałe wyniki II dnia

Posnania Poznań - Pogoń 
Siedlce  14:14 (7:0)

Budowlani Lublin - Juvenia 
Kraków  20:7 (12:0)

Lechia Gdańsk - Sparta Ja-
rocin  66:0 (47:0)

Orkan Sochaczew - Pogoń 
Siedlce  25:3 (9:0)

punkty: Młyńczak (7), 
Kępa (6), Sejdak (5), Krześniak 
(5), Popławski (2)  

Był to brzydki mecz walki, 
który stał na niskim poziomie. 
Sochaczewianie wygrali wyraź-
nie z grającymi „fizyczne” rug-
by siedlczanami. 

Pozostałe wyniki III dnia

Budowlani Łódź - Posnania 
Poznań  25:21 (13:14)

Budowlani Lublin - Lechia 
Gdańsk  45:5 (26:5)

Juvenia Kraków - Sparta Ja-
rocin  57:12 (26:7)

Tabele

Grupa A

1.Budowlani Łódź  9  103-38
2.Orkan Sochaczew  7  59-46
3.Posnania Poznań  4  54-68
4.Pogoń Siedlce  4  29-93

Grupa B

1.Budowlani Lublin  9  129-17
2.Juvenia Kraków  6  67-35
3.Lechia Gdańsk  6  74-48
4.Sparta Jarocin  3  17-187

Mistrzostwa Polski Juniorów

Zagrają o brąz
 Q W Gdańsku odbywają się Mistrzostwa Polski Juniorów w rugby „15”. W eliminacjach 

sochaczewianie zagrali przeciętnie. Drugie miejsce w grupie dało naszym juniorom szansę 
gry o brązowy medal z Juvenią Kraków.
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Dawid Plichta to jeden z najlepszych rugbistów Orkana

 QJak co roku, wraz z nadej-
ściem lata, rośnie liczba róż-
nego rodzaju imprez sporto-

wych, a zwłaszcza biegów. 22 i 
23 czerwca został wyznaczony 
termin czwartej już edycji naj-
cięższego biegu przełajowego 
w Polsce - Biegu Szlakiem Wy-

gasłych Wulkanów w Złotoryi. 

Pierwszy dzień tej zyskującej 
coraz większą popularność im-
prezy biegowej należał do dzie-
ci i młodzieży, startujących na 
różnych dystansach. Dragon 
FC Sochaczew reprezentowa-
ły Julia i Natalia Cypel. Obie po-
konały oczywiście wyznaczone 
trasy, mierząc się ze wszystkimi 
przeszkodami, które napotka-
ły w drodze do mety. Otrzymały 
jak najbardziej zasłużone medale 
„Małego Zdobywcy Wulkanów”. 

W tym samym czasie w 
Sochaczewie rozgrywany był 
XVIII Turniej Dzikich Dru-

żyn, dedykowany pamięci Syl-
westra Rożdżestwieńskiego. 
Tradycyjnie Dragon umożli-
wiał chętnym sprawdzenie się 
w konkurencjach siłowych. Żar 
lejący się z nieba sprawił, że tyl-
ko najtwardsi podjęli wyzwa-
nie, za co zostali nagrodzeni. 
Tuż po zakończeniu turnieju 
reszta startujących w barwach 
Dragona wyruszyła do Złoto-
ryi. Dzięki uprzejmości Damia-
na Bartosiewicza z firmy „Da-
wibus”, mieli cały bus do swojej 
dyspozycji. Dragoni dziękują za 
świetną podróż, miłe towarzy-
stwo oraz cierpliwość do wy-
magających pasażerów. 

W niedzielę już od rana gro-
madzącym się wokół biura za-
wodów towarzyszyło słońce i 
bezchmurne niebo. O 10.30 na 
tzw. koronie zalewu (wyschnię-
tego niestety...) w sektorach 
ustawiło się ok. 750 biegaczy, 
czekając na sygnał rozpoczęcia. 

Kolejne, liczące ok. 100 osób 
grupy wypuszczane były w 
90-sekundowych odstępach. I 
zaczęło się... 12 kilometrów trasy 
wiodącej zboczami wygasłych 
wulkanów otaczających Złoto-
ryję, naszpikowanej przeszko-
dami naturalnymi i sztuczny-
mi: strome podbiegi (nierzadko 
wymagające zawieszenia dodat-
kowo lin), samochody ze sterta-
mi drzew, żarzące się ogniska, 
kanały melioracyjne, rowy wy-
pełnione błotem, sterty opon, 
betonowe rury skutecznie zdzie-
rające skórę z kolan, długie od-
cinki korytem rzeki Kaczawy i 
jeszcze dłuższe bagnistych odnóg 
rzecznych z charakterystycznym 
zapaszkiem... Za najprzyjemniej-
szą przeszkodę zgodnie uznano 
zbocze wyłożone folią, polewane 
dodatkowo wodą, po którym na-
leżało w sposób dowolny zjechać 
w dół. Zdecydowanie najgorsze 
były liczne strome podejścia, po 

których mięśnie łydek zaczynały 
wręcz palić, a nie zawsze nastę-
pował po nich odcinek w wodzie 
lub chociażby w błocie... 

Ale na mecie, kiedy na szyi 
zawisł medal z wizerunkiem 
Złotoryi ból przeminął. Ciężka 
trasa i niezbyt sprzyjające wa-
runki atmosferyczne sprawi-
ły, że dużo osób nie ukończyło 
biegu. Na szczęście wszystkim 
startującym w barwach Drago-
na udało się dotrzeć do mety o 
własnych siłach. 

Miejsca Dragonów

141.Grzegorz Banasiak  1:47.59
142.Damian Glanc  1:48.02
229.Paweł Stefaniak  1:58.52
299.Piotr Cypel  2:07.54
310.Filip Brodowicz  2:09.18
408.Michał Kacprzak  2:25.06
438.Przemysław Adamiak  2:31.57
452.Sławomir Cypel  2:34.41
453.Rafał Fidos  2:34.47
547.Paulina Nowak  2:57.53
548.Ola Miałkos  2:57.55

Smoki biegają po wulkanach

 Q Trwają zmagania XIX 
Ogólnopolskiej Olimpiady 
Młodzieży. Na łódzkim tata-

mi jako pierwsze zaprezento-

wały swoje umiejętności (4-
5.07) kadetki. Niestety w tym 
roku sochaczewianki nie wy-

walczyły medalu. 

Jedną z faworytek kategorii 
do 57 kg była Katarzyna Kasza 
(AZS UW Warszawa). Warto pa-
miętać, że na dyspozycję panny 
Katarzyny miały wpływ zmiany  
klubu oraz kategorii wagowej na 
wyższą. Pierwsze dwie walki so-
chaczewianka zgodnie z planem 
rozstrzygnęła na swoją korzyść. 
Jako pokonane z tatami scho-
dziły Zuzanna Wiśniowska (KJ 
Politechniki Białostockiej) oraz 
Małgorzata Głowacka (Gwardia 
Koszalin). W półfinale Katarzy-
na Kasza trafiła na „numer je-
den” w rankingu - Martę Wykupił 

(KS Judo Czechowice-Dziedzice). 
Niestety chwila nieuwagi ozna-
czała porażkę. W oczach pojawi-
ły się zły. Nasza judoczka nie była 
w stanie zmobilizować się odpo-
wiednio szybko i wyszła do wal-
ki o brąz bez wiary w zwycięstwo. 
Mimo tego stoczyła wyrównany 
bój z Anną Dąbrowską (Juvenia 
Wrocław), który przegrała zaled-
wie przez shido (kara). 

Drugą sochaczewianką była 
Justyna Szewczyk (63 kg, UKS 
„7” Sochaczew). Nasza judocz-
ka dwie walki przegrała (z Anną 
Pielą - Gwardia Bielsko-Biała oraz 
Magdaleną Porębską - Czarni By-
tom) i jedną wygrała (Aleksandra 
Pituła - Juvenia Wrocław). Taki bi-
lans szybko wyeliminował Justynę 
z dalszej fazy zawodów. W Łodzi 
walczyli także Bartosz Ponichtera 
oraz Łukasz Hatliński. Relacja z 
ich walk w następnym numerze 
,,Ziemi Sochaczewskiej".

Dziewczęta bez medali

 Q Tuż przed rozpoczęciem 
wakacji 12-osobowa druży-

na Piasta Feliksów uczestni-
czyła w Mistrzostwach Polski 
Młodzieży Szkolnej w brydżu 
sportowym, które odbyły się 
w Smołdzińskim Lesie koło 
Słupska. 

Najlepiej z naszych spisał się 
Kacper Kopka (grał w parze z 
Patrykiem Iwaniukiem - Bud-
mor Władysławowo), który w 
turnieju par open na Impy (grały 
63 pary) zajął drugie miejsce. W 
klasyfikacji klubowej Piast Felik-
sów wywalczył brązowy medal 
(sklasyfikowane zostały 22 kluby). 
W klasyfikacji szkół, Gimnazjum 
w Wymysłowie było jedenaste, a 
Szkoła Podstawowa nr 4 w Socha-
czewie - piętnasta. 

Wyniki par Piasta Feliksów

Open na Impy (63 pary)
2.Kacper Kopka, Patryk Iwaniuk (Budmor 

Władysławowo)
11.Michał Maszenda, Rafał Maszenda
22.Kinga Kiraga, Mateusz Józwik
25.Piotr Pęsiek, Dariusz Olejnik
26.Weronika Pasińska, Paweł Pęsiek
47.Karolina Kupczyk,  
Natalia Radtke (GTB Gdańsk)

57.Radosław Strzelczyk, Michał Przybyliński
Open na maksy  

(64 pary do lat 20)

6.Kacper Kopka, Michał Maszenda
21.Piotr Pęsiek, Dariusz Olejnik
22.Karolina Kupczyk, Rafał Maszenda
36.Weronika Pasińska, Paweł Pęsiek
48.Radosław Strzelczyk, Kinga Kiraga
50.Mateusz Józwik,  
Michał Przybyliński

Dziewczęta (22 pary)

7.Weronika Pasińska,  
Anna Wiązecka (AZS UW Warszawa)

9.Karolina Kupczyk, Kinga Kiraga
Miksty (48 par)

13.Weronika Pasińska, Paweł Pęsiek
29.Kinga Kiraga, Kacper Kopka
37.Karolina Kupczyk, Piotr Pęsiek

Szkolne licytacje

 Q Daniel Chądzyński nie 
zwalnia tempa. W ostatnim 
miesiącu zapisał na swoim 
koncie kolejne zwycięstwa. 
Pierwszym z nich była wy-

grana w jeździe na czas (Ma-

sters 1). Danielo najszybciej 
podjechał na Górę Szybow-

cową pod Jelenią Górą. 

Następny wyścig (ok. 100 
km) odbył się w Aleksandro-
wie Łódzkim i miał on rangę 
Pucharu Polski. Nasz kolarz 
zwyciężył  po pięknym finiszu 
z grupy. Linia mety była usytu-
owana w bramie stadionu miej-
skiego.

Dwa kolejne zwycięstwa Da-
nielo zaliczył w Szosomanii oraz 
Czwartku Kolarskim.

Dobrze wiedzie się także ko-
legom Daniela z grupy Danielo 

Sportswear Team. Cztery tytuły 
Mistrzów Polski w kategorii Ma-
sters to bardzo dobre osiągnię-
cie. Warto wiedzieć, że DST zdo-
był najwięcej medali Mistrzostw 
Polski Masters w 2013, a jego za-
wodnicy zapisali na swoim kon-
cie największą liczbę zwycięskich 
wyścigów kolarskich.

Czerwcowe  
zwycięstwa Danielo
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Na chodakowskiej plaży 
swoje umiejętności zaprezen-
towało 17 par. Wygrali fawo-
ryci z Żyrardowa ( Marcin Ko-
łodziejski, Tomasz Antoniak). 
Sporą niespodziankę sprawili 
Nie Nazwani, którzy pokona-
li faworyzowany Płock. Para z 
miasta petrochemii, która wy-
grała pierwszy turniej, tym ra-
zem nie „załapała” się nawet do 
„ósemki”.

Wyniki

Eliminacje
Amatorzy - Gim. nr 3  15:10
Amatorzy - Elo Melo  15:0 v.o.
Bielice - Mszczonów  15:9
V2 - Bez Nazwy  15:11
Wrzos - Super Volley  15:9
Płock - Boryszew  15:7
Alkaida - Teresin  15:1
2008 Mszczonów - OSiR  15:8
Bielice - Amatorzy  15:7
Żyrardów - V2  15:6
Wrzos - Płock  15:13
Alkaida - 2008 Mszczonów  15:3
OSiR - Teresin  15:0 v.o.
Boryszew - Super Volley  15:10
Bez Nazwy - Kłopoty Najmana  15:9
Mszczonów - Elo Melo  15:0 v.o.
OSiR - Amatorzy  15:6

Boryszew - V2  15:12
Bez Nazwy - Płock  15:13
2008 Mszczonów - Mszczonów  15:9
Żyrardów - Bielice  15:10
Wrzos - Alkaida  15:10
Boryszew - OSiR  15:7
2008 Mszczonów - Bez Nazwy  15:10
Alkaida - Boryszew  15:10
Bielice - 2008 Mszczonów  16:14

Półfinały
Żyrardów - Alkaida  15:9
Wrzos - Bielice  15:9
mecz o III miejsce
Alkaida - Bielice  15:13

Finał
Żyrardów - Wrzos  15:9

Kolejność II turnieju

1.Żyrardów (Marcin Kołodziejski, Tomasz Antoniak)  
170 

2.Wrzos (Mateusz Kostecki, Mateusz Czerwiński)  
136

3.Alkaida (Łukasz Szypryt, Mateusz Niepogoda)  
102

4.Bielice (Łukasz Smędowski, Krzysztof Rąg) 85
5.2008 Mszczonów (Mikołaj Osiński, Konrad 
Malinowski)  68

6.Boryszew (Damian Smus, Jacek Raczkowski) 51
7.Bez Nazwy (Przemysław Woźniak, Dariusz 
Cierebiej) 34

8.OSiR (Damian Niewczas, Hubert Balcerzak) 17
Płock (Łukasz Lewandowski, Daniel Kęsak)

Mszczonów (Kamil Ziółkowski, Szymon Mikołajczyk)
Kłopoty Najmana (Jakub Sadecki, Łukasz Czucha)
V2 (Jan Król, Andrzej Koźbiał)
Super Volley (Łukasz Przydatek, Jakub Stasiak)
Amatorzy (Daniel Basiński, Mateusz Tomaszewski)
Teresin (Sławomir Turczyński, Kamil Kaczmarek)
Gim. Nr 3 (Adrian Gawron, Daniel Glanc)
Elo Melo (Patryk Kowalski, Mariusz Smus)

Klasyfikacja po II turnieju

1.Żyrardów   170 
2.Wrzos   136
3.Alkaida   102
4.Boryszew    99
5.Bielice    85
6.Płock    80
7.Bez Nazwy    74
8.2008 Mszczonów   68
9.Płock II    64
10.Ignis    32
11.Elo Melo    24
12.OSiR    17
13.Teresin    16
14.Wesołe Kartofelki     8

Kolejne turnieje Grand Prix 
odbędą się: 9.07 (godz.16.30), 
13.07 (godz.9.00), 16.07 
(godz.16.30), 18.07 (godz.16.30). 
Turniej finałowy (osiem najlep-
szych drużyn) zaplanowano na 
20.07 (godz.10.00)

Grali do 
zmierzchu

 Q Drugi turniej Grand Prix Sochaczewa w siatkówce plażowej odbył 
się w środę (3.07). 

W meczach na piasku nie brakuje efektownych akcji

 Q W czwartek (4.07) choda-

kowska „sztuczna trawa” 

gościła uczestników turnieju 
piłkarskiego dla szkół pod-

stawowych. Na starcie sta-

nęły trzy drużyny. 

Najlepsza okazała się Zwy-
kła Drużyna Kopaczy (Przemy-
sław Adamiak, Błażej Budzyń-
ski, Jakub Górzyński, Adrian 
Nowakowski, Karol Pisarek, Pa-
weł Piotrowski, Piotr Zborow-

ski), która wyprzedziła Gumi-
sie (Patryk Pisarek, Przemysław 
Baczyński, Wiktor Maciejew-
ski, Mateusz Maciejewski, Mar-
cel Łańczak, Jakub Kaźmierski) 
oraz Ekipę Różowego Jeepa 
(Dawid Sobieszek, Maciej Brde-
ja, Jan Tarczyk, Aleksandra No-
wakowska, Patryk Karczewski, 
Adrian Stelmach, Dawid Grze-
lak, Adrian Strycharski, Łukasz 
Łukaszyk). Zawody sędziował 
Bartosz Targaszewski.

Wyniki

Gumisie - ERJ    1:0 (0:0)
ZDK - Gumisie    3:0 (0:0)
ZDK - ERJ    5:1 (4:0)

Kolejność turnieju

1.Zwykła Drużyna Kopaczy   6  8-1
2.Gumisie    3  1-3
3.Ekipa Różowego Jeepa   0  1-6

Kolejne turnieje od-
będą się: 10.07 (gimnazja, 
godz.10.00), 11.07 (szkoły śred-
nie, godz.10.00) oraz 14.07 
(godz.10.00) turniej Open.

Trzy waleczne drużyny

Kajtek  
w finale B

W Gorzowie Wielkopol-
skim trwają Mistrzostwa Polski 
w pływaniu U-14. Pierwszego 
dnia najlepiej z Dwójki Socha-
czew spisał się Kajetan Wilczak, 
który w finale B na 100 m sty-
lem motylkowym zajął czwarte 
miejsce (1.03,97). Szersza relacja 
z zawodów w następnym nume-
rze ,,Ziemi Sochaczewskiej".

Być jak Irena
W Warszawie (29-30.06) 

odbył się XXX Memoriał Ire-
ny Szydłowskiej. Wystartowa-
ła w nich 9-osobowa drużyna 
Mazowsza Teresin. Najwyżej 
zostały sklasyfikowane Justyna 
Rosa oraz Natalia Juszczuk. Mo-
gło być jeszcze lepiej, gdyż Rosa 
przegrała po dogrywce (5-6) z 
Joanną Rząsą (Łucznik Żywiec), 
a Juszczuk uległa 4-6 Joannie 
Gorczycy (Sokół Radom).

Wyniki

9-15.Justyna Rosa (seniorki)
9-16.Natalia Juszczuk (juniorki)
15-22.Adrian Barzyc (kadeci)
15-22.Filip Załuski (kadeci)
15-22.Kacper Klata (kadeci)
15-22.Michał Chojnacki (kadeci)
16-26.Alicja Maciągowska (seniorki)
16-23.Małgorzata Maciągowska (kadetki)
17-30.Dawid Klata (juniorzy)

*Irena Szydłowska (1928-1983) - legen-
da polskiego łucznictwa. Jej łucznicza karie-
ra trwała od 1959 do 1978 roku. W jej trakcie 
pani Irena dwa razy reprezentowała Polskę na 
Igrzyskach Olimpijskich (Monachium’1972, 
Montreal’1976), zdobywając srebrny medal 
(1972). Poza tym wywalczyła jeszcze 3 medale 
Mistrzostw Świata, 1 Mistrzostw Europy oraz 
4 Mistrzostw Polski. Czterokrotnie poprawiała 
rekordy świata. Oprócz łucznictwa Irena Szy-
dłowska uprawiała pływanie, siatkówkę, wio-
ślarstwo oraz szybownictwo.

Smoki  
na obozie

Od 1.07 kilkunastoosobo-
wa grupa sochaczewskich Dra-
gonów przebywa na 2-tygo-
dniowym obozie treningowym. 
Głównym celem jest szlifowanie 
formy przed 42 ALMMA, pod-
czas której walki będą się odby-
wały w „klatce” ustawionej na 
pływającej po jeziorze specjalnej 
platformie. Ale że Smok nie tyl-
ko walkami stoi, wiedzą wszyscy 
zainteresowani. Sochaczewia-
nie w planach mają także start 
w biegach: Powstania Warszaw-
skiego oraz Katorżnika.

Nabór w Unii
UKS Unia Boryszew ogłasza 

nabór do grupy otwartej chłopców 
z rocznika 2007. Wszelkich infor-
macji udzielają trenerzy w czwartki 
w godzinach 17.00 - 20.00, w hali 
sportowej Gimnazjum nr 2 w So-
chaczewie.

 Q W Radomsku (26-30.06) o 
medale XIX Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży wal-
czyli młodzi adepci tenisa 
stołowego. 

Tym razem w stawce nie 
było reprezentantów naszego 
powiatu. Być może w następ-
nych latach nasza uzdolniona 
młodzież powalczy o punkty, 
a może i medale. W klasyfi-
kacji województw Mazowsze 
(54,833) było trzecie. Najwięcej 
punktów zdobyli zawodnicy z 
Kujawsko-Pomorskiego (63,5), 
którzy wyprzedzili Małopolskę 
(56,5).

Po rozegraniu zawodów w 
sześciu dyscyplinach (90 konku-
rencji, stan na 1.07) w klasyfikacji 
punktowej prowadzi Wielkopolska 
(417,50) przed Śląskiem (339,84) 
oraz Mazowszem (338,83). W kla-
syfikacji medalowej prowadzi woje-
wództwo mazowieckie (13-11-12) 
przed wielkopolskim (12-14-17) 
oraz śląskim (10-11-16). Tabelę za-
mykają gospodarze - województwo 
łódzkie, które na swoim koncie ma 
zaledwie 8 medali (0-4-4).

Mam nadzieję, że sporo 
punktów i medali dołożą do do-
robku Mazowsza zapaśnicy, rug-
biści, judocy oraz łucznicy z na-
szego powiatu.

Mazowsze  
na razie trzecie

 Q Sporo propozycji na wa-

kacje przygotował MOSiR. 
Poniżej terminy zaplanowa-

nych imprez.

Kort pod dachem - ul. War-

szawska 80

Zaplanowane zostały cztery 
turnieje tenisowe (10.08 - VI tur-
niej Grand Prix, 11.08 - Finałowy 
Turniej Grand Prix, 18.08 i 25.08 
- turnieje wakacyjne), które będą 
się rozpoczynać o godz.10.00. Do-
datkowo w sierpniu, w godz. 7.00 
- 9.00 w dni powszednie, kort do 
tenisa ziemnego pod zadaszeniem 
będzie nieodpłatnie udostępniony 
dla dzieci i młodzieży do 27 roku 
życia

Chodakowska hala - ul. Cho-

pina 101

 Otwarty turniej tenisa stoło-
wego - 12.07, godz.10.00

Dodatkowo przez całe waka-
cje w dni powszednie w godzinach 
9.00 - 12.00 bezpłatnie będą udo-
stępnione stoły to tenisa stołowego.

Sochaczewska hala sportowa 

- ul. Kusocińskiego 2

Do 9.08 w dni powszednie 
w  godzinach 8.00 -14.00 w hali 
będzie można pograć w badmin-
tona. Od 12.08 w godzinach 8.00-
11.00 ( z wyjątkiem 25.08 ) w dni 
powszednie hala sportowa (duża 
hala)  będzie nieodpłatnie udo-
stępniona dla wszystkich chęt-
nych, zainteresowanych różne-

go rodzaju rozgrywkami (piłka 
nożna, siatkówka, tenis stołowy, 
gry planszowe). Przez całe waka-
cje (dni powszednie) od 8:00 do 
14:00 udostępnione będą stoły do 
tenisa w małej sali.  

Pozostałe imprezy (wszy- 

stkie rozpoczynają się o 

godz.11.00):

 turnieje scrable - 13.08 i 
29.08

 turnieje trio-basket - 14.08 
i 27.08

 wakacyjny turniej tenisa 
stołowego - 14.08

turniej warcabowy - 22.08
Podczas wakacji zostanie ro-

zegrany I Turniej Grand Prix So-
chaczewa w tenisie stołowym (IV 
edycja). Odbędzie się on w ostatnią 
niedzielę sierpnia (25.08), początek 
gier o godzinie 9.00.

Pływalnia Orka

 9.07. Festyn WODNY dla 
dzieci 12.00-14.00

 16.07. Turniej Dzikich dru-
żyn w siatkówkę wodną -  mały basen 
12.00-14.00 (Drużyny 3 osobowe)

 13.08.  Festyn WODNY dla 
dzieci 12.00-14.00

 20.08. Turniej dzikich dru-
żyn w piłkę wodną - WATERPO-
LO - duży basen w płetwach 12.00-
14.00 (drużyny 6 osobowe)

 Promocje dla dzieci w dni 
robocze od 7.00 do 9.00 - 4gr/min

 Propozycje dla dzieci 7.00-
12.00 kręgle za darmo

Sportowe wakacje

 Q Jan Kocimski i Rafał Mil-
czarek wystartowali w I 
Rypińskim Półmaratonie. 
Bieg był bardzo dużym wy-

zwaniem, gdyż oprócz upa-

łu, organizatorzy zafundo-

wali bardzo ciężką trasę z 
długimi i krętymi podbie-

gami. 

Nie powinny one nikogo 
dziwić, gdyż Rypin leży na te-
renie ukształtowanym przez lą-
dolód. W opinii uczestników 
impreza była wzorowo zorgani-
zowana. Rafał Milczarek pokonał 
trasę w 1:37.45 i był 16 (4 miejsce 
w M30) natomiast Jan Kocim-
ski ukończył bieg na 65 miejscu 
(1:54.05: 5 miejsce w M60).

Po dołkach i górkach
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- Bo każdy dorosły ma w sobie dziecko w przeciwieństwie do młodzieży.

- Rozumiemy, że w tym przypadku 
chodzi już konkretnie o wódkę.

- KRUSafuks... to musiały być tezy!

- Chodzi zapewne o historię polskie-
go szkolnictwa.

- Dobrze, że nie jaśnie oświeconej.

- Tak to można pomieszkać!

- Wydaje nam się, że 5 cm to wcale 
nie taka wielka.

Wieści z Ziemi Sochaczewskiej nr 3 (40)

,,Ziemia Sochaczewska"  
nr 26 (1139)
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C'est la vie...

U nas pewien rolnik wezwał we-
terynarza, bo mu krowa zachoro-
wała. Tamten zbadał ją, przepisał 
lekarstwo i zapowiedział, że jak po 
nim krowie się nie poprawi, to trze-
ba będzie ją uśpić, bo zarażona wi-
rusem może zarażać inne.

Usłyszała to kura i na drugi 
dzień podeszła do krowy i przeko-
nuje: 

- Wstań, bo jak nie, to cię uśpią, 
słyszałam, jak mówili. 

Ale krowie jakoś się nie poprawiło i wreszcie znów po-
jawił się weterynarz. Zbadał krowę i mówi do rolnika:

- No, chyba nic z tego nie będzie...
Na to kura do krowy:
- Wstawaj, mówię ci , bo będzie po tobie!
I zaczęła ją dziobać po nogach. Poczuwszy ból krowa 

podniosła się wreszcie i ruszyła na pastwisko.
- To cud - zawołał rolnik - musimy to oblać! Z tej oka-

zji na zakąskę zarżniemy kurę.
Po takiej dykteryjce zapewne powinienem mieć dla 

niej jakąś celną puentę, i ja ją mam. Otóż parafrazując 
Ignacego Krasickiego: „wśród serdecznych przyjaciół wła-
dze dyra zjadły”. Zjadły go oczywiście w cudzysłowie, ale 
jednocześnie z całym jego cudzymsłowem, jest bowiem, 
jak wiadomo, germanistą.

I ja wam powiem, że z tego co widzę, to nie lubią „Cho-
pina” w innych naszych szkołach średnich, oj nie lubią. I 
powiem wam jeszcze, że mają rację. Ciągle w czołów-
ce województwa i kraju, to innych w oczy kole, a co oni 
od macochy? Mówił mi belfer z tej innej szkoły: - Prze-
cież oni mają najlepszych uczniów, to im łatwo. Niechby 
do nas przyszli, ciekawe czego by tych naszych nauczyli? 

Człowiek ma rację, bo przecież gdyby taka z „Chopina” 
przyszła do nich, mogłoby ją spotkać to, co pewną inną, 
żeby nie było, nie z naszego miasta.

Wchodzi nowa geografka do klasy i mówi:
- Dzień dobry, dziś będziemy się uczyć, co to jest globus.
Na co klasa chórem:
- Spadaj ty stara małpo!
Nauczycielka biegnie do dyrektora, a on na to:
- Pokażę pani, jak trzeba z nimi rozmawiać.
Wchodzi do klasy i:
- Cześć wypierdki! Czołem łyse pały! Dziś będzie o 

tym, jak zakłada się klosz na globus.
- Na globus? - dziwi się klasa. - A co to jest globus? 
- No właśnie, od tego zaczniemy.
Nie lubią więc tego „Chopina”, oj nie lubią, ale dzie-

ci swoje na nauki tam właśnie posyłają. Dziwne co? W tej 
sytuacji przypomina się bardzo a propos stara jak zawiść 
ludzka, nie mylić z Luckiem, piosenka Wojciecha Młynar-
skiego pod wymownym tytułem „Szajba”.

Wspólna szajba nas jednoczy, 
Wspólny cel niezmiennie świeci
I niech tylko ktoś wyskoczy,
My go zaraz - sami wiecie...
Czasem dłużej ktoś wypłynie, 
Trudno dopaść go, heroda,
Lecz przy dobrej woli krzynie
Zawsze znajdzie się metoda!

Proszę was nie krzyczcie „bis”,
Bo mnie zgnoją tyż.

Sławomir Burzyński
slawomirburzynski@spoko.pl     

Wtorek, 2 lipca
 Nasza gwiazda tenisa 

Agnieszka Radwańska zdecy-
dowała się zaprezentować swoje 
wdzięki podczas rozbieranej se-
sji zdjęciowej dla amerykańskie-
go magazynu „The Body Issue”. 
Akcja pisma ma na celu popula-
ryzację aktywności fizycznej, co 
po obejrzeniu takich zdjęć jest 
bardzo realne. Wcześniej w po-
dobny sposób wystąpiły tam 
inne gwiazdy sportu, m.in. Sere-
na Williams. Oby Polka poszła w 
jej ślady również na korcie.

 Jak doniosła bulwarowa 
prasa, bardzo uaktywnił się ostat-
nio zawodowo niejaki Tomasz 
Kammel, który poprowadzi cykl 
koncertów „Lato ZET i Dwójki” 
w kilku polskich miastach. Po-
prowadził również widowisko 
„Szalom na Szerokiej” w Krako-
wie w ramach Festiwalu Kultu-
ry Żydowskiej. Będzie również w 
Polsacie miał letni program „Bez-
pieczne wakacje”. To bardzo do-
brze, bo zwłaszcza Kammel, przy 
takim nawale roboty, musi prze-
strzegać zasad bezpieczeństwa i 
higieny pracy.

Środa, 3 lipca
 Trwa akcja „Oddajcie nasze 

złoto”. Jej twórcy, głównie eko-

nomiści, naciskają rząd i preze-
sa NBP, aby sprowadzili do kra-
ju polskie złoto, przechowywane 
w Banku Anglii. List intencyjny, 
podpisany przez prezesa Menni-
cy Wrocławskiej, przekazany zo-
stał premierowi. Według danych 
NBP Polska posiada 103,93 ton 
złota, z czego aż 98 ton znajduje 
się w Londynie. Na dodatek pła-
cimy za jego przechowywanie. 
Gdy całe złoto, nie tylko z An-

glii, wróci do kraju, ma znacznie 
umocnić się złotówka. Kredyto-
biorcy we frankach powinni być 
„za”.

 Jak wiemy, głównym kry-
terium we wszelakich przetar-
gach w naszym kraju jest cena. 
Wygrywa, kto da najniższą i 
szlus. Potem mamy dziurawe 
drogi i bankrutujących pod-
wykonawców itp. Tymczasem 
Sejm pokazał, że może być ina-
czej. Chodzi o przetarg na za-

pory broniące nasz parlament 
przed różnymi atakami. Prze-
targ wstrzymano, bo zwycięska 
firma nie wyglądała zbyt wiary-
godnie. Słusznie, przede wszyst-
kim musimy strzec tego, co 
mamy najcenniejsze. Reszta jest 
milczeniem.

Czwartek, 4 lipca
 Jak donoszą media i ci któ-

rzy już są po urlopie, koszt let-
niego pobytu nad Bałtykiem 
dramatycznie rośnie. Piwo w pla-
stikowym kubku kosztuje wię-
cej niż w najmodniejszych miej-
scach Warszawy czy Wrocławia. 
Cena rybki na papierowej tacce 
dorównuje wystawnemu obia-
dowi w ekskluzywnej restaura-
cji. Rodzina za taki posiłek musi 
zapłacić minimum 100 zł. Tylko 
jak tu spędzić urlop w warszaw-
skiej knajpie?

Niedziela, 7 lipca
 Generał Wojciech Jaruzel-

ski obchodził 90. urodziny. Na 
bankiecie z tej okazji, w jednym z 
warszawskich hoteli, pojawili się 
m.in. Jerzy Urban i Aleksander 
Kwaśniewski. Był też reżyser Ka-
zimierz Kutz. Może zamierza na-
kręcić nową wersję swego prze-
boju sprzed lat „Paciorki jednego 
różańca II”.
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Nr 684

 Syndrom kury

MAŁE PIWO

„Echo Powiatu”  
nr 13 (754)

- Potem to już poleży.

,,Ziemia Sochaczewska"  
nr 25 (1138)

„Echo Powiatu”  
nr 25 (766)

„Echo Powiatu” nr 26 (767)

„Echo Powiatu”  
nr 13 (754)

,,Ziemia Sochaczewska"  
nr 26 (1139)

- Bo polski już zdali.


